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فرمانده کل انتظامی کشور با اشاره به اینکه پشت 
پرده جریان های ضد حجاب به زودی معرفی خواهند 
شد، گفت: برخی دختران در خارج از کشور به صورت 
جامعه  در  و  شوند  مدل  تا  دیده اند  آموزش  رایگان 

بچرخند و قبح حیا و عفت و غیرت را بگیرند.
سردار احمدرضا رادان عصر روزپنجشنبه در اجتماع 
بزرگ مردم قم در حمایت از فراجا به عنوان مجری طرح 
نور )عفاف و حجاب( که در صحن امام رضا)ع( حرم 
مطهر حضرت معصومه)س( برگزار شد، اظهار کرد: 
مردم انقلابی مسیر سخت پلیس در اجرای طرح نور 

را درک کرده و حمایت خود از پلیس را اعلام کرده اند.
وی با اشاره به اینکه دشمن تلاش می کند مردم را 
تنها نشان دهد، مطرح کرد: مردم با همراهی خود 
با پلیس و آمدن به میدان توانستند تمام نقشه ها و 

تلاش های دشمن را بی اثر جلوه دهند.
ایران  اینکه  بیان  با  کشور  انتظامی  کل  فرمانده 
شکست  را  دشمن  مختلف  عرصه های  در  اسلامی 

داده است، عنوان کرد: یکی از مهم ترین این عرصه ها، 
دوران دفاع مقدس بود که ایمان، تقوا و اراده رزمندگان 

اسلام توانست دشمن را ناامید کند.
وی با اشاره به اینکه امروز نیز رژیم صهیونیستی خود 
را ابرقدرت معرفی می کند، خاطرنشان کرد: در این 
شرایط نیز رزمندگان اسلام توانستند موشک های خود 
را از تمام لایه های دفاعی دشمن عبور داده و به زمین 

اسرائیل بکوبند.
سردار رادان با بیان اینکه در این مسیر باید تلاش 
کنیم که دو بال عفت و غیرت از مردم گرفته نشود، 
تصریح کرد: اگر چشم  مردم به بی حیایی عادت کند 
آرام آرام غیرت از آن ها گرفته شده و محیط برای آن ها 

عادی خواهد شد.
دختران بی حجاب این سرزمین دشمن 

نیستند 
این  حجاب  بی  دختران  اینکه  به  اشاره  با  وی 
را  دشمن  فریب  تنها  نیستند،  دشمن  سرزمین 

خورده اند، یادآور شد: دختران ما مادران آینده این 
سرزمین هستند که باید در مقابل هجمه های دشمن 

از آن ها صیانت کرد.
فرمانده انتظامی کل کشور با بیان اینکه حجاب یک 
موضوع کاملا فرهنگی است و به هیچ عنوان امنیتی 
و  انتظامی  را  حجاب  و  عفاف  ما  کرد:  ابراز  نیست، 
امنیتی تلقی نمی کنیم بلکه این موضوع یک بحث 

کاملا فرهنگی و اجتماعی است.
ضد  جریان های  پرده  پشت  اینکه  به  اشاره  با  وی 
حجاب به زودی معرفی خواهند شد، بیان کرد: برخی 
دختران در خارج از کشور به صورت رایگان آموزش 
دیده اند تا مدل شوند و در جامعه بچرخند و قبح حیا 

و عفت و غیرت را بگیرند.
سردار رادان با بیان اینکه در طرح نور به دنبال حجاب 
و عفاف و صیانت از دختران و خواهران خود هستیم، 
اظهار کرد: در این طرح همچنین علیه اراذل و بر هم 

زنندگان نظم و امنیت جامعه هم تلاش می کنیم.

سردار رادان در اجتماع مردم قم:

حجاب یک موضوع فرهنگی است نه امنیتی

سردار رادان در اجتماع مردم قم:
حجاب یک موضوع فرهنگی است

 نه امنیتی
فرمانده کل انتظامی کشور با اشاره به اینکه پشت پرده جریان های 
ضد حجاب به زودی معرفی خواهند شد، گفت: برخی دختران 
در خارج از کشور به صورت رایگان آموزش دیده اند تا مدل شوند 
و در جامعه بچرخند و قبح حیا و عفت و غیرت را بگیرند. سردار 
احمدرضا رادان عصر روزپنجشنبه در اجتماع بزرگ مردم قم در 
حمایت از فراجا به عنوان مجری طرح نور )عفاف و حجاب( که در 
صفحه1صحن امام رضا)ع( حرم مطهر حضرت معصومه)س( برگزار شد، 

فرمانده کل ارتش: 
پاسخ هر تجاوزی را کوبنده تر از قبل 

خواهیم داد 
واپایش  و  فرماندهی  مرکز  در  حضور  با  موسوی  سرلشکر  امیر 
رزمندگان  به ویژه  آفرین،  نقش  رزمندگان  آحاد  از  ارتش،  عملیات 
پدافند هوایی و نیروی هوایی، خانواده  های رزمندگان و فرماندهان، 
قدردانی کرد.  امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل 
ارتش جمهوری اسلامی ایران، با حضور در مرکز فرماندهی و واپایش 
عملیات ارتش، وعده صادق را جلوه زیبایی از وحدت و هم افزایی 
ارتش و سپاه و وزارت دفاع عنوان کرد. فرمانده کل ارتش افزود:  این  صفحه  2

تکمیل مونوریل با کنار گذاشتن خط دوم مترو قم ؛

تصمیم گیران پاسخگو آیندگان باشند!
رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به جلسه اخیر 
معاون اجرایی دولت سیزدهم در خصوص مونوریل قم، 
از نهایی شدن اجرای این طرح نیمه تمام خبر داد و 
تأکید کرد که عملیات اجرایی این پروژه به زودی پس از 

حدود ۱۰ سال وقفه از سر گرفته خواهد شد.
سازمان  و  دولت  ابلاغیه های  طبق  گفت:  محرری 
تا پردیسان،  با ادامه طرح مونوریل قم  برنامه وبودجه 
خط دوم متروی قم کنار گذاشته می شود و دیگر هیچ 
اعتبار ملی به آن اختصاص نخواهد یافت.درعین حال مجید اخوان رئیس کمیسیون 
برنامه وبودجه و سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه مونوریل برخلاف 
مترو هیچ کدام از خیابان های اصلی قم را پوشش ترافیکی نمی دهد، ادامه داد: شورای 

شهر قم حاضر نیست به  خاطر تکمیل مونوریل، خط دوم مترو را از دست بدهد.
این  که می تواند  ریاضی خواهیم داشت  معادلات  از  استفاده  با  و  کوتاه  تحلیلی 
تصمیم شورای شهر قم را به چالش بکشد، گرچه به نظر می رسد این تصمیم، اجباری 
و حاکمیتی و از چارچوب اختیارات یک شورای شهری خارج باشد.پردیسان شهرکی 
غربی  جنوب  در  که  است  قم  شهرداری  هشتم  منطقه  به عنوان  بزرگ  و  مسکونی 
کلان شهر قم قرار دارد. این شهرک یا همان شهر جدید، در حال حاضر حدود ۳۰۰ 

هزار نفر جمعیت دارد.این ۳۰۰ هزار نفر جمعیت را فعلًا در ذهن داشته باشید.
۲۲ مهر ۱۴۰۲، روح الله امراللهی، رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای 
اسلامی شهر قم  یکی از مسائل مهم پردیسان را الحاق ۵۶۰ هکتار از اراضی دولتی 
به این منطقه برای ساخت مسکن ملی دانست و گفت: با تکمیل این پروژه حدود ۳۰ 
هزار واحد معادل ۱۰۰ هزار نفر به جمعیت آن اضافه خواهد شد.این بارگذاری جمعیت 
نیاز های مضاعف از جنبه های خدماتی و ترافیکی برای محدوده ایجاد می کند و لازم 

است دسترسی های پردیسان به شهر را تقویت کرد.
ازاین روی طی ماه های پیش رو باید ۱۰۰ هزار نفر را به جمعیت فعلی پردیسان جمع 
زد که در آینده، جمعیت این منطقه از شهر قم به ۴۰۰ هزار نفر می رسد. بازهم تأملی 
دیگر نیاز است چراکه بخش جنوبی شهر قم طی سال های نزدیک پیش رو جمعیت 

بیشتری را در بر خواهد گرفت.
مجموعه شهرک های پرنیان در قالب نهضت ملی مسکن در فاصله ۲۱ کیلومتری 
شهرک پردیسان واقع شده  است و شهرک پرنیان ظرفیت ۴۰ هزار واحد مسکونی را در 
خود دارد. اگر سکنه حاضر در هر یک از ۴۰ هزار واحد را به صورت میانگین سه نفر در 

نظر بگیریم حدود ۱۲۰ هزار نفر در پرنیان مستقر خواهند شد.
اما تأملی دیگر هم باید کرد، سایت طایقان در قالب نهضت ملی مسکن در فاصله 
هفت  کیلومتری شهرک پردیسان قم و نزدیکی روستای طایقان قرار دارد.در سایت 
طایقان نیز قرار است چهار هزار واحد مسکونی احداث شود و بازهم اگر برای هر واحد 
مسکونی میانگین سه نفر را در نظر بگیریم در طایقان نیز حدود ۱۲ هزار نفر ساکن 
خواهند شد.با جمع سکنه پردیسان، پرنیان و طایقان، طی سال های نه چندان دور 

جمعیتی بالغ بر ۵۵۰ هزار نفر در جنوب شهر قم ساکن خواهند شد. 
همچنین مسیر خط دوم مترو قم از  پردیسان تا سه راه بازار و انتهای باجک بار 
جمعیتی زیادی را در برمی گیرد و کمک زیادی به حمل ونقل درونشهری قم خواهد 
داشت.به نظر می رسد تبعات حذف آن در آینده گریبانگیر استان قم خواهد شد. 
بهتر است با استفاده از توان کارشناسی  تصمیمی گرفته شود که به بتوان  پاسخگوی 

آیندگان بود.
اما جا دارد اشاره ای هم به سبقه اجرای مونوریل در قم داشته باشیم.اجرای طرح 
مونوریل قم از سال ۱۳۸۹ در بستر رودخانه قمرود شهر قم آغاز شد که مرحله نخست 

این طرح از پارک سوار شمالی تا مصلای قدس است.
تاکنون جز ستون های به هم پیوسته بتنی آن در بستر رودخانه قم، چیزی نصیب 
مردم قم نشده و به خاطر روند فرسایشی عملیات اجرایی آن، به سوهان روح عابران 
و رهگذاران نیز تبدیل شده است. به گونه ای که عده ای آن را با ترن هوایی شهربازی ها 

قیاس می کنند که بیشتر می تواند جنبه گردشگری و تفریحی داشته باشد.
به گفته مجریان وقت احداث مونوریل قم،  مونوریل در سال اول بهره برداری می تواند 
قابلیت جابه جایی ۱۲ هزار مسافر را در یک مسیر داشته باشد که این ظرفیت تا ۱۹ هزار 

نفر در ساعت قابل افزایش است.
و در پایان تأمل را بر عهده خواننده یادداشت و بر روال داستان ها و فیلم های پایان 
باز می گذاریم که خود حساب وکتاب کنند که آیا مونوریل می تواند با ظرفیت کم مسافر 

پذیری خود جوابگوی جمعیتی ۵۵۰ هزارنفری باشد؟

محمد جهانگیریان*

در حرم مطهر حضرت معصومه )س( 
برگزار شد ؛

اجتماع بزرگ مردم 
قم در حمایت از طرح 

عفاف و حجاب

صفحه 1

اجتماع بزرگ مردم قم در حمایت از فراجا  
عصر روز پنجشنبه برای اجرای طرح نور 
حضرت  مطهر  حرم  در  حجاب  و  عفاف 
این  براساس  شد.  برگزار  )س(  معصومه 
گزارش ، اجتماع بزرگ مردم قم در حمایت 
از فراجا و مجریان طرح نور عفاف و حجاب 
در  کشور  کل  انتظامی  فرمانده  حضور  با 
صحن امام رضا )ع( حرم حضرت معصومه 
برگزار شد. در این مراسم که اقشار مختلف 
مردم به ویژه دختران و بانوان محجبه حضور 
پررنگی داشتند ضمن حمایت از اقدامات 
خواستار  نور،  طرح  اجرای  برای  فراجا 
سایر  سوی  از  حجاب  و  عفاف  پیگیری 

در نشست خبری شورای اسلامی شهر قم چه گذشت؛

شورا تحت فشار دولت برای تکمیل مونوریل!
محرری : تکمیل مونوریل یک موضوع حاکمیتی است واراده دولت براجرای آن است
اخوان : شورا حاضر نیست به خاطر تکمیل مونوریل، خط دوم مترو را از دست بدهد

دهناد :ادامه مونوریل تا پردیسان توجیه ترافیکی دارد

صفحه 8

در حرم مطهر حضرت معصومه )س( برگزار شد ؛

اجتماع بزرگ مردم قم در حمایت از طرح 
عفاف و حجاب

اجتماع بزرگ مردم قم در حمایت از فراجا  عصر روز پنجشنبه برای اجرای طرح نور عفاف و 
حجاب در حرم مطهر حضرت معصومه )س( برگزار شد.

براساس این گزارش ، اجتماع بزرگ مردم قم در حمایت از فراجا و مجریان طرح نور عفاف 
و حجاب با حضور فرمانده انتظامی کل کشور در صحن امام رضا )ع( حرم حضرت معصومه 
برگزار شد. در این مراسم که اقشار مختلف مردم به ویژه دختران و بانوان محجبه حضور 
پررنگی داشتند ضمن حمایت از اقدامات فراجا برای اجرای طرح نور، خواستار پیگیری 
عفاف و حجاب از سوی سایر دستگاه های متولی شدند. این مراسم که با حضور جمع کثیری 
از بانوان شهر مقدس قم همراه بود تجمع کنندگان در حالی که پرچم های جمهوری اسلامی 
و تصاویر رهبر معظم انقلاب را در دست داشتند، خواستار صیانت از ارزش های اسلامی 
شدند. این بانوان عفیفه دست نوشته هایی در دست داشتند که بر روی آن ها شعارهایی 
در حمایت از حجاب و عفاف نوشته شده بود که از جمله آن ها »حجاب یعنی خون بهای 
شهیدان«، »قانون و حکم قرآن اجرا باید گردد« و »نیروی انتظامی تشکر تشکر« بود.  حجت 
الاسلام ماندگاری در این مراسم ضمن مطالبه از قوای سه گانه برای اجرای قانون گفت: 
هرچه زودتر باید قانون الزام حجاب تصویب و در اختیار دولت و سایر نهاد ها قرار گیرد، قوه 
قضاییه همچنان که با مفسدان اقتصادی و ناقضان امنیت مقابله می کنند باید با بی حیایی 
هم مقابله کنند. وی با بیان اینکه همه باید امر به معروف و نهی از منکر انجام دهند، تصریح 
کرد: اسلام تماشاچی نمی خواهد، مردم تماشاچی شدند که دستان علی بسته شد و زینب 
کبری به اسارت رفت، تا بی حیایی در جامعه می بینیم باید با قول لین و محکم تذکر داد. 
حجت الاسلام ماندگاری با اشاره به اینکه دزدی و بی حیایی هر دو خلاف قانون است، اذعان 
داشت: قانون اسلام و قانون جمهوری اسلامی رعایت حجاب و عفاف است پس باید رعایت 
کرد. وی در پایان بیان کرد: همه مردم، اصناف و قوای سه گانه باید در کنار نیروی انتظامی 
باشیم تا مبارزه با بی عفتی و بی حجابی هم به نتیجه برسد. از دیگر برنامه های این مراسم 
سخنرانی سردار رادان فرمانده انتظامی کل کشور و دکلمه خوانی دختر شهید آقازاده در 

وصف شهدا و وصیت شهدا نسبت به حجاب و عفاف بود.

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم:

۴۳۰ میلیارد ریال از مطالبات مراکز درمانی 
پرداخت شد

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم گفت: بیش از ۴۳۰ میلیارد ریال از مطالبات مراکز 
طرف قرارداد با این سازمان پرداخت شد. 

سید مهدی محصل در گفت وگویی افزود: این مبلغ بابت بخشی از مطالبات این مراکز 
به حساب ارایه دهندگان خدمات سلامت طرف قراداد این سازمان از جمله داروخانه ها، 
پزشکان و مراکز درمانی واریز شد.  وی اضافه کرد: در استان قم بیش از ۸۰۰ مرکز شامل 
بیمارستان ها، درمانگاه ها و مراکز پاراکلینیک و مطب ها طرف قرارداد با بیمه تامین اجتماعی 
هستند. وی ادامه داد: در مراکز بستری دولتی طرف قرارداد، ۹۰ درصد هزینه بیمه شدگان 
توسط بیمه پوشش داده می شود. به گفته محصل، در بخش سرپایی دولتی نیز ۷۰ درصد 
هزینه ها با بیمه محاسبه می شود. وی خاطرنشان کرد: در بخش خصوصی و مراکز عمومی 
طرف قرارداد، مابه التفاوت تعرفه ها توسط خود بیمه شده پرداخت می شود. جمعیت تحت 
پوشش تامین اجتماعی قم به بیش از ۸۴۸ هزار نفر می رسد که از این تعداد، ۲۶۱ هزار و ۱۹ 

نفر بیمه شده اصلی و ۶۴ هزار و ۲۷۲ نفر مستمری بگیر اصلی هستند.
 

مدیرکل صمت استان قم خبرداد:

پرداخت ۱2 هزار و ۸۱۰ میلیارد ریال تسهیلات 
در بخش صنعت 

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: سال گذشته با همکاری بانک های 
عامل، ۱۲ هزار و ۸۱۰ میلیارد ریال تسهیلات رونق تولید و تبصره ۱۸ به متقاضیان در این 
استان پرداخت شد.   اکبر ابدالی در گفت وگویی اظهار داشت: پرداخت تسهیلات بانکی 
به متقاضیان برای تامین سرمایه مورد نیاز فعالیت های صنعتی از اهمیت فوق العاده ای 
برخوردار است و ما در استان قم این موضوع را در قالب مصوبه های ستاد تسهیل و رفع موانع 
تسهیل با جدیت دنبال می کنیم. وی افزود: تلاش ما این است که از همه اعتبارات ملی 
و استانی اختصاص یافته به بانک های عامل استان برای پرداخت تسهیلات به صنعتگران 
استفاده کرده و در این رابطه روند معرفی تا پرداخت تسهیلات بانکی به متقاضیان بخش 

صنعت را به صورت مستمر دنبال و گزارش آن را به استاندار ارائه می کنیم.

خطیب جمعه قم با تاکید بر اینکه حجاب یک واجب شرعی و اصل قانونی است، گفت: 
از همه کسانی که در این دو هفته برای حفظ ارزش ها به میدان آمدند و زخم زبان ها و 

ملامت ها را به جان خریدند اما از پای ننشستند تشکر می کنم.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در خطبه های نماز جمعه ۷ اردیبهشت ۱۴۰۳ که 
در مصلی قدس قم برگزار شد، در رابطه باعملیات وعده صادق عنوان کرد: نیروی ها مسلح 
با این کار دل مردم را شاد کردند. جهان بیان می کرد کسی حریف رژیم صهیونیستی نیست 
اما نیروهای مسلح ما با غرش موشک ها و پهپادها و عبور از پدافندهای دفاعی ۲۸ کشور 
خلاف این را نشان دادند. رهبر معظم انقلاب می فرماید امید به آینده داشته باشید و این 

عملیات از مصادیق امید به آینده است.
وی با تأکید بر اینکه دنیا اقدام ایران را اقدامی مؤثر و اخلاقی معرفی کرد، اضافه کرد: 
اقدام ایران دقیق، ظریف و حساب شده بود. از همان جایی که هواپیماهای شما بر 
خواستند همان جا زدیم. ما مثل رژیم صهیونیستی نیستیم که بیمارستان ها، مردم و 

کودکان را بزنیم، بلکه مردانه و جوانمردانه می زنیم.
امام جمعه قم اظهار کرد: رژیم غاصب اسرائیل، آمریکا، برخی کشورهای اروپایی که 
همراهی کردند و همراهان منطقه ای صحنه را باختند و اعتبار نداشته را هم از دست دادند و 
این رژیم در یک محاصره باقی ماند و راهی جز این ندارد که سکته کند و به کسانی که پیش 
از او رفته اند بپیوندد. دبیر شورای عالی حوزه های علمیه کشور بیان کرد: از همه کسانی 
که در این دو هفته برای حفظ ارزش ها و حجاب و عفاف به میدان آمدند و زخم زبان ها و 
ملامت ها را به جان خریدند، اما از پای ننشستند و روز گذشته در حرم کریمه اهل بیت )س( 

قسم یاد کردند تشکر می کنم.
وی گفت: حجاب یک واجب شرعی و اصل قانونی است و دشمن می خواهد در مسئله 
حجاب برای ما یک چالش به وجود بیاورد و دست بیگانه در کار است. کسانی که گاهی 

احساس می کنید در مسئله فقهی نظر دیگری دارید در رابطه بااینکه دشمن این مسئله را 
طراحی می کند چه می خواهید بگویید؟ همراهی با دشمن؟

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره به روز معلم بیان کرد: شهید مطهری معلم 
و الگویی برای همه سطوح جامعه بود و به همین خاطر روز شهادتش روز معلم شد.

وی با بیان اینکه بعد علم آموزی، یاد دادن تفکر و آموزش عملی اخلاق سه بعد معلمی 
است، تصریح کرد: معلم باید کاری کند که انسان از سطحی نگری و سطحی اندیشیدن 
پرهیز کند. رفتار و گفتار معلم باید جنبه الگویی برای گروه هدف در همه سطوح آموزشی 

داشته باشد. اگر تحول در جامعه می خواهیم باید در آموزش و پرورش تحول ایجاد شود.
امام جمعه قم خطاب به مسئولین گفت: در بودجه آموزش و پرورش کم نگذارید تا معلم 
ما با عشق و علاقه بر سر کلاس برود تا ذهن او مشغول امور دیگر برای گذران زندگی اش 
نباشد. سند تحول آموزش و پرورش کاملًا اجرا شود؛ اگر بهترین سند را بنویسیم؛ اما در 

کمد بماند و اجرا نشود تحولی در آموزش و پرورش ایجاد نمی شود.
کارفرمایان و کارگران در یک جبهه جنگ اقتصادی هستند خطیب جمعه قم با بیان اینکه 
آموزش و پرورش ما باید خروجی داشته باشد، اضافه کرد: تربیت انسان هایی در تراز نظام 
اسلامی باید خروجی آموزش و پرورش باشد. انسان هایی صبور، متوکل، مؤمن، متدین، 

امیدوار به آینده روشن و آماده برای هر نوع مجاهدت باید خروجی آموزش و پرورش باشد.
وی با اشاره روز کارگر اظهار کرد: در نگاه اسلام نقش کلیدی برای کارگر وجود دارد و 
پیامبر )ص( دست پینه بسته کارگر را بوسه می زد. کارگران نقش مهمی در تحقق شعار 

سال دارند. 
کارفرمایان و کارگران در یک جبهه جنگ اقتصادی هستند

نایب رئیس مجلس خبرگان رهبری با بیان اینکه خوشبختانه در دولت فعلی کارخانه های 
تعطیل و نیمه تعطیل به چرخه تولید بازگشتند که این کار باید استمرار پیدا کند، افزود: 
کارگران مسئولیت سترگ دارند. وظیفه شناسی، انضباط کاری و برای ارتقا کشور مایه 
گذاشتن از وظایف کارگران است که باعث می شود ما شاهد جهش تولید و حرکت انقلابی 

در جامعه باشیم.
وی با اشاره به روزشورا )۹ اردیبهشت( گفت: به اهمیت شورا هم در متون دینی و هم در 
قانون ما تأکید شده است و اصل ۱۰۰ تا ۱۰۶ قانون اساسی به شیوه کار شوراها پرداخته 

است و جایگاه مهمی در قانون اساسی برای شوراها قرار داده است.
دبیر شورای عالی حوزه های علمیه کشور در رابطه با نکات کلیدی در شورای ها برای 
خدمت رسانی بهتر به مردم بیان کرد: افرادی که می خواهند وارد شورا شوند یا در شوراها 

قرار دارند لازم است پایبند به الزامات قانونی باشند و در خدمت به مردم کوتاهی نکنند.
وی با بیان اینکه عدم سو استفاده از قدرت و امکانات و اختیارات، پاک دستی، توانمندی، 
خوشنام بودن و دلسوزی برای مردم از لوازم موفقیت هر شورا است، افزود: مسئولین دولتی 
ما شوراها را مزاحم کار خود نمیدانند بلکه شوراها با مسئولین هم افزا هستند و کارها را رو 

به جلو می برند.

آیت الله حسینی بوشهری در نماز جمعه قم:

حجاب یک واجب شرعی و اصل قانونی است

یادداشت های امروز ؛
تکمیل مونوریل با کنار گذاشتن خط دوم مترو قم ؛
تصمیم گیران پاسخگو آیندگان باشند!
مسئولین با مردم صادق باشند؛

چرا جزییات تصمیم در خصوص مونوریل گفته نمی شود؟
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فرمانده کل ارتش: 

پاسخ هر تجاوزی را کوبنده تر از قبل 
خواهیم داد

امیر سرلشکر موسوی با حضور در مرکز فرماندهی و واپایش عملیات ارتش، از آحاد 
رزمندگان نقش آفرین، به ویژه رزمندگان پدافند هوایی و نیروی هوایی، خانواده  های 

رزمندگان و فرماندهان، قدردانی کرد. 
امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران، 
با حضور در مرکز فرماندهی و واپایش عملیات ارتش، وعده صادق را جلوه زیبایی از 

وحدت و هم افزایی ارتش و سپاه و وزارت دفاع عنوان کرد.
فرمانده کل ارتش افزود:  این عملیات که با محوریت نیروی هوافضای سپاه، هم 
افزایی ارتش و وزارت دفاع و هدایت ستاد کل نیروهای مسلح با موفقیت انجام شد، 
کام همه دوستان انقلاب اسلامی را شیرین و دشمنان را از قدرت بازدارندگی ایران 

شگفت زده کرد.
امیر سرلشکر موسوی با شکرگزاری به درگاه احدیت  و تبریک این موفقیت و ظهور 
قدرت اراده ملت ایران به محضر فرماندهی معظم کل قوا، از ستاد کل نیروهای مسلح 
که با تدبیر شایسته و هم افزا و راهبری دقیق عملیات، اراده و همت رزمندگان اسلام را  
هم جهت و معطوف به هدف، به فرجامی غرور آفرین، رهنمون ساخت، قدردانی کرد.

فرمانده کل ارتش خاطرنشان کرد: به دلاورمردان سپاه پاسداران خداقوت و دست 
مریزاد عرض می کنم و از آحاد همرزمان عزیز نقش آفرین، به ویژه رزمندگان پدافند و 
نیروی هوایی و  خانواده محترم فرماندهان و رزمندگان که همواره با تحمل سختی ها، 

توفیقات نیروهای مسلح را میسر ساخته اند، صمیمانه قدردانی می   کنم.
وی بر ضرورت تداوم هوشیاری و آمادگی مرکز فرماندهی و واپایش عملیات ارتش برای 
اقدام، تاکید و خاطرنشان کرد: جمهوری اسلامی ایران به دنبال گسترش جنگ نیست 

لیکن در جنگ اراده ها، پاسخ هر تجاوزی را کوبنده تر از قبل خواهد داد.
امیر سرلشکر موسوی، همچنین از خداوند بزرگ برای ملت سربلند ایران، عزت روز 
افزون و برای محور مقاومت به ویژه مردم مظلوم فلسطین و غزه قهرمان، پیروزی نهایی و 

برای رژیم کودک کش صهیونیستی تسریع در زوال مختوم را مسئلت کرد.

جانشین فرمانده سپاه :

 عملیات »وعده صادق« صهیونیست ها را 
مضحکه تمام جهان کرد

جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: شهادت شهید زاهدی و 
هم رزمانش طوفان به پا کرد و دشمن با اقتدار تنبیه شد. 

سردار علی فدوی شامگاه چهارشنبه ۵ اردیبهشت در آیین نخستین سالگرد شهید 
حمیدرضا الداغی در گلزار شهدای سبزوار افزود: عملیات وعده صادق صهیونیست ها 
را مضحکه تمام جهان کرد، چنانکه این اتفاق در فضای رسانه ای و اعتراف سران این 
رژیم نمایان است. وی تصریح کرد: با اراده حیدری رهبر انقلاب و قوت سپاه پس از 
اقدام غرورآفرین عملیات "وعده صادق" مضحکه همه دنیا شدند که این رویداد بیانگر 
قدرت انقلاب اسلامی است. جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
گفت: با وجود اینکه دشمنان از هر راهی التماس کردند تا جمهوری اسلامی اقدامی 
نکند، اما در این عملیات تصمیم حیدری گرفته شد و سپاه پاسداران به مثابه یاوران و 

سربازان حیدر عمل کرد و آنها را به خفت نشاندیم.
وی اظهار کرد: هر وقت خبیثان صهیونیست بخواهند فرزندان انقلاب اسلامی را 
تهدید کنند، تنبیه می شوند. این قاعده جدید است که برقرار شده و دیگر نمی توانند از 
دست آنها جان سالم به در ببرند.  جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
گفت: شهید محمد رضا زاهدی در کنار همرزمان خود بارها تا پای شهادت رفته و 
مجروح شده بود ولی ایستاد و در همه جبهه ها سرافرازانه فرماندهی  کرد و شهادت او 
طوفان به پا کرد و دشمن با اقتدار تنبیه شد.  سردار فدوی افزود: یکی از مقاطع ویژه 
انقلاب اسلامی سال گذشته رخ داد، خبیثان عالم و شیاطین در طول سال ها پس از 
پیروزی انقلاب از هر راهی وارد شدند شکست خوردند اما سال گذشته بر روال دیگری 
گام برداشته ولی باز هم شکست خوردند، چون وقتی قدرت انقلاب تجلی کند آنها 

همچون کف روی آب فوری محو می شوند. 
 

وزیر دفاع چین:

چین از حق مشروع ایران درپاسخ به 
اقدام صهیونیست ها حمایت می کند

وزیر دفاع چین در دیدار با وزیر دفاع کشورمان حمله رژیم صهیونیستی به کنسولگری 
جمهوری اسلامی ایران در دمشق را محکوم کرد و گفت:ما از حق مشروع ایران در 

پاسخ به این اقدام حمایت می کنیم.
امیر آشتیانی وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در حاشیه بیست و یکمین اجلاس 
وزرای دفاع سازمان همکاری های شانگهای در آستانه قزاقستان با وزیر دفاع چین دیدار 
و گفتگو کرد. امیر آشتیانی در این دیدار ضمن تشکر از مواضع و دیدگاه های دولت 
چین در قبال تحولات منطقه به ویژه محکومیت حمله رژیم صهیونیستی به کنسولگری 
جمهوری اسلامی ایران گفت: تنش های اخیر در منطقه و شرایط اسفناک غزه نتیجه 
اقدامات بی ثبات ساز امریکا در منطقه و حمایت از رژیم کودک کش صهیونیستی 
است. وزیر دفاع جمهوری اسلامی ایران با اشاره به سفر آیت الله رئیسی به کشور چین 
و امضای برنامه جامع مشارکت همکاری های دو طرف افزود: برای حل مسائل امنیتی 

منطقه ای و بین المللی، همکاری و همگرایی بیشتر طرفین ضرورت دارد.
به تحولات منطقه غرب اسیا، حمله رژیم  با اشاره  این دیدار  وزیر دفاع چین در 
صهیونیستی به کنسولگری جمهوری اسلامی ایران در دمشق را محکوم کرد و افزود: 
این عمل ناقض حقوق بین الملل است و ما از حق مشروع ایران در پاسخ به این اقدام 
حمایت می کنیم.  وزیر دفاع چین ضمن دعوت از وزیر دفاع جمهوری اسلامی ایران 
جهت شرکت در کنفرانس امنیتی پکن بر تداوم همکاری ها تاکید کرد. وزیر دفاع چین 
در این دیدار خواستار آتش بس در نوار غزه و ارسال کمک های بشر دوستانه به آن 
منطقه شد. وزیر دفاع چین همچنین بر گسترش روابط دفاعی و نظامی با جمهوری 

اسلامی ایران تاکید کرد.
 

دبیرکل حزب مجمع ایثارگران  هشدارداد:

فعالیت جریان مرموزبرای حذف اندیشه و 
تصاویر امام)ره(درادارات

دبیرکل حزب مجمع ایثارگران نسبت به فعالیت جریان مرموزی هشدار داد که در 
سال های اخیر نه تنها درصدد حذف اندیشه های امام بوده، بلکه سعی داشته تصاویر 

متعلق به ایشان را نیز از ادارات و نهادهای دولتی حذف کند. 
به گزارش جماران، جواد امام به »صبح ما« گفت: به طور کلی، پروژه امام زدایی 
سالهاست که کلید خورده است و نشانه هایش را می توان در کنار گذاشتن مردم از اداره 

امور یا اختلال در انتخابات آزاد دانست. 
این فعال سیاسی تأکید کرد: جایگزین کردن تئوری آقای مصباح یزدی به جای 
اندیشه های بنیانگذار نظام، کار را برای بسیاری از صاحبان قدرت آسان کرده است، زیرا 
از نگاه آنها مردم، حق و نقشی در اداره کشور ندارند و این یعنی حرکت برخلاف آرمان 
جمهوریت. وی در پاسخ به اینکه مسئولین از حذف تصاویر امام و جایگزینی آن با تصویر 
رئیس جمهور چه هدفی را دنبال می کنند، گفت: علت این نوع اقدامات را باید در 
رفتارهای زشتی جست و جو کرد که بوی قدرت طلبی و انحصار می دهند. شما ببینید 
اگر با درشت گویی های یک معمم درباره پیامبر عظیم الشأن اسلام که خاتم پیغمبران 
را گوشت تلخ خطاب کرد، برخورد می شد، یک عده نیز که تمام موقعیت امروزشان 

مدیون کار بزرگ امام است، به خود اجازه نمی دادند تصویر ایشان را حذف کنند.
امام هیچ گاه، حکومت بر مردم را بدون مشارکت آنها جایز نمی دانست 

دبیرکل مجمع ایثارگران در تحلیل تازه ترین اقدام، یعنی تغییر نام خیابان یادگار امام 
دماوند و جایگزین کردن نام مرحوم عسگراولادی به جای آن افزود: آنچه دارد به مردم 
مخابره می شود، این است که نیازی به نام و اندیشه بنیانگذار جمهوری اسلامی نیست 
و گویا قرار است هر چیزی که منتسب به امام است، به مرور زمان کنار گذاشته شود. 
از تصاویر امام گرفته تا تابلوی خیابان ها به نام ایشان، به تدریج در حال حذف شدن 

هستند تا ماهیت افراد مستقر در قدرت، بیشتر از گذشته نمایان شود.
جواد امام در پایان، با اشاره به تفاوت های اندیشه ای امام با آنچه امروز وجود دارد، 
اظهار داشت: امام هیچ گاه، حکومت بر مردم را بدون مشارکت آنها جایز نمی دانست و 
همواره به کارگزاران نظام تشر می زد که مبادا در تصمیم گیری های خود، مردم را لحاظ 
نکنند. اسلام مدنظر ایشان هم، رحمانی بود، اما متأسفانه اسلامی که امروز از سوی 

مدعیان حذف نام امام ترویج می شود، شباهت زیادی به اسلام طالبانی دارد.

مهدی مرادی*

»نون - خ« برنده صفا و سادگی
گاهی اوقات، فرهیختگی یک اثر هنری، از منظر نگاه 
کارشناسان زبده و یا فرهیختگان جامعه، کشف شده و 
ارج و قرب پیدا می کند و گاهی اوقات هم بخاطر حضور 
چهره های محبوب و کاریزما، در اولویت توجه قرار گرفته و 

در سکوی مدال ها ترازبندی می شود!
عدد  به  تولید،  چرخه  در  که  خ«  »ن.  سریال  اما 
پنجمین فصل ساخت هم رسیده و فرصت های زیادی 
را برای طنزپردازی مسائل مختلف جامعه یافته، از معدود 
سریال های دهه اخیر است که بدون سقوط در ورطه لودگی و ابتذال و یا آلودگی های 
ناشی از سفارش ها و حساب و کتاب ها و باندبازی های پشت صحنه، در چشم انداز 
تلویزیونی مردم قرار گرفته و با آمار محیرالعقول ۳۷ میلیونی، مورد بازدید قرار گرفته است!

سریال ن. خ نه وامدار چهره های سلبریتی و نامدار است و نه سوگلی دست اندرکاران 
رسانه ملی بوده و نه کاسب دوپهلوگویی ها و متلک های سیاسی و جناحی است، بلکه 
برنده صفا و سادگی و خلوصی است که با بی انهای ساده و موقعیت های جذاب و مبتلابه، 

صیاد نگاه های تنوع طلبی شده است که البته بسیار هم سخت سلیقه هستند.
برگ برنده سریال ن. خ حفاظت هوشمندانه از وجهه تاریخی و قومیتی و پرهیز از عبور 
از خط قرمزهای باورمند و مهمتر از همه استمرار حرفه ای »با هم بخندیم« به جای »به هم 
بخندیم« است! برجستگی سریال ن. خ پیوند ماهرانه فرهنگی و قومیت سازندگانش با 
سایر اقوام ایرانی است که در ن. خ ۵ با سفر به کرمان و چابهار، تجلی بیشتری یافته است.

نکات برجسته سریال ن. خ عبارتند از:
۱- توجه به سرمایه های زیست محیطی

۲- توجه به تولید و توانمندیهای مردم
۳- توجه به ارزش اقتصادی صنایع دستی

۴- توجه به گردشگری و زیست بوم ها
۵- توجه به روستاها و آبادی های مولد
۶- توجه به موضوع ازدواج و آموزش ها

۷- توجه به غذاها و ورزشهای محلی
۸- توجه به پرنده ها و حیوانات در خطر انقراض

۹- توجه به همدلی ها و دورهمی ها
۱۰- توجه به مرزبندی های خانواده محور در عین حفظ صمیمتهای فرافامیلی

۱۱- توجه و تقبیح مصرف مواد مخدر
۱۲- توجه به اتحاد و روحیه کار تعاونی

۱۳- توجه به اقتصاد مردمی و آلودگی های حوزه اقتصاد و طرد مفاسد مالی
۱۴- توجه قومی به مشکلات خانوادگی
۱۵- توجه به جایگاه جانبازان و آزادگان

۱۶- توجه و تقبیح سیئات اخلاقی و رفتاری مثل دروغ، نفاق، پنهان کاری و …
۱۷- توجه و میدان دادن عملی به بانوان جوان و سالمند در متن زندگی اجتماعی

۱۸- توجه به دفینه جویی های کاذب
۱۹- توجه به فقر و محرومیت مناطق دور

۲۰- توجه به قانون و تأکید بر رعایت آن
۲۱- توجه به ریش سفیدان و پیشکسوتان

۲۲- توجه به دعا و مناجات و روضه و …
۲۳- توجه به دلاوری های اقوام ایرانی

۲۴- توجه به تذکرات تلویحی به مدیران خام و ناتوان
۲۵- توجه به شور و مشورت در امور مهم

۲۶- توجه به منفعت طلبان کژدست
۲۷- توجه به میراث فرهنگی ایران

۲۸- توجه به مطالبات مردم از نظام
۲۹- توجه به استعدادهای خام هنری

۳۰- توجه به ناکافی بودن رفاهیات و امکانات معیشتی مردم
سریال ن. خ سریال ادامه داری است که با توجه به استمرار پایان ناپذیر زندگی انسان ها 

و اقوام، تا بی نهایت می تواند در چرخه دوره ای تولید، پایداری و ماندگاری را تجربه کند.
سنت گرایی با پرهیز از تجدد ستیزی

سنت گرایی و در عین حال پرهیز از تجددستیزی، گام بزرگی در مسیر تمدن سازی و 
استفاده بهینه از موقعیت های ناشی از تغییرات فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی و ده ها 
موضوع دیگر، خاصیت دوگانه حفظ آداب و رسوم و در عین حال، استقبال هوشمندانه از 

مدرنیته از مختصات مستتر در موقعیت های پردازشی سریال ن. خ است.
اعتقاد بنده و بسیاری از کارشناسان زبده بر این است که سریال ن. خ به قابلیت 
الگوشدن برای سریال سازی به خصوص سریال های طنز رسیده و حتی به راحتی می توان 
موضوعات مورد توجه در این سریال را در قالب های جدید، جداگانه تجزیه و پردازش کرد.
سریال ن. خ ادا و اطوار و یا به تمسخر کشیدن قوم خاصی نیست و خودزنی و دگرزنی 
هم نداشته است، بلکه هدف از آن به تصویر کشیدن آداب و عادات و رسوم و سنن و 
باورهای موجود در فولکور اقوام و تزریق آن به باورهای همگانی برای کمک به فرهنگ ملی 

در آشفته بازار فرهنگی ناشی از تهاجم و شبیخون فرهنگی است.
اتفاق بزرگی که در ن. خ اتفاق افتاده، اصرار بر تحقق اصل استقلال و خوداتکایی از 
تحقیقات و پیش تولیدها گرفته تا نگارش سناریوها و انتخاب بازیگرها و نیز محیط ها و 
لوگوها و قصه ها و سرودها و اتفاقات و استنادات و ارتباطات و حتی نامگذاری ها، همه و 
همه، برگرفته شده از قومیت اصیل کرد است که بدون ترویج ضد فرهنگ ناسیونالیستی 
و تحقیر سایر اقوام، روی پای خود ایستاده و با وفاداری به داشته های خود، از داشته های 

دیگران نیز گدایی نکرده و ناخنک نیز نمی زند!
همچنین علاوه بر آن از ابتدا تا انتهای سریال ن. خ در فصل های پنجگانه، هرگز سرقت 
هنری و یا مصادره فرهنگی انجام نگرفته و برای افزایش جاذبه، از سریال های کره ای که با 
اسطوره دزدی از سایر ملت ها برای خود تاریخ سازی کرده، تقلیدی به عمل نیاورده است. 
از این رو مخاطب، جذب صداقت و صفای این اثر ارزشمند شده و در کنار سریال های 
بسیار پرهزینه، عنوان برخورداری از بیشترین مخاطب را به خود اختصاص داده و این 
افتخار بزرگ را به نام خود سند زده است! در فراز پایانی تأکید می کنم که جامعه و فرهنگ 
غنی ایران و ایرانی به تفکیک اقوامی مانند فارس و کرد و ترک و ترکمن و بلوچ و گیلک و 
لر و لک و قشقایی و عرب و … و نیز برخورداری از فرهنگ اصیل دینی، بزرگترین بستر 
برای پیدا کردن قصه ها و غصه ها و باورها و اتفاقات ریز و درشتی است که به درازای تاریخ 
و به پهنای جغرافیای ایران، فراتر از شهرک های مصنوعی و ساختگی هالیوود و بالیوود و 
غیره در ژانرهای مختلف قابلیت ساخت فیلم ها و سریال ها و تله فیلم ها را داشته و اتفاقا” 

مخاطب ایرانی با ذائقه ایرانی به راحتی و تکثر از آنها اقبال خواهد کرد.
* عضو هیأت علمی دانشگاه

 

مسئولین با مردم صادق باشند؛

چرا جزییات تصمیم در خصوص مونوریل 
گفته نمی شود؟

شنیده ها حاکی از آن است، در جلسه ی  نمایندگان دولت ، استاندار قم و ارکان مدیریت 
شهری، که در روزهای گذشته برگزار گردیده است، نمایندگان دولت اصرار دارند تا پروژه 
مونوریل به سمت شهرک پردیسان اجرا شود و قصد دارند با همان حربه زمان دولت نهم 
)تهدید کاهش اعتبارات، تعلل در خرید واگن های مترو ، حذف خط بی مترو و...( ، هدیه 
دولت آقای احمدی نژاد را در قم زنده نگه دارند این در حالیست که بارها از سوی مراجع 
ذیربط اعلام شده است، فاز اول مترو قم بدلیل عدم تامین واگن ، راه اندازی نشده است 
و نیاز به مساعدت ویژه دولت می باشد، حال باید کارشناسی شود که کمک های دولت در 
این راستا و یا شروع عملیات خط بی مترو هزینه شود، بیشتر مردم و زائرین خوشحال می 
شوند یا در مونوریلی که اگر تا پردیسان هم راه اندازی شود، توجیه فنی و ترافیکی ندارد. 
چند خطای بزرگ در این ماجرا وجود دارد؛ یکی حذف خط B مترو به عنوان اصلی ترین 
خط قطار شهری و عدم توجه به توسعه خط ۱ مترو به سمت جمکران و مسأله دیگر 
تحمیل هزینه اتمام ماجراجویی ریلی محمود احمدی نژاد به مردم قم است. از وعده دولت 
نهم مبنی برساخت مونوریل با پول دولت و وعده های دولت سیزدهم در خصوص تکمیل 
مونوریل از محل تهاتر نفت و یا املاک دولتی عبور کردیم وشنیده شده می خواهند نیمی 
از هزینه این تصمیمات خلق الساعه را به دوش مردم قم بگذارد. یک حساب سرانگشتی 
نشان می دهد اجرای این تصمیمات به جز اشکالات عدیده فنی و شهرسازی، بیش از ۳۰ 
هزار میلیارد تومان هزینه دارد که دولت انتظار دارد این مبلغ را مردم قم از عوارض خود 
بپردازند. این در حالی است که هیچ یک از مسئولان استانداری ، شورای شهر و شهرداری 
تا امروز توضیح درست و کاملی درباره روند تصمیم گیری ها در این پروژه ارائه نداده و کسی 
نمی داند منشأ این تصمیمات ناپخته در استانداری قم است یا دولت؛ یا شاید هر دو؟!  

پیشنهاد میشود مسئولین صادقانه موارد را با مردم در جریان بگذارند .

رئیس جمهور تاکید کرد: وعده های خود را از یاد نمی بریم این دولت بنا دارد 
که صادق الوعد باشد، به همه مسئولان اعلام کرده ام که مطلقا به فساد و مفسد 

رحم نخواهد شد و در این زمینه اقداماتی را هم انجام داده ایم.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور در جمع مردم جنوب غرب 
تهران با اشاره به ساخت دو میلیون و ۴۰۰ هزار مسکن تصریح کرد: اگر سالی 
یک میلیون مسکن در ادوار قبل ایجاد می شد امروز با مشکل مسکن در استان 
ها مواجه نبودیم ولی این اتفاق رقم نخورد.طبق قانون و نیاز کشور اگر یک 

میلیون مسکن در سال ایجاد شود، نیاز ها در این زمینه برطرف می شود.
رئیس جمهور بیان کرد: میزان اراضی که در دولت سیزدهم به محدوده 
شهری در سراسر کشور متصل کردیم با گذشته قابل قیاس نیست.دومیلیون و 
۴۰۰ هزار مسکن در حال ساخت است و شبانه روز وزارتخانه ها و دستگاه ها در 

این زمینه مشغول فعالیت هستند.
دولت از هدفگذاری ایجاد اشتغال به هیچ وجه عقب نیست

رییس جمهور خاطر نشان کرد: رفع تنش آبی ۱۰ هزار روستا از ضرورت هایی 
است که آغاز شده و نیمی از میزانی که هدف گذاری شده انجام شده است.
در تهران خاموشی های زیادی داشتیم و در مجموع ۲۲ هزار مگاوات کسری و 
ناترازی برق داشتیم امروز در خدمت شما خانواده معظم و معزز شهیدان این 
منطقه عرض می کنم که با تولید برق ۸۰۰۰ مگاوات ناترازی رفع شده است 
و مابقی نیز به سرعت در حال پیگیری است. وی بیان کرد: از مشکلات این 
منطقه و بسیاری از مناطق و جوانان تهران، مشهد و سایر نقاط کشور بیکاری 
بود در برنامه ریزی دولت اعلام کردیم که هر سال باید یک میلیون شغل ایجاد 

شود اگر پیش از این ایجاد می شد در حال حاضر با این مشکل مواجه نبودیم.
رئیس جمهور با بیان اینکه از وعده ایجاد اشتغال به هیچ عنوان عقب نیستیم، 
اظهار کرد: در بسیاری از استان ها آمار بیکاری کاهش جدی را نشان می دهد 
و بعضاً به ۵ درصد رسیده است.حتماً می توان با اتکا به داشته های کشور کاری 

کرد که خانواده های عزیز ما دغدغه بیکاری فرزندان خود را نداشته باشند.
هرآنچه به نفع مردم باشد انجام می دهیم

رئیس جمهور در جمع مردم جنوب غرب تهران بیان کرد: اینطور نیست که 
ندانم در زندگی مردم چه می گذرد قبل از اینکه به جمع شما بیایم برای حل 
مسائل تشکیل جلسه دادیم و مسائل بهداشتی که از موضوعات این منطقه 
است برایش زمان بندی شد تا مشکلات مرتفع شود. بافت فرسوده از دیگر 

نکاتی بود که مطرح شد و باید بسته تشویقی در این زمینه قرار داد.
وی گفت:دولت از کنارچاله ها نمی گذرد مگر اینکه برای آنها چاره اندیشی 

کند. هرآنچه به نفع مردم باشد انجام میدهیم.

همانطور که وعده دادیم، مطلقا به فساد و مفسد رحم نمی کنیم
رئیس جمهور بیان کرد:بنای بنده طلبه خدمتگزار صداقت با مردم است آنچه 
را تشخیص می دهیم اگر در جایی به هر دلیلی نشد، در کنار کارهای انجام 

شده، آن را نیز به مردم اعلام خواهیم کرد.
آیت الله رییسی تاکید کرد: ما وعده های خود را از یاد نمی بریم این دولت 
بنا دارد که صادق الوعد باشد، بدانید و آگاه باشید که به همه مسئولان اعلام 
کرده ام، نه فقط اعلام بلکه اقدام کرده ام که مطلقا به فساد و مفسد رحم نخواهد 
شد.بدانید در این دولت همانطور که بارها اعلام کردیم در تمام استان ها در تمام 
شوراهای اداری، ما مخالف هرگونه رابطه ناسالم، تبعیض، پارتی بازی و رشوه در 

تمام ادارات و سازمان های کشور هستیم.
بانک هایی که مقررات را رعایت نکنند منحل خواهند شد

آیت الله رئیسی بیان کرد: موسسات بانکی که اضافه برداشت از بانک دارند 
موجب تورم می شوند، در سال گذشته سه موسسه متخلف را بدلیل رعایت 
نکردن مقررات منحل کردیم. بانک هایی که مقررات را رعایت نکنند حتما 

منحل خواهند شد.
وی تاکید کرد: تمام توان دولت این است که با استفاده از ظرفیت هایی که 
در کشور وجود دارد نسبت به وضعیت اقتصادی اقداماتی انجام دهد تا شرایط 

اقتصادی برای زندگی مردم بهبود بخشیده شود.
رییس جمهور خاطر نشان کرد: نمی خواهم به گذشته نگاه کنم که چه کردند 
و نمی خواهم بگویم دولت چه چیزی را تحویل گرفت چون این روش را در این 
جمع باصفای شما مردم نمی پسندم که بگویم اما در جلسات کارشناسی 
ممکن است بگوییم که چه وضعیتی تحویل شد و ما کجا بودیم.شهریور ۱۴۰۰ 
که دولت آغاز شد با کسری بودجه مواجه بودیم یکی از نگرانی های مردم تورم 

است که نگرانی درستی است و باید تورم را کاهشی کنیم.
وی تصریح کرد: با کمک مردم و فعالان اقتصادی در حال حاضر تورم کاهشی 
شده اما بدانیم عامل تورم چیست؟ چون برخی موارد معلول است و باید علت را 
بررسی کرد و از بین برد.یکی از علت های تورم کسری بودجه است به این معنا 
که دولت بیش از توان و درآمد، هزینه داشته باشد و هزینه بر دولت بار کنیم که 

فشار آن بر مردم می آید.
بنای نظام ایران مقاومت و ایستادگی در برابر همه دشمنان است 

رئیس جمهور گفت:بنای نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران مقاومت و 
ایستادگی در برابر همه دشمنان است.به مردم پاکستان به نمایندگی از شما 
مردم گفتم که پیام ما به دشمنان ایستادگی  ومقاومت است.همچنین پیام ما 
برای دوستانمان همبستگی و پیوند اخوت است، بارها اعلام کردیم هرکس در 
دنیا دست به طرف ما دراز کند با محبت دستای اورا میفشاریم و بنای ما تعامل 
و همکاری با همه کشورهایی است که می خواهند با جمهوری اسلامی روابط 

سالم و سازنده داشته باشند.
رفتار با دانشجویان چهره واقعی آمریکا را به جهان نشان داد

آیت الله رئیسی افزود:غزه تابلویی در جلوی چشم جهان ترسیم کرده که در آن 
نورانیت، ایستادگی و مقاومت و جانفشانی در راه خدا به تصویر کشید همچنین 
کودک کشی ونسل کشی وجنایت علیه بشریت هم در غزه به نمایش گذاشته 

شد. اینها جنایتکاران در تاریخ و بزرگترین ناقضان حقوق انسان هستند.
وی گفت: مگر تا دیروز نمی گفتند به دانش و دانشگاه احترام میگذاریم 
دیدیم که چگونه پلیس به مراکز دانشگاهی حمله کرد و دانشجویانی که از غزه و 
فلسطین حمایت کردند را مورد آزار و اذیت قرار دادند. رفتار با دانشجویان چهره 

واقعی آمریکا را به جهان نشان داد.

رئیس جمهور:

 مطلقا به فساد و مفسد رحم نمی کنیم

کلید  گفت  ایران  خارجه  وزیر  سیاسی  معاون 
برقراری ثبات و آرامش در منطقه توقف جنایات رژیم 

صهیونیستی علیه مردم غزه است.
خارجه  امور  وزیر  سیاسی  معاون  باقری«  »علی 
نشست  در  و  پنجشنبه  روز  ایران  اسلامی  جمهوری 
معاونان وزرای امور خارجه و نمایندگان ویژه کشورهای 
عضو گروه بریکس با موضوع بررسی تحولات منطقه 
غرب آسیا و شمال آفریقا، ایفای نقش این گروه برای 
توقف فوری جنایات رژیم صهیونیستی را خواستار شد و 
گفت »چگونگی و کیفیت نقش آفرینی تک تک کشورها 

بحران آفرینی  با  رابطه  در  بین المللی  سازمان های  و 
های رژیم اسرائیل و موضعی که در این خصوص اتخاذ 
می کنند، مؤثر بوده و در تاریخ نیز ثبت و ضبط خواهد 
شد«.  باقری در ادامه گفت: »از این رو،  اعضای سازمان 
بریکس نیز می بایست اراده سیاسی و عملی خود را 
زیرساخت های  و  مردم  به  حملات  کامل  توقف  برای 
پایدار  و  کامل  فوری،  توقف  غزه،  نوار  در  غیرنظامی 
حملات علیه غزه، ارسال سریع کمک های بشردوستانه 
به ویژه مواد غذایی، تجهیزات پزشکی، دارو و درمان به 
سراسر نوار غزه و به میزان کافی، خروج کامل نظامیان 

اشغالگر از نوار غزه و کمک جامعه جهانی به بازسازی 
تخریب های گسترده صورت گرفته در این منطقه را در 

اولویت فعالیت های و اقدامات خود قرار دهند«.
در  جنوبی  آفریقای  دولت  مواضع  از  قدردانی  با  او 
طرح دعوا علیه رژیم صهیونیستی نزد دیوان بین المللی 
از  نسل کشی،  جنایت  ارتکاب  جهت  به  دادگستری 
کشورهای عضو بریکس خواست ضمن حمایت قاطع 
از این اقدام، راهکارهای حقوقی لازم برای فعال سازی 
دیوان کیفری بین المللی برای رسیدگی به این جنایات 

را نیز در دستور کار خود قرار دهند.

معاون سیاسی وزیر خارجه ایران:
کلید برقراری ثبات و آرامش در منطقه توقف جنایات اسرائیل است

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: اگر دولت تا یکشنبه برنامه خود برای مقابله 
با مشکلات ارزی را ارائه نکند ما این موضوع را در صحن مجلس دنبال خواهیم کرد.
محمدباقر  حضور  با  چهارشنبه  شامگاه  ارزی  مسائل  بررسی  نشست  دومین 
قالیباف رئیس مجلس، سید احسان خاندوزی وزیر اقتصاد و امور دارایی، محمدرضا 
فرزین رئیس کل بانک مرکزی، سید محمد حسینی معاون پارلمانی رئیس جمهور، 
محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادی، سیدشمس الدین حسینی 
تالارپشتی رئیس  الله اکبری  تولید، عزت  رئیس کمیسیون ویژه جهش و رونق 
کمیسیون صنایع و معادن، حجت الاسلام محمدحسین حسین زاده بحرینی 
و محسن زنگنه از نمایندگان اقتصاددان مجلس و تعدادی از کارشناسان مرکز 

پژوهش ها در مجلس برگزار شد.
قالیباف در این نشست با بیان اینکه نباید به ارائه گزارش اکتفا کرد گفت: زیرا در 
نشست قبلی به اندازه کافی گزارش ارائه شد و دوستان دولت باید به طور روشن و 

شفاف رویکرد رو به جلو برای مدیریت بازار ارز ارائه کنند.
رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: ما دنبال تکرار جلسات نیستیم و جلسه 
سومی وجود ندارد بنابراین باید در مورد موضوع به جمع بندی برسیم و نتیجه نهایی 
را به صحن علنی ارائه کنیم و در این رابطه با توجه به اصرار نمایندگان برای بررسی 
موضوع در صحن علنی، به صورت مشخص به نمایندگان گفتم اگر به جمع بندی و 

اتفاق نظر با دولت نرسیم مجلس خود به جمع بندی روشن می رسد.
قالیباف با تاکید بر اینکه باید بر روی اصل موضوع بحث و گفت و گو کنیم و در مورد 

رویکردها، اشکالات و راهکارها به جمع بندی برسیم، تصریح کرد: واقعیت این است 
که ناترازی ها در قیمت ارز تأثیرگذار است بنابراین نمی توان نظام یکپارچه اقتصادی 

را نادیده گرفت و دولت و مجلس باید به این مهم توجه داشته باشند.
رئیس قوه مقننه کشورمان با یادآوری اینکه حکمرانی از دو بخش تشکیل می شود، 
گفت: یک بخش تشخیص علمی و دیگری تصمیم سیاسی است؛ تشخیص های 
علمی ما به دلایل مختلف تحت تأثیر تصمیم های سیاسی قرار دارد درحالی که اگر 
ترکیب آنها را با هم رعایت کنیم می توانیم مشکلات را حل کنیم اما اگر تشخیص 

علمی را فدای تصمیم سیاسی کنیم به طور حتم دچار مشکل خواهیم شد.
وی افزود: همچنین اگر به تشخیص علمی بدون شرایط سیاسی کشور توجه کنیم 

با مشکل مواجه خواهیم شد بنابراین تعادل این موضوع مهم است.
قالیباف با تاکید بر اینکه مجلس در عین اختلاف سلیقه و اختلاف دیدگاه با 
سیاست های ارزی دولت همراهی کرده است، گفت: همه اختیارهای موجود در 
قانون دائمی را به رئیس بانک مرکزی دادیم و هر چه ایشان در جلسه سران قوا بیان 
کردند قبول کردیم اما شرایط کنونی نشان می دهد که هم رویکرد اقتصادی و هم 

رویکرد مدیریتی در موضوع ارز دچار اشکال است.
وی با اشاره به تورم کالاهای اساسی که با ارز ترجیحی وارد می شوند و تاکید بر 
ضرورت اصلاح رویکردهای اقتصادی در این زمینه، گفت: به طور روشن و مشخص 
امروزه در سیاست های ارزی از نگاه اقتصادی دچار مشکل هستیم و طرح جامعی 

برای رویکرد اقتصادی در ارز وجود ندارد.

قالیباف در دومین نشست مجلس با تیم اقتصادی دولت مطرح کرد؛
ضرب الاجل مجلس برای دولت برای مدیریت بازار ارز

هادی ابراهیمی*

امام جمعه تهران با انتقاد از انگ زدن برخی گروه ها 
نسبت به هم درخصوص مسئله عفاف و حجاب گفت: 
متدینین در مسئله عفاف و حجاب، دو قطبی شکل 

ندهید، منطقی بحث کنید و به یکدیگر انگ نزنید.
آیت الله سیداحمد خاتمی امام جمعه موقت تهران 
در خطبه های امروز نماز جمعه اختلاف نظر برخی 
مسئولان درباره مبارزه با بدحجابی، گفت: دلسوزان 
حجاب هر سلیقه ای دارند در میدان هستند، انگ زدن 
به یکدیگر مصلحت نیست و مشکل بی حجابی را حل 
نمی کند، مجلس و شورای نگهبان پای کار هستند و 
مطمئن باشید ما از دین عبور نمی کنیم و مسئولان 

نظام اسلامی هر کجا باشند فدائی دین هستند.
آیت الله خاتمی ادامه داد: حجاب از ضروریات دین 
و  است  آمده  مورد حجاب  در  قرآن  در  آیه  ده  است، 
صد ها روایت در این باره وجود دارد، مقام معظم رهبری 
فرموده اند؛ بی حجابی هم خلاف شرع است و هم 
خلاف قانون و به فضل خدا نظام اسلامی در مقابل 
این ناهنجاری خواهد ایستاد، کسی را به زور بهشت 
نمی بریم، اما نظام در برابر ناهنجاری می ایستد و عقب 

نشینی هم ندارد.
نیرو های مسلح دژ مستحکم ملت اند

وی در بخش دیگری از خطبه های نماز جمعه با اشاره 
به مناسبت های هفته اضافه کرد: درهفته های گذشته 
اردیبهشت  دوم  داشتیم،  را  نیرو های مسلح  مناسبت 
روز  فروردین   ۲۹  ،۵۸ سال  در  سپاه  تاسیس  سالروز 
شیرازی،  صیاد  سپهبد  شهادت  فروردین   ۲۱ ارتش، 
مناسبت ها  این  قرنی  سپهبد  شهادت  اردیبهشت   ۳
می طلب از نیرو های مسلح بگویم، این بازو های پرتوان 
ملت، امام علی )ع( پنج تعبیر راجع به نیرو های مسلح در 
عهد مالک اشتر دارد، دژ مستحکم ملت اند، نخواهند 
گذاشت دشمن کمترین تعرضی به ملت داشته باشد، 
دیدید تعابیر مقام معظم رهبری از نیرو های مسلح را، آنها 
زینت کشورند، مایه عزت دین و نظام اسلامی هستند، 
با داعش نمی جنگیدند، اگر حاج  و  اینها نبودند  اگر 
قاسم نبود و با داعشی نمی جنگید ما باید با داعشی ها 

در خیابان های تهران می جنگیدیم.
امنیت رکن و زیربنای همه توسعه هاست

خطیب موقت جمعه تهران گفت: اینکه با امنیت 

زندگی می کنیم آموزش و پرورش، دانشگاه، حوزه، 
اداره  آرامش  در  چیز  همه  و  صنعت  کشاورزی، 
است،  مسلح  نیرو های  خدمات  سایه  در  می شود 
کنند  خدمت  که  دارند  عزیزان  این  به  نیاز  مردم 
به آنها، مسئله امنیت رکن و زیربنای همه توسعه 
برای جامعه نمونه  اولین ویژگی که قرآن  هاست، 
برای  افتخاری  این  و  است  امنیت  می کند  بیان 
نیرو های مسلح ماست که امام علی )ع( این تعابیر 
را در موردشان داشته باشد و همه نیرو های مسلح ما 

شایسته تجلیل و تکریم اند.
بیانات رهبری درباره کار و کارگر منشور است

در  رهبری  کلمات  کرد:  اضافه  خاتمی  الله  آیت 
مناسبت هایی که در روز کار و کارگر هست، منشور 
است، به وزیر کار می گویم این منشور را تدوین و ترسیم 
از  با کارگران  را در رابطه  باید سخنان رهبری  کنید، 
جمله در زمینه امنیت شغلی و امثال اینها را اجرایی و 
عملیاتی کنید، فرمایشات رهبری وعظ و خطابه نیست 
دستورالعمل اجرایی است که امیدواریم این کار عملی 

شود.

امام جمعه تهران:

 انگ زدن به یکدیگر مصلحت نیست
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محققان می گویند؛

مشاغل ذهنی خطر زوال عقل را
 کاهش می دهند

بر اساس یک مطالعه جدید، مشاغلی که نیاز به درگیری ذهنی دارند با میزان 
کمتری از اختلالات شناختی مرتبط هستند.

به گفته محققان، نوع کاری که در طول زندگی انجام می دهید بر احتمال ابتلای 
شما به زوال عقل در آینده تأثیر می گذارد.

بر اساس یافته های این مطالعه، افرادی که مشاغل معمولی یا تکراری تری 
دارند- کارهایی که می توان بدون درگیری ذهنی بالایی انجام داد- ۶۶ درصد 

بیشتر در معرض خطر ابتلاء به اختلال شناختی پس از ۷۰ سالگی قرار دارند.
از سوی دیگر، محققان می گویند افرادی که شغل شان در دهه های ۳۰، ۴۰، ۵۰ 
و ۶۰ زندگی شان دارای محرک های شناختی است، ممکن است بعداً با کاهش 
خطر ابتلاء به اختلالات شناختی مواجه باشند. »ترین هولت ادوین«، محقق 
ارشد، گفت: »مطالعه ما نشان می دهد محرک های شناختی شغلی پایین با خطر 
بالاتر و زودتر اختلال شناختی مرتبط است.« برای این مطالعه، محققان سلامت 
شناختی کار و زندگی ۷۰۰۳ نفر در نروژ را بررسی کردند که نشان دهنده ۳۰۵ نوع 
شغل منحصر به فرد بود. محققان مشاغل را با استفاده از مقیاس شدت کار معمول 
)RTI( امتیاز دادند. کارهای روتین آنهایی هستند که از نظر شناختی کمترین 
چالش را دارند. چنین مشاغلی اغلب به سرعت و دقت نیاز دارند. با این حال، 
از آنجایی که این وظایف تکراری هستند، ممکن است به دخالت ذهنی کمتری 
نیاز داشته باشند. به عنوان مثال می توان به کار در کارخانه، بایگانی و حسابداری 
اشاره کرد. کارهای غیر معمول - که درجات RTI پایین تری به آنها اختصاص 
داده شد - به دخالت شناختی بیشتری نیاز دارند. آنها شامل چالش های جدید 
منظمی هستند که ممکن است به تحلیل، خلاقیت یا تفسیر استراتژیک اطلاعات 
خام نیاز داشته باشند. برخی از این مشاغل ممکن است بین فردی باشند، جایی 
که کارگر باید دائماً درگیر، مربیگری و تشویق دیگران باشد. نمونه هایی از کارهای 

غیر معمول شامل برنامه نویسی کامپیوتر و روابط عمومی است.
از بین افراد گروه RTI بالا، ۴۲ درصد در سن ۷۰ سالگی با اختلال شناختی 
تشخیص داده شدند در حالی که ۲۷ درصد در گروه RTI پایین مبتلا به اختلال 
شناختی تشخیص داده شدند. ادوین افزود: »یافته های این مطالعه با نشان دادن 
اینکه توانایی های شناختی که از طریق تحصیل و شغل در جوانی و میانسالی 
به دست می آیند، به نظر می رسد در برابر تغییرات مغزی مرتبط با زوال شناختی 

مرتبط با سن انعطاف پذیری دارند، از این فرضیه حمایت می کنند«.
با  مرتبط  فیزیولوژیکی  عصبی  فعالیت  در  شدن  درگیر  با  جدید  نورون های 
تجربیات یادگیری جدید و چالش برانگیز برای زنده ماندن تحریک می شوند. 
رافنسون به MNT گفت: بنابراین، کار محرک شناختی می تواند فعالیت عصبی را 

تقویت کند و به حفظ یک مغز مناسب سالم کند.

هر آنچه لازم است در مورد مالاریا بدانید

)DRESS( آشنایی با سندرم حساسیت ناشی از دارو 

مالاریا یک بیماری جدی و گاهی کشنده است که از طریق نیش پشه های آلوده 
منتقل می شود. مالاریا یک بیماری شایع نیست اما اگر به قسمت هایی از دنیا سفر 

کنید، می توانید به آن مبتلا شوید.
مالاریا

هر ساله در ایالات متحده آمریکا ۲۰۰۰ تا ۲۵۰۰ مورد مالاریا تشخیص داده می شود 
اما این افراد معمولا افرادی هستند که بعد از سفر به کشورهایی که در آنها مالاریا 
شایع است به کشور خود برمی گردند. این کشورها شامل بیابان ساهارا در آفریقا و 
قسمت هایی از آمریکایی جنوبی و آسیای جنوبی می شود. این کشورها دارای آب و 
هوای بسیار گرمی هستند که میزبان پشه های حامل انگل مالاریا )آنوفل( می باشند.

هر ساله در ۸۵ کشور دنیا حدود ۶۰۸۰۰۰ نفر در اثر مالاریا جان خود را از دست 
می دهند. افراد در کشورهایی که دسترسی به دارو دارند کمتر ممکن است در اثر 

عفونت مالاریا بمیرند.
علت های مالاریا

مالاریا ناشی از گروهی از انگل ها به نام پلاسمودیوم است. این انگل ها توسط 
پشه های ماده آنوفل حمل می شوند که وقتی کسی را نیش می زنند، این انگل ها را 

به خون او انتقال می دهند.
مالاریا چگونه منتشر می شود؟

بیشتر افراد وقتی توسط پشه  مبتلا گزیده می شوند دچار عفونت مالاریا می شوند. 
این بیماری هر چند نادر است اما در برخی موارد می تواند از راه های زیر منتشر شود:

. انتقال خون یا پیوند عضو از افرادی که مبتلا بوده اند )البته خون و اعضای پیوندی 
پیش از استفاده تست می شوند، به همین دلیل این اتفاق بسیار نادر است(

. استفاده از سوزن و سرنگ مشترک و آلوده به خون مبتلا به مالاریا
. انتقال مالاریا از مادر باردار مبتلا به جنین، قبل یا حین زایمان

آیا مالاریا مُسری است؟
مالاریا مُسری نیست زیرا مثل سرماخوردگی و آنفلوآنزا از شخص به شخص منتقل 
نمی شود. همچنین شما نمی توانید از طریق تماس نزدیک یا رابطه جنسی با کسی 
که مالاریا دارد، این بیماری را از او بگیرید. به طور کلی مالاریا فقط از طریق نیش پشه 

آلوده به مالاریا قابل انتقال است.
مالاریا ناشی از گروهی از انگل ها به نام پلاسمودیوم است. این انگل ها توسط 
پشه های ماده آنوفل حمل می شوند که وقتی کسی را نیش می زنند، این انگل ها را 

به خون او انتقال می دهند
چرخه زندگی مالاریا

یک پشه وقتی فرد مبتلا به مالاریا را نیش می زند یا از خون او تغذیه می کند به مالاریا 
دچار می شوند. حدود یک هفته بعد از نیش زدن فرد آلوده، انگل هایی در آب دهان 
پشه وجود خواهد داشت که به فرد بعدی که نیش می زند انتقال می دهد. بنابراین 

عفونت پلاسمودیوم چرخه ای است که از پشه به انسان و از انسان به پشه تکرار 
می شود. وقتی این انگل وارد بدن شما می شود به سمت کبدتان می رود و در آنجا تکثیر 
می شود. این انگل ها وارد گلبول های قرمز خون شده و در آنجا تخم گذاری می کنند. 
وقتی تخم انگل ها بعد از یک هفته باز می شوند، انگل های جدید به گلبول های قرمز 
خون حمله ور شده و آنها را پاره می کند. این اتفاق باعث رهاشدن انگل های بیشتری 
در خون می شود و گلبول های قرمز بیشتری را آلوده می کند. با بیشترشدن این روند، 

شما بسیار بدحال خواهید شد.
ریسک فاکتورهای مالاریا

هر کسی ممکن است مالاریا بگیرد اما حدود ۳ میلیارد نفر یا نیمی از جمعیت کره 
زمین در معرض ابتلا به مالاریا هستند. بیشتر کسانی که به مالاریا دچار می شوند در 
کشورهایی زندگی می کنند که مالاریا در آنجا شیوع دارد. اما افراد از کشورهای دیگر 
که مالاریا ندارند ممکن است به این کشورها سفر کرده و در آنجا به مالاریا دچار شوند. 

مالاریا در مناطق بسیار گرمسیر رواج دارد، مانند:
. آفریقا خصوصا قسمت های مربوط به جنوب بیابان ساهارا . جنوب و جنوب شرقی 

آسیا . نواحی پیرامون مدیترانه شرقی، از ترکیه تا شمال آفریقا و از سمت شرق تا ایران
. آمریکای جنوبی و مرکزی . استرالیا، نیوزیلند و دیگر جزایر اقیانوس آرام غربی

اگر جایی زندگی می کنید که آمار مالاریا بالاست، شاید تا حدودی نسبت به آن 
ایمنی پیدا کنید. این ایمنی بدان معناست که علائم شما ممکن است چندان جدی 
نباشند. اما اگر به جایی که مالاریا بسیار کمتر است سفر کنید، ایمنی  شما نیز کمتر 

خواهد شد.
برخی از افراد بیشتر مستعد ابتلا به موارد شدید مالاریا هستند:

. کودکان و خردسالان . افرادی که HIV یا ایدز دارند . زنان باردار  . مسافرهایی که در 
نواحی بدون مالاریا زندگی می کنند

علائم مالاریا
آلوده شروع  از گزیده شدن توسط پشه  بعد  تا ۱۵ روز  علائم مالاریا معمولا ۱۰ 

می شوند:
. تب بالا . لرز . تعریق . تهوع و استفراغ . سردرد . اسهال . خستگی زیاد . بدن درد
. زردی پوست )یرقان( . نارسایی کلیوی . تشنج . گیجی و پریشانی . مدفوع خونی

. تکانه های عصبی  . مرگ
علائم مالاریا می تواند مشابه سرماخوردگی و آنفلوآنزا باشد، بنابراین شاید در ابتدا به 
سختی تشخیص داده شود. علائم مالاریا همیشه هم در عرض دو هفته خود را نشان 

نمی دهند، خصوصا اگر از نوع P. vivax باشد )پلاسمودیوم ویواکس(.
چه زمانی مراجعه به پزشک لازم است؟

مالاریا می تواند به سرعت جدی و خطرناک شود، بنابراین مهم است که در اسرع 
وقت تحت درمان پزشکی قرار بگیرید. اگر فکر می کنید در سفری که داشته اید مالاریا 

گرفته اید، به پزشک مراجعه کنید. همچنین اگر سفری در پیش دارید می توانید از 
پزشک برای داروهای مالاریا راهنمایی بخواهید، خصوصا اگر مستعد عفونت هستید. 

درمان به موقع می تواند به پیشگیری از عوارض جدی کمک کند.
علائم مالاریای خطرناک

. اختلال در هشیاری . تشنج . مشکل در تنفس . خستگی زیاد . تیره یا کدر شدن 
ادرار  زردی چشم ها و پوست )یرقان( . خونریزی غیرمعمول

اگر هر یک از این علائم را دارید فورا به اورژانس مراجعه کنید.
تشخیص مالاریا

پزشک ممکن است بر اساس سوابق سفری که داشته اید، علائم و معاینه فیزیکی به 
مالاریا مشکوک شود. برای تائید اینکه مالاریا گرفته اید یا نه، پزشک دستور یک سری 

آزمایشات را می دهد تا موارد زیر مشخص شوند:
. آیا انگل پلاسمودیوم در خونتان هست؟

. آیا داروهای بخصوصی ضدانگل عمل خواهند کرد؟
. آیا بدن شما قبلا آنتی بادی های لازم برای مبارزه با مالاریا را ساخته یا نه؟

درمان مالاریا
درمانی که پزشک در نظر می گیرد بستگی به چند عامل دارد:

. نوع انگلی که دارید . میزان شدت علائم . منطقه جغرافیایی که در آنجا آلوده به 
مالاریا شده اید )این اطلاعات به دکتر سرنخ هایی در مورد داروهای موثر خواهد داد(

. اینکه قبلا یک داروی آنتی مالاریا مصرف کرده اید یا نه  . سن شما )کودک یا 
بزرگسال( . بارداربودن یا نبودن شما عوارض مالاریا

عوارض جدی ناشی از مالاریا می تواند شامل موارد زیر باشد:
. کُما . مالاریای مغزی . اِدم ریوی . نارسایی کبد، کلیه یا طحال . آنمی )در اثر از 

دست دادن گلبول های قرمز زیاد( . قند خون بسیار پایین
اگر قبلا یک بار مالاریا گرفته باشید احتمال دارد باز هم به آن دچار شوید. برخی از 
انواع این انگل باعث نوع خفیف تری از این بیماری می شوند که می تواند مدت زیادی 

طول بکشد و در آینده دوباره برگردد.
پیشگیری از مالاریا

اگر به مناطقی سفر می کنید که مالاریا در آنجا وجود دارد، برای پیشگیری می توانید 
موارد زیر را رعایت کنید:

. لباس هایی بپوشید که بیشتر از پوستتان محافظت می کنند. لباس های آستین 
بلند، شلوار بلند و کلاهی که صورت را می پوشاند. لبه های لباس را جوری ببندید 
که هیچ قسمتی از پوستتان در معرض نباشد. می توانید روی لباس هایتان پرمترین 

اسپری کنید.
. در زمان های طلوع و غروب خورشید که پشه ها بیشترین فعالیت را دارند در محیط 

بیرون نباشید.
. عطر و افترشیو و ... نزنید.

. زیر پشه بند بخوابید و اگر پنجره ها توری ندارند می توانید روی پشه بند، اسپری 
دورکننده حشرات بزنید.

. برای پیشگیری دارو مصرف کنید. پزشک می تواند برای شما داروهایی مثل 
کلروکین، پریماکین یا مالارون تجویز کند. دارویی که پزشک توصیه می کند بستگی به 
منطقه ای که قرار است بروید و اینکه چه داروهای دیگری مصرف می کنید دارد. شما 

این دارو را قبل از سفر، حین سفر و بعد از برگشت باید مصرف کنید.
در مورد واکسن مالاریا

سازمان بهداشت جهانی واکسن های RTS,S/AS۰۱ و Matrix-M/R۲۱ را برای 
پیشگیری از مالاریا برای کودکانی که در مناطقی زندگی می کنند که پلاسمودیوم 
فالسیپاروم رواج دارد توصیه می کند. این واکسن ها می توانند احتمال عفونت های 

خطرناک و کشنده مالاریا را کمتر کنند.
سازمان بهداشت جهانی توصیه می کند این واکسن ها از حدود ۵ ماهگی شروع 
شوند و بچه ها این واکسن ها را در ۴ دوز دریافت کنند. در مناطقی که ریسک بالای 

مالاریا وجود دارد بچه ها می توانند ۵ دوز واکسینه شوند.
کارشناسان دریافته اند این واکسن ها اثرات چشمگیری بر سلامت عمومی دارند. 
RTS,S/ تقریبا ۲ میلیون کودک در بعضی از قسمت های آفریقا در حال حاضر واکسن
AS۰۱ را دریافت کرده اند. واکسیناسیون باعث افت ۱۳ درصدی مرگ و میر در اثر 

مالاریا در کودکان شده است.

مصرف شکر را به خاطر حفظ سلامتی خود کاهش دهید
تهران - ایرنا - شکر یکی از مواد غذایی پر مصرف است که اکثر افراد 
در طول روز این ماده غذایی را به صورت ترکیب با مواد غذایی مصرف 

می کنند که مضرات زیادی برای مصرف کننده دارد.
به گزارش ایرنا، اگر متوجه شده اید که خوردن میان وعده های شیرین 
باعث می شود که بیشتر از آنها میل کنید، تنها نیستید. خوردن مقدار 
زیادی کربوهیدرات ساده - بدون پشتیبان پروتئین یا چربی - می تواند 
به سرعت گرسنگی را برطرف کند و به بدن شما انرژی کوتاه مدت بدهد. 
اما آنها تقریباً به سرعت شما را دوباره گرسنه می کنند و بیشتر از آن طلب 

خواهید کرد .
چرا ما هوس شکر می کنیم؟

شیرینی نخستین طعمی است که انسان از بدو تولد ترجیح می دهد. 
کربوهیدرات ها ترشح ماده شیمیایی سروتونین مغز را تحریک می کنند. 
شکر یک کربوهیدرات است، اما کربوهیدرات ها به اشکال دیگری نیز 
وجود دارند، مانند غلات کامل، میوه ها و سبزیجات که دارای فیبر و مواد 
مغذی مورد نیاز بدن شما هستند اما باید دانست که طعم شکر باعث 

ترشح اندورفین می شود که ما را آرام و آرام می کند.
شیرینی ها هم طعم خوبی دارند و این ترجیح زمانی تقویت می شود 

که به خودتان با خوراکی های شیرین پاداش می دهید که می تواند باعث 
می شود هوس آن را بیشتر کنید. مشکل زمانی نیست که گاهی اوقات 
در خوردن یک خوراکی شیرین افراط می کنیم، بلکه زمانی است که 
زیاده روی می کنیم. مثلا وقتی شکر به بسیاری از غذاهای فرآوری شده 

از جمله نان، ماست، آب میوه و سس اضافه شود.
طبق گفته انجمن قلب آمریکا که توصیه می کند قندهای افزوده شده 
را به حدود ۶ قاشق چای خوری در روز برای زنان و ۹ قاشق چای خوری 
برای مردان محدود کنید، آمریکایی ها بیش از حد آن را مصرف می کنند 

و به طور متوسط روزانه ۱۷ قاشق چای خوری شکر اضافه می کنند.
۷ نکته برای توقف میل به شکر

کمی تسلیم شوید. متخصصان تغذیه بر این باورند لذت بردن از اندکی 
از خوراکی های شیرینی که دوست دارید می تواند به شما کمک کند از 
احساس انکار دوری کنید؛ بنابراین سعی کنید به آستانه ۱۵۰ کالری 
پایبند باشید. اگر نمی توانید یک وعده کوچک پیدا کنید، غذای خود را 

با یک دوست یا دوستان تقسیم کنید.
یا یک  ایده توقف در یک کلوچه  با هم ترکیب کنید. اگر  را  غذاها 
شیرینی غیرممکن به نظر می رسد، هنوز هم می توانید خود را سیر 

کنید و ولع شکر را نیز برطرف کنید.

بوقلمون مصرف کنید؛ قطع کردن تمام قندهای ساده برای برخی 
افراد مفید است. اما آسان نیست و به گفته برخی کارشناسان بازه زمانی 
۴۸ تا ۷۲ ساعت اولیه سخت است. برخی از مردم متوجه می شوند که 
مصرف بوقلمون سرد بعد از چند روز به کاهش هوس شیرینی کمک می 
کند. برخی دیگر متوجه می شوند که ممکن است همچنان هوس شکر 
داشته باشند اما با گذشت زمان می توانند جوانه های چشایی خود را 

طوری تربیت کنند که با کمترین میزان راضی شوند.
کمی آدامس بجوید. جویدن آدامس می تواند میل به غذا را کاهش 
دهد. حرکت کنید و دور شوید. وقتی هوس شکر شروع شد، از آنجا دور 
شوید خود را مشغول به کار دیگری کنید تا ذهنتان را از غذایی که میل 
می کنید دور کنید. کیفیت را به ترجیح دهید. یاد بگیرید که مقادیر کم را 
در رژیم غذایی بگنجانید اما روی پر کردن شکم خود با گزینه های کمتر 

شیرین و سالم تر تمرکز کنید.
به طور منظم غذا بخورید. انتظار طولانی بین وعده های غذایی ممکن 
است شما را مجبور به انتخاب غذاهای شیرین و چرب کند که گرسنگی 
شما را کاهش می دهند. در عوض، غذا خوردن هر ۳ تا ۵ ساعت می 
تواند به ثابت نگه داشتن قند خون کمک کند و به شما کمک کند از 

رفتارهای غذایی غیرمنطقی خودداری کنید.

مصرف شکر را به خاطر حفظ سلامتی خود کاهش دهید

سندرم ناخن زرد )Yellow Nail Syndrome( یک بیماری نادر است که ناخن های دست  و پا را درگیر 
می کند و معمولا افراد بالای ۵۰ سال به این عارضه دچار می شوند.

 این بیماری در پی تجمع مایع لنفی زیر ناخن که باعث می شود به رنگ زرد به نظر برسند، ایجاد می شود 
و می تواند نشانه اختلال در سیستم لنفاوی باشد. مبتلایان به این عارضه ممکن است به مرور زمان به 

بیماری های ریوی یا سیستم لنفاوی )مبارزه با عفونت( دچار شوند.
متاسفانه علت این عارضه معمولا ناشناخته است با این حال برخی از دلایل هم مطرح شده اند که در ادامه 

به آنها اشاره می کنیم:
ژنتیک - اگر در خانواده شما کسی ناخن  زرد دارد، احتمال ابتلا به آن در شما هم بیشتر است.

 ،)multiple myeloma( انوع خاصی از سرطان - این عارضه در مواردی نادر با سرطان مغز استخوان
سرطان ریه، سرطان پستان، سرطان کیسه صفرا، سرطان حنجره و لنفوم و برخی سرطان های دیگر همراه 

بوده است.
سندرم های نقص ایمنی - سندرم ناخن زرد در مواردی به دلیل کمبود ایمونوگلوبولین جی )IgG(، نوعی 
کمبود آنتی بادی که در آن بدن ایمونوگلوبین کافی تولید نمی کند و همچنین نقص ایمنی متغیر شایع 

)وضعیتی که با عفونت های مکرر مشخص می شود( ایجاد می شود.
بیماری های غده تروئید -  سندرم ناخن زرد گاهی با بیماری هاشیموتو )تیروئید بزرگ شده و آسیب دیده(، 

کم کاری شدید تیروئید و تیروئید پرکار همراه است.
سندرم نفروتیک - سندرم ناخن زرد خیلی به ندرت ممکن است همراه با سندرم نفروتیک )زمانی که کلیه ها 

به درستی کار نمی کنند( نیز ظاهر شود.
به نوشته ایندیپندنت،  اختلالات لنفاوی، آرتریت روماتوئید و کمبود ویتامین E هم می تواند زرد شدن 

ناخن ها را به دنبال داشته باشند.
نشانه های سندرم ناخن زرد

اگرچه زرد شدن ناخن ها از نشانه های اولیه این سندرم است، علائم دیگری هم هستند که باید مراقب 
آن ها باشیم.

برخی از این علائم عبارتند از ناخن های زرد، ضخیم و منحنی، ناخن هایی که رشدشان متوقف شده است، 
ناخن هایی که از بستر زیرینشان جدا شده اند، عفونت در بافت نرم اطراف ناخن و از دست دادن کوتیکول 

)پوسته ناخن(.
درمان سندرم ناخن زرد

سندرم ناخن زرد معمولا به  عوارض ناشی از این بیماری بستگی دارد و متخصصان درمان ها را بر اساس آنچه 
برای بیمار مشکل ایجاد کرده است، ارایه می کند.

برخی از این روش های درمانی شامل مصرف آنتی بیوتیک برای عفونت های تنفسی،  ویتامین E برای 
ناخن، کورتون )کورتیکواستروئید(  برای التهاب و جراحی، زمانی که پوشش ریه ها و حفره قفسه سینه پر از 

مایع می شود، هستند.
به گزارش وری ول هلت، در مجموع می توان گفت که سندرم ناخن زرد چیزی فراتر از زرد شدن ناخن ها 
است و می تواند سیستم تنفسی و غدد لنفاوی را درگیر  کند و در مواردی عامل آن ژنتیک یا بیماری های مزمن 
است و در صورت ابتلا به سندرم ناخن زرد، می توان از طریق روش های درمانی متمرکز بر رفع نشانه های این 

عارضه، آن را کنترل کرد.

سندرم ناخن زرد چیست؟

آگهی مفقودی 
سند برگ سبز خودروی سواری–سیستم: پژو - تیپ: ۴۰۵ جی ال ایکس آی 
۱ / ۸ - به رنگ :بژ-متالیک - مدل ۱۳۸۴ به شماره موتور:۱۲۴۸۴۱۳۶۱۵۱ 
-شماره شاسی :۱۳۲۰۷۵۵۳ – پلاک۷۲۲ ج ۸۱ ایران ۱۶ متعلق به حبیب 
اله ظهرابی جمکرانی به شماره ملی: ۰۳۸۲۱۸۰۷۳۹ فرزند:حسین مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
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فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به آسیب هایی که حضور زباله گردها در سطح 
استان ایجاد می کنند، گفت: وضعیت موجود نیازمند ساماندهی و اجرای طرح واحد 

است.
محمدرضا میرحیدری در دیدار با مدیر و معاونان سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
قم که به مناسبت هفته زمین پاک انجام شد، با اشاره به ارزش اقدامات و فعالیت های 
مدیریت شهری در امر نظافت و بهداشت شهروندان اظهار کرد: زمانی که بهداشت و 

نظافت تعطیل شود ارزش کار مشخص می شود و همگان متوجه اثر آن می شوند.
وی ادامه داد: نیروی انتظامی استان هر آنچه در توان و حوزه اختیارات دارد در راستای 

ارائه خدمات دقیق تر و مناسب تر خدمات ارائه می دهد.
فرمانده انتظامی استان قم در ارتباط با نقش سلامت و بهداشت در بحث امنیت و 
اقداماتی که در این زمینه می توان انجام داد، یادآور شد:  افراد که در حوزه های مختلف با 

مردم در تماس هستند باید از هر نظر وارسته بوده و تعیین صلاحیت شده باشند.
وی با اشاره به آمادگی نیروی انتظامی در پایش افراد فعال در حوزه های مختلف و مرتبط 
با مدیریت پسماند خاطرنشان کرد: کارشناسان پلیس پیشگیری آمادگی های لازم جهت 

ارائه آموزش با هدف ارتقا بحث امنیت به این افراد را دارند.
میرحیدری در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به فعالیت زباله گردها و ضایعاتی ها 
در سطح شهر افزود: سرقت اموال، ایجاد آلودگی های صوتی و ... ازجمله آسیب هایی 

است که این معضل اجتماعی در سطح استان ایجاد می کند.
فرمانده انتظامی استان قم با بیان اینکه در خصوص ساماندهی وضعیت فعلی این 
معضل اراده خوبی شکل گرفته است، تصریح کرد: وضعیت موجود نیازمند ساماندهی 

و اجرای طرح واحد بوده و در این راستا هرگونه حمایت و پشتیبانی از سوی پلیس انجام 
می شود .

احداث شهرک بازیافت و ساماندهی زباله گردها 
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم نیز در این دیدار گفت : احداث 
شهرک بازیافت به منظور رفاه و آسایش شهروندان از آسیب ها و فعالیت گاراژهای ضایعاتی 

که در بافت های مسکونی مستقر هستند، در دستور کار سازمان قرار دارد.
سیدعبدالله میرابراهیمی با اشاره به اقدامات و فعالیت های سازمان مدیریت پسماند در 
سالی که گذشت، اظهار داشت: در شهر قم روزانه ۷۰۰ تن پسماند تولید می شود که با 

فعالیت ۱۵۰۰ پاکبان و پیک بهداشت جمع آوری و رفت وروب می شود.
وی همچنین با بیان ایجاد شهرک بازیافت با هدف کاهش ناهنجاری های شهری و 
معضلات اجتماعی ادامه داد: به منظور رفاه و آسایش شهروندان از آسیب ها و فعالیت 
گاراژهای ضایعاتی که در بافت های مسکونی مستقر هستند، با همکاری استانداری و 

سایر دستگاه ها به دنبال اختصاص زمین برای احداث شهرک بازیافت هستیم.
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم به اقدامات سازمان در حوزه ارتقای 
فرهنگ شهروندی اشاره کرد و یادآور شد: حضور آموزشگران سازمانی در هیئات، مساجد 
و بهره گیری از ظرفیت گروه های جهادی در ایام مختلف سال به منظور توسعه فرهنگ 

شهروندی انجام می شود.
وی فعالیت ۵۴ غرفه و ایستگاه بازیافت در سطح شهر را مورد توجه قرار داد و خاطرنشان 
از ظرفیت  به موقع پسماندها،  رفاه شهروندان و جمع آوری  و  به منظور تسهیل  کرد: 

نرم افزاری بهره گرفته و دو نرم افزار برای این منظور به شهروندان معرفی شده است .

فرمانده انتظامی استان قم مطرح کرد:

آمادگی برای پایش فعالین حوزه پسماند و ساماندهی زباله گردها

مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم تشریح کرد:

چگونگی اجرای تقاطع غیرهمسطح 
میدان سپاه 

مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم گفت: پس از انجام مطالعات خردنگر و کلان نگر، 
هشت گزینه توسط مشاور برای احداث تقاطع غیرهمسطح میدان سپاه بررسی و در 

نهایت یک گزینه انتخاب شد.
لیلی نیک خلق احمدی در گفت وگویی با اشاره به انجام مطالعات فاز یک و دو تقاطع 
غیرهمسطح میدان سپاه اظهار کرد: فاز یک طرح تقاطع میدان سپاه در سال ۱۳۹۹ 

تهیه شده بود اما با توجه به اهمیت موضوع، مطالعات جدیدی انجام شد.
 وی افزود: در این راستا سه جلسه کمیته تصویب طرح ها و دو جلسه کارشناسی با 
حضور تمام ارکان تصمیم گیری برگزار شد و طی این جلسات مقرر شد مطالعات جامع 

خُردنگر و کلان نگر راجع این پروژه انجام شود.
 مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم با اشاره به تهیه هشت گزینه برای اجرای این پروژه 
توسط مشاور تأکید کرد: در این مطالعات عملکرد محورها و تقاطع های مجاور و تأثیر آن 

بر میدان سپاه نیز بررسی شد.
وی با بیان اینکه در میان تمام گزینه یک گزینه نهایی انتخاب شده و طراحی فاز دو نیز 
انجام شده است گفت: برآورد ریالی پروژه تا پایان اردیبهشت ماه کامل می شود و خردادماه 

مناقصه این پروژه را در دستور کار خواهیم داشت.
 نیک خلق احمدی با تأکید بر اینکه این پروژه در منفی یک چپ گرد از فاز پنج عمار یاسر 
به خیابان جمهوری خواهد داشت اضافه کرد: همسطح قابلیت تقاطع دارد و می تواند 
میدان هم باشد. از طرفی امکان یک چپ گرد چراغ دار از جمهوری به فاز پنج عمار یاسر 
در همسطح پروژه پیش بینی شده که در صورت وجود پس زدگی ترافیکی اجرا خواهد شد.

 مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم اضافه کرد: اجرای رمپ جهتی شرق به جنوب 
به مساحت ۱۶۰۰ مترمربع در کنار زیرگذر غرب به شرق به مساحت ۲۵۰۰ مترمربع 
دیده شده است. وی با اشاره به تهیه نقشه های فاز دو سیویل و آب های سطحی و تأیید 
آن ها گفت: نقشه های فاز دو از نظر سازه هم در دست بررسی است و برآورد نهایی به زودی 

اعلام خواهد شد.
نیک خلق احمدی انجام مطالعات جامع خرد نگر و کلان نگر برای محور آیت الله 
صدوقی را موردتوجه قرار داد و تصریح کرد: جلسات کارشناسی در این زمینه برگزار شده 
و در حال حاضر گزینه مطرح است که تقاطع این محور با خیابان شهید اخلاقی احداث 

شود تا بار ترافیکی آیت الله صدوقی به سمت فاز پنج عمار یاسر و جمهوری هدایت شود.
وی با اشاره به اینکه در طرحی میدان سپاه از سمت خیابان اخلاقی به فاز پنج عمار 
یاسر یک روگذر طراحی شده اما مسیر برگشت از فاز پنج به خیابان اخلاقی وجود نخواهد 
داشت، اضافه کرد: تلاش ما بر این است که بار ترافیکی این محدوده وارد خیابان اخلاقی 
و محور صدوقی نشده و از مسیرهای جایگزین مانند جمهوری و پیامبر اعظم )ص( 

استفاده شود.
مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم با بیان پیش بینی گذرگاه عابر پیاده در تقاطع 
غیرهمسطح سپاه، گفت: مسئله گذرگاه عرضی عابر پیاده برای ما در تمام طراحی ها 

اولویت دارد و پیش بینی می شود.
 

مدیر شهرداری منطقه دو شهرداری قم خبرداد:

وجود ظرفیت سرمایه گذاری
 در بوستان جوان

مدیر منطقه دو شهرداری قم از تلاش برای جذب سرمایه گذار برای ساخت شهربازی 
در بوستان جوان خبر داد و گفت: وجود کاربری های ناسازگار یکی از مشکلات اساسی 

این بوستان است.
سیدرضا حسینی در گفت وگویی با بیان اینکه ۲ پروژه در منطقه در سال ۱۴۰۳ برای 
سرمایه گذاری معرفی شده که یکی بوستان جوان است، اظهار کرد: بحث شهربازی این 
بوستان با توجه به ظرفیت های جغرافیایی بوستان و دریاچه آن به مساحت ۱۷۰۰۰ متر 
مطرح است تا به مرحله ای برسد که علاوه بر شهروندان، زائران و مسافران هم بتوانند 

استفاده کنند.
 وی در خصوص وضعیت بوستان جوان افزود: بوستان جوان یک پروژه عظیم در سطح 
منطقه ۲ است و ظرفیت های بسیاری در این بوستان در صورت وجود نگاه ویژه وجود 

دارد.
 مدیر منطقه دو شهرداری قم با اشاره به اقداماتی که برای بهسازی بوستان جوان 
انجام شده است، گفت: سال گذشته فقط برای روشنایی بوستان یک قرارداد ۹ میلیارد 
تومانی داشتیم که شروع شد و امسال هم ۱۰ میلیارد برای تکمیل روشنایی و توسعه 

بوستان جوان در دست اقدام است.  
حسینی با بیان اینکه وجود کاربری های ناسازگار یکی از مشکلات اساسی این بوستان 
است، اظهار کرد: برای این موضوع مصوبه سفر ریاست جمهوری را داریم که باید ۲۲ 
هکتار از اراضی اطراف بوستان که کاربری های نامتجانسی مانند دامداری و مرغداری 

دارند، تملک شوند.  
وی ادامه داد: ما پیگیر هستیم که تملک های موردنیاز این منطقه از محل زمین های راه 
و شهرسازی را به نتیجه برسانیم تا کاربری های نامناسب این بوستان جمع آوری شود تا این 

بوستان کارکرد واقعی خودش را پیدا کند.
 

مدیر منطقه پنج شهرداری قم خبر داد:

تحقق ۱۰۰ درصدی بودجه عمرانی 
مدیر منطقه پنج شهرداری قم از تحقق ۱۰۰ درصدی بودجه عمرانی سال گذشته 
منطقه خبر داد و گفت: بیشترین طرح های اجرا شده در منطقه مربوط به پروژه های 

تملک و عمرانی بوده است.
رضا رحیمی در گفت وگویی با بیان اینکه در سال گذشته ۲۵۰ میلیارد تومان صرف 
پروژه های عمرانی منطقه شده است، اظهار کرد: سال گذشته ۱۰۰ پروژه عمرانی در 
راستای توسعه معابر، ایمن سازی، اقدامات ترافیکی، اصلاح هندسی، بازگشایی زیرگذر، 

توزیع آسفالت، تأمین سرویس های بهداشتی و توسعه بوستان اجرا شد.
 وی با بیان اینکه بیشترین پروژه ها مربوط به ایام نیمه شعبان بود، افزود: پیاده روسازی 
و اصلاح جداول خیابان شهید کلهری، کبیری و قائم، اصلاح و تعمیر روشنایی معابر 
منتهی به مسجد مقدس جمکران ازجمله پروژه هایی بود که در مسیر بهبود امور منطقه 

انجام شده است.  
مدیر منطقه پنج شهرداری قم با تأکید بر اینکه ۱۰۰ درصد بودجه عمرانی منطقه محقق 
شده است، اضافه کرد: بخش عمده ای از بودجه سال گذشته صرف پروژه های تملک و 

عمرانی شده و یک سوم باقی مانده مربوط به حوزه خدمات شهری بوده است.
وی با اشاره به اینکه بعضی پروژه ها همچنان در حال انجام است، عنوان کرد: اصلاح 
هندسی برخی معابر، توسعه بزرگراه امام علی )ع( و بهسازی و توسعه بوستان ها ازجمله 

پروژه های در حال اجرا در منطقه ۵ ست.
رحیمی از صرف ۲۲ میلیارد تومان در پروژه توزیع آسفالت و زیرسازی خبر داد و گفت: 
سال گذشته پروژه آسفالت باندهای کندروی بلوار پیامبر اعظم )ص( و معابر اصلی شهر 

مطابق اولویت اجرا شده و برای سال آینده نیز پیش بینی شده است.
 

در بازدید مدیران استانی از میدان میوه و تره بار مطهری مطرح شد؛

تملک ۱595 مترمربع در میدان تره بار 
شهید مطهری

مدیرکل هماهنگی امور اقتصادی استانداری و معاون اداره کل تعزیرات استان از میدان 
قدیم میوه و تره بار شهید مطهری بازدید داشتند و بر لزوم افزایش همکاری های بین 

دستگاهی، متصرفین و مالکین املاک باقیمانده این میدان تأکید کردند.
به گزارش روابط عمومی شهرداری قم ،  به منظور تشریح اقدامات سازمان در راستای 
اجرای پروژه تملک منافع پلاک های باقیمانده از مستاجرین و متصرفین محدوده میدان 
قدیم میوه و تره بار شهید مطهری، مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استاندار و 

معاون اداره کل تعزیرات استان، از محدوده پروژه بازدید داشتند.
در این بازدید، صادقی امینی، مدیرعامل سازمان با تأکید بر تسریع اجرای پروژه تملک 
پلاک های باقیمانده در محدوده میدان قدیم میوه و تره بار شهید مطهری، خواستار 
همکاری سایر دستگاه ها ذی ربط در این زمینه شد و افزود: از سال ۱۳۹۸ تا ۱۴۰۲ در 
راستای اجرای این پروژه، سازمان میادین  ۸۹ غرفه به متراژ ۱۵۹۵ مترمربع را با صرف 

هزینه ای بالغ بر  ۵۵۰ میلیارد ریال تملک کرده است.
مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری ضمن تقدیر از تعامل و همکاری 
اداره کل تعزیرات حکومتی با سازمان میادین گفت: عملکرد خوب و قابل قبول سازمان 
میادین در راستای ساماندهی مشاغل شهری و تملک پلاک های میدان شهید مطهری و 

بازدارندگی احکام تعزیرات براي نظارت بر کنترل قیمت ها قابل تقدیر است.

حجت الاسلام انصاریان مطرح کرد؛

انتقاد از تعطیلی برخی مساجد 
در شهرهای کشور

این کارشناس دینی با انتقاد از تعطیلی برخی مساجد در شهرهای کشور بیان کرد: 
امروز در بسیاری از مساجد نماز جماعت اقامه نمی شود و در مساجد بسته است.

حجت الاسلام حسین انصاریان شامگاه سه شنبه در مراسم سالگرد ارتحال آیت الله 
العظمی بروجردی که در مسجد اعظم قم برگزار شد گفت: تقوا در کلام امیر المومنین 
علی علیه السلام، رئیس همه فضائل است و تقوا به معنای آن است که انسان خود را از 

گناهان و آلودگی های باطنی و ظاهری دور نگه دارد.
این کارشناس دینی بیان کرد: عالمان دین با چراغ معرفت و عمل صالح و با عشق و 

علاقه به مسوولیت های خود عمل می کردند.
وی اضافه کرد: آیت الله بروجردی در آخرین روز عمر خود در شرایطی که حال مساعدی 
نداشت این سوال را پرسیدند که آیا فردی که قرار بود از سوی وی به مصر برای امر تبلیغ 
دین برود رفته است یا خیر و این امر نشان از اهمیت و سنگینی بار مرجعیت دینی است.

از  برخی  به  مخفیانه  صورت  به  بروجردی  آیت الله  افزود:  انصاریان  الاسلام  حجت 
صاحبان قلم در مصر پول زیادی می داد تا مکتب شیعه را در قالب کتاب داستان به 

کودکان بشناساند.
این کارشناس دینی تصریح کرد: آیت الله بروجردی در مسیر تبلیغ دین و مکتب تشییع 

هیچگاه خسته نشدند.
وی ابراز کرد: جایگاه مرجعیت دینی آنقدر سنگین و رسالت خطیری است که عالمان 
بزرگ در طول تاریخ از پذیرفتن بار این مسؤولیت بزرگ اجتناب می کردند و آن را به دیگری 

می سپردند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با انتقاد از تعطیلی برخی مساجد در شهرهای 
کشور بیان کرد: امروز باید بگوییم که نماز جماعت در کشور ما ورشکسته است و در 

بسیاری از مساجد نماز جماعت اقامه نمی شود و درب مساجد بسته است.
حجت الاسلام انصاریان در ادامه بیان کرد: اگر پیامبر اسلام تلخی می کرد، کسی گرد 
او جمع نمی شد و امروز شاهدیم که در عالم هیچ کسی همانند پیامبر اسلام انسان ها را 

به خود جذب نمی کند.
این کارشناس دینی افزود: بعد از جنگ خندق امیر المومنین علی علیه السلام دستور 

داد با افرادی که اشتباه کردند تلخی نشود.
وی بیان کرد: وقتی امیرالمومنین علی علیه السلام در مسیر خود به زنی برخورد می کرد 
که از سختی روزگار گریه می کند، این شرایط را نمی توانست تحمل کند و به پهنای صورت 

اشک می ریخت.
خانه  درب  همواره  السلام  علیه  علی  امیرالمومنین  افزود:  دینی  کارشناس  این 
مستمندان را می زد که این امر نشان دهنده شیرینی و معرفت مولای متقیان علی علیه 

السلام بود که این سیره برای نسل امروز افسانه به نظر می رسد.
 

مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه در سپاه علی بن ابی طالب)ع(، تشریح کرد:

برنامه های هفته عقیدتی سیاسی 
مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه در سپاه علی بن ابی طالب)ع(، گفت: از ۸ تا ۱۲ 
اردیبهشت ماه که به نام هفته عقیدتی سیاسی در سپاه نامگذاری شده، برنامه های 

مختلفی در سطح سپاه استان و همه رده های آن برگزار خواهد شد.
حجت الاسلام اکبری در یک گفت وگوی خبری، گفت: با توجه به اهمیت امر تعلیم 
و تربیت، همزمان با سالروز شهادت استاد شهید مرتضی مطهری )ره( و هفته معلم، در 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی نیز هفته ای به نام عقیدتی سیاسی نامگذاری شده است.
مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه در سپاه استان قم، در ابتدا با بیان اینکه معلم و مربی 
اثرگذار است، اظهار کرد: یک مربی و معلم باید به این نکته توجه داشته باشد که خداوند 

متعال به او فرصت داده است که بتواند احکام خدا را بیان کند.
اکبری افزود: در نظام، دین و ارزش های ما و همه کسانی که در این راستا گام های 
موثری برمی دارند، آنچه که باعث حرکت می شود باورهای دینی و ایمان به خداوند و 
ائمه)ع( و اعتقاد به این انقلاب اسلامی است که برگرفته از انقلاب جهانی معمار بزرگ 

اسلام حضرت نبی اکرم)ص( است.
وی ادامه داد: ایمان، انسان ها را بر آن می دارد که برای یک حرکت عظیم دیگری که 

آن، زمینه سازی ظهور دولت یار و دولت فراگیر حضرت ولی عصر)عج( است آماده شود.
اکبری اضافه کرد: امروز سکان داری این حرکت به عهده یک شخصیت والا و برجسته، 
یک کارشناس دین یعنی رهبری معظم انقلاب اسلامی است که این کشتی را هدایت 
می کند تا به ساحل بنشیند و به سرمنزل مقصود برسد و ان شاءالله اسلام به تمام معنا 

کافی و وافی اجرایی و عملیاتی شود.
اکبری با اشاره به عملیات بزرگ )وعده صادق( عنوان کرد: فرزندان اسلام و رهروان 
راستین امامین انقلاب توانستند با این شجاعت عظیم این عملیات را انجام داده و مشت 
محکمی به دهن یاوه گویان و یاوه سرایان و در رأس آن ها استکبار جهانی و خلف پلید او 
رژیم خونخوار و آدم کش صهیونیستی بزنند تا بار دیگر رسوایی، ننگ، نفرت، نابودی، ذلت 

و خواری را نصیب دشمنان کنند.
بن  علی  امام  سپاه  در  سیاسی  عقیدتی  هفته  برنامه های  تشریح  با  ادامه  در  وی 
ابی طالب)ع( تصریح کرد: از ۸ تا ۱۲ اردیبهشت ماه که به نام هفته عقیدتی سیاسی در 
سپاه نامگذاری شده، برنامه های مختلفی در سطح سپاه استان و همه رده های آن برگزار 

خواهد شد.
اکبری تریح کرد: برنامه  محوری این هفته، برگزاری همایش تجلیل از مربیان و اساتید 
عقیدتی سیاسی است که با حضور فرماندهان، مسئولان، کارکنان و مربیان سپاه علی بن 

ابی طالب)ع( و با سخنرانی یکی از اساتید حوزه علمیه قم برگزار خواهد شد.
 

مدیرکل منابع طبیعی استان قم:

2۰ درصد از مساحت استان قم بیابانی است 
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم با بیان اینکه ۲۰۰ هزار هکتار از مساحت 
قم را عرصه های بیابانی تشکیل داده است، گفت: ۱۰۵ هزار هکتار از این عرصه های 

بیابانی به کانون تولید گردوغبار و ریزگرد تبدیل شده است. 
به گزارش ندای قم، محمد شعاعی در گفت وگویی با بیان اینکه ۲۰ درصد از مساحت 
استان قم را عرصه های بیابانی تشکیل می دهد، افزود: اگر به مدیریت معضل گردوغبار 

در قم رسیدگی نشود تبعات آن دامن شهرهای دیگر به خصوص تهران را خواهد گرفت.
وی با تاکید بر روند گسترش بیابان در عرصه های مستعد بیابانی شدن، اظهار کرد: قطع 

حقابه های زیست محیطی مهم ترین عامل گسترش بیابان در قم است.
وی خاطرنشان کرد: طی ۴۰ سال گذشته ۱۵ هزار هکتار از عرصه های بیابانی استان 

قم احیا شده که بخش مهمی از آنها در محدوده جاده جعفرآباد قرار دارد.
شعاعی دشت مسیله را مهم ترین عرصه بیابانی کنونی قم نام برد و ادامه داد: یکی از 
اقدامات منابع طبیعی در جلوگیری از بیابان زدایی در این منطقه، خودداری از هرگونه 

صدور مجوزهای معدنی است.
وی مدیریت چرای دام را از عوامل مهم در کاهش روند بیابان زایی یاد کرد و گفت: چرای 
شتر به تنهایی عامل اصلی در بیابان زایی نیست و مجموعه ای از عوامل سبب بروز چنین 

وضعیتی شده است.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری قم ادامه داد: عوامل سیار و ثابت منابع طبیعی 
درصورتی که  و  دارد  نظارت  طبیعی  عرصه های  در  دام ها  چرای  بر  مستمر  به صورت 
تخلف های دامداران و ساربانان به مدت ۲ سال ادامه یابد، پروانه چرای آنها ابطال می شود.

 
مدیرکل راه و شهرسازی قم خبرداد:

اختصاص ۳۸۰۰ هکتار برای اجرای
 طرح ملی مسکن 

مدیرکل راه و شهرسازی قم با اشاره به تامین زمین اجرای طرح نهضت ملی مسکن، 
این استان سه هزار و ۸۰۰ هکتار زمین اختصاص   این طرح در  برای اجرای  گفت: 

یافته است. 
به گزارش ندای قم، حسین زنجیرانی فراهانی در گفت وگویی افزود: در همین خصوص 
۲۰۰ هکتار از پهنه مجاور روستای طایقان جهت احداث واحدهای ویلایی یک طبقه 

اختصاص پیدا کرده است.
وی گفت: ۵۵۰ هکتار نیز در پهنه مجاور شهر قنوات برای اجرای این طرح انتخاب شد.
وی همچنین عنوان کرد: در روستای طغرود قم نیز ۲۰۰ هکتار جهت اجرای طرح 
نهضت ملی مسکن و خانه دارشدن افراد بومی منطقه در اختیار راه و شهرسازی استان قرار 
گرفته است. زنجیرانی فراهانی اضافه کرد: ۲۸۴ هکتار نیز در شهر جعفریه برای احداث 
واحدهای مسکونی نهضت ملی مسکن استان قم اختصاص  یافت. وی سایت پرنیان را 
بزرگ ترین سایت از نظر تخصیص اراضی نهضت ملی مسکن استان قم نام برد و گفت: در 

این سایت ۲ هزار و ۴۷۶ هکتار زمین در اختیار راه و شهرسازی قم قرار گرفت.

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم با اشاره به مشارکت ۱۴ هزار کودک ونوجوان 
در فعالیت های فرهنگی ۳۵۰ مسجد این استان گفت: ۳۰۰ مربی به کانون های 

فرهنگی هنری مساجد استان معرفی شدند.
حجت الاسلام مرتضی شعبان زاده روز پنجشنبه در گردهمایی ائمه جماعات 
مساجد شهر قم که در سالن اجتماعات جامعه مدرسین  برگزار شد اظهار داشت: 
در مساجد با چند مساله مواجه هستیم که نوسازی و تعالی شبکه امامت همچنین 

جوان سازی مسجد از جمله این مسائل است.
وی اجتماعی سازی را به عنوان دیگر مساله  مرتبط با مساجد مورد توجه قرار داد و 

بیان داشت: مسجد باید از درون به محیط پیرامونی اش متصل شود.
شعبان زاده تکمیل و تجهیز زیرساخت های مساجد مناطق غیربرخوردار و محروم 
را مورد اشاره قرار داد و گفت: در مناطقی که مردم و ساکنان، به هر دلیلی امکان 

کمک ندارند، باید از ظرفیت نهادهایی که متولی این امر هستند، استفاده شود.
از دیگر نکته های مهم در  با ذکر این مطلب که احیای واحد خواهران،  وی 
خصوص مساجد است خاطرنشان کرد: بانوان نه به این اعتقاد که ثواب دارد، بلکه 
به این اعتقاد که نیمی از جمعیت و مخاطبان جامعه را تشکیل می دهند، باید در 

مساجد حضور فعال داشته باشند.
مدیرکل تبلیغات اسلامی قم همچنین احیای نهاد معین الامام با هدف تربیت و 
پرورش امام جماعت در مسجد را نیز مورد توجه قرار داد و افزود: ۷۷۶ مسجد در 
استان وجود دارد، که در مجموع و برای هر سه وعده نماز، دارای هزار و ۵۰۰ امام 
جماعت هستند، هر کدام از این امامان جماعت از طلبه های همان محله ای که 

مسجد در آن است، باید معین جدید بیاورند.
شعبان زاده این اقدام را برای تحرک و پویایی مساجد ضروری خواند و گفت: 
اینکه از ۳۰۰ هزار دانش آموزان استان، فقط ۱۴هزار نفر با مساجد ارتباط دارند، 

یک ضعف است.
وی اضافه کرد: برای اینکه نهاد مساجد آماده پذیرش نوجوانان شود، بخشی 
از آن به فرهنگ و نحوه مواجه امامان جماعت، و بخشی دیگر نیز به تعامل با 

آموزش وپرورش و اراده این نهاد مربوط می شود.
وی با بیان اینکه سال قبل، روحانیان و نیروهای کانون های فرهنگی هنری 
و  تثبیت  یادآور شد:  بازدید کردند  از ۶۰۰ مدرسه استان  از بیش  مساجد قم 
پایدارسازی این امر ضروری است، در روز جهانی مساجد، مدیران مدارس نیز به 

مسجد بیایند، از امسال این فرهنگ را پایه گذاری خواهیم کرد.
وی بیان داشت: برای حضور اقشار مختلف مردم و کسانی که حضورشان سبب 

تقویت نهاد مسجد می شود، تدبیر خواهد شد.
نظام تعلیم وتربیت در آینده امت اسلامی تاثیر شگرفی دارد

مدیرکل آموزش وپرورش قم نیز با بیان اینکه نظام تربیت جامعه در آینده اُمت 
اسلامی، تاثیر مستقیم و شگرف دارد گفت: نظام تعلیم و تربیت، بخش های 
مختلفی دارد، که نخستین و زیرساختی ترین آن، آموزش وپرورش، حوزه های 

علمیه  و دانشگاه است.
علیرضا رحیمی با یادآوری اینکه طبق فرمایش رهبر معظم انقلاب، گذر از 
گردنه های سخت پیشرفت، بدون کمک آموزش وپرورش میسر نیست گفت: 
آموزش وپرورش هر چه دقیق تر، عمیق تر و کارهای آن نیز مفیدتر باشد، حرکت 
آینده انقلاب اسلامی سهل تر انجام خواهد شد و سرعت آن هم یشتر خواهد بود.

وی  در ادامه افزود: اگر به دلیل نداشتن برنامه، تعلیم و تربیت تضعیف شود، 
قطعا در حرکت انقلاب اسلامی نیز کُندی هایی خواهد شد، اما هرگز توقفی را 

نخواهیم داشت.
وی  با بیان این مطلب که آموزش وپرورش از عناصر مختلفی تشکیل شده است 
گفت: مدرسه و امکانات آن از قبیل، نمازخانه، وضوخانه، کتاب خانه، کلاس، 

آزمایشگاه و کارگاه یکی از عناصر مهم آموزش وپرورش است.
رحیمی در ادامه همچنین کتاب درسی و لوازم آموزشی و کمک آموزشی را نیز 
بسیار مهم توصیف کرد و گفت: یکی از عواملی که در مدرسه می تواند همه این 

موارد را پوشش دهد، معلم است.
وی تاکید کرد: در صورتی که معلم به معنای واقعی در تراز جمهوری اسلامی 
باشد، همه کاستی ها را برطرف می کند، باید به تقویت جایگاه، موقعیت و توان 
معلمی که در مدرسه است، کمک کنیم تا معلم احساس هویت بیشتری کند و به 

کار ارزشمندش معتقد باشد.
مدیرکل آموزش وپرورش قم  همچنین با تاکید بر تقویت ارتباط میان مدرسه 
و مسجد بیان کرد: هر چه این ۲ نهاد با هم، هم افزایی بیشتری داشته باشند، 

حرکت های بعدی نظام اسلامی با قوت بییشتری انجام خواهد شد.
وی با بیان این مطلب که امروز جوانان ما مورد هجوم فرهنگی دشمن قرار دارند 
گفت: مسجد حصاری برای محافظت از نسل جدید در مقابل تهاجم دشمن 
است. رحیمی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به ۱۲ تا ۱۸ اردیبهشت ماه 
و هفته بزرگداشت مقام معلم و سالگرد شهید مطهری خاطرنشان کرد: در این 
هفته حضور روحانیان و فضلای حوزه در مدارس، برای گسترش مراودات علمی و 

برنامه ریزی فعالیت های مشترک، اهمیت زیادی دارد.
وی با بیان اینکه بامعضلی به نام حریم شکنی معلم و شاگرد روبه رو هستیم 
خاطرنشان کرد: این معضل به دلیل آگاهی نداشتن، معلمان و دانش آموزان از 
وظایف شان است، در هفته بزرگداشت مقام معلم، باید درسخنرانی های مساجد 

ارزش علم، معلم و عالم تبیین شود.
رحیمی همچنین برگزاری پویشی تحت نام "معلِمَم سلام" را مورد توجه قرار داد 
و گفت: هدف این پویش این است، افراد در سنین مختلف، معلم خود را مورد 

تکریم و احترام قرار دهند.
ذوالنوری: رژیم صهیونیستی خطری برای بشریت است

نماینده قم در مجلس شورای اسلامی نیز دراین همایش با اشاره به زوایای 
مختلف و پیچیده عملیات وعده صادق و حمله پیروزمندانه موشکی و پهپادی به 
اسرائیل  غاصب گفت: : رژیم صهیونیستی غده ای سرطانی و خطری جدی برای 

بشریت است.
حجت الاسلام  و المسلمین مجتبی ذوالنوری نیز موضوع معامله قرن را مورد 
توجه  قرار داد و اظهار داشت: تا پیش از حادثه غزه، عادی سازی روابط با رژیم 
صهیونیستی تبدیل به یک مسابقه میان کشورهای عربی اسلامی شده بود، ولی 

پس از آن  معامله قرن توقف پیدا کرد.
وی در ادامه افزود: اگر این معامله به انجام می رسید، تمام فلسطین و جهان 

اسلام مورد تهدید قرار می گرفتند.
منتخب قم در دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی همچنین 
مبارزه با اسرائیل غاصب و افزایش منفوریت این رژیم در سطح جهانی را ناشی از 
انقلاب اسلامی دانست و گفت: برغم کاهش انسجام کشورهای عربی و افزایش 
توان نظامی اسرائیل، به برکت انقلاب اسلامی توان مقابله فلسطین و جبهه 

مقاومت در برابر این رژیم جعلی بیشتر شده است.

مدیرکل حفاظت محیط زیست قم با بیان اینکه طی 
سه سال گذشته هر سال به صورت متوسط ۷۰ روز هوای 
آلودگی  این استان ثبت شده است، گفت:  ناسالم در 
و در  ریزگرد  با خیزش  نیمه نخست سال  هوای قم در 
نیمه دوم سال با آلودگی حاصل از سوخت های صنعتی 

و فسیلی است.
محمدحسین بازگیر عصر پنجشنبه به مناسبت هفته 
از  هکتار  هزار  افزود: ۳۰۰  گفت وگویی  در  پاک  زمین 
مساحت قم مستعد تولید گردوخاک، ۱۰۵ هزار هکتار 
کانون ایجاد ریزگرد و ۳۰ هزار هکتار نیز از این  بین با 

وضعیت بحرانی روبه رو است.
با  ریزگردهای  وی عنوان کرد: سوخت های فسیلی، 
مدیریت  حوزه  در  نابسامانی  فاضلاب،  داخلی،  منشأ 
قم  در  محیط زیست  آلودگی  عوامل  مهم ترین  پسماند 

است.
همچنین  گفت:  قم  استان  محیط زیست  مدیرکل 

میانگین بارش باران در قم از متوسط کشوری پایین تر 
است و این استان همواره در بین ۵ استان کم بارش قرار 

داشته است.
بازگیر، نقش آلودگی های صنعتی در قم را موردتوجه 
قرار داد و افزود: بارگذاری های صنعتی صنایع آلاینده 
مانند هیدروکربن ها، سرب و روی نیز از عوامل اصلی در 

وضعیت زیست محیطی قم است.
حقابه های دریاچه نمک رهاسازی نمی شود

 ۲۰۰ وسعت  با  نمک  دریاچه  داشت:  بیان  وی 
و  زیست محیطی  فرصت های  از  یکی  هزارهکتاری 
سرمایه گذاری در فلات مرکزی و به ویژه برای استان قم 
است. مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با تاکید 
بر ضرورت تخصیص حقابه های زیست محیطی دریاچه 
نمک، ادامه داد: طی سال های گذشته حقابه تالاب های 
مره، حوض سلطان و بند علیخان به درستی رها نشده و 

این مساله بر وخامت حال این دریاچه افزوده است.

از  برداشت  افزایش  و  سد  احداث  همچنین  بازگیر 
عوامل  از  را  مسیله  دشت  و  نمک  دریاچه  ورودی های 
توسعه بیابان و ایجاد ریزگرد نام برد و تصریح کرد: دریاچه 
نمک در انتهای حوضه آبخیز ۹ استان در فلات مرکزی 
قرار گرفته است و بهبود شرایط آن نیازمند مدیریت در 
سطح ملی است. وی همچنین بیان داشت: طرح جامع 
دریاچه نمک در سطح ملی تصویب شده و این طرح 
جامع طی یک برنامه ۵ساله، نسبت به ساماندهی این 
میراث طبیعی اقدامات تعریف شده را انجام خواهند داد.
دوم تا هشتم اردیبهشت ماه به عنوان هفته زمین پاک در 

تقویم رسمی کشور به ثبت رسیده است.
حدفاصل  در  و  قم  شرقی  ناحیه  در  نمک  دریاچه 
استان های قم، سمنان و اصفهان قرارگرفته و بزرگترین 
دریاچه فصلی و فراشور کشور می باشد که حدود ۲۰۰ 
محدوده  در  آن  یک سوم  و  داشته  وسعت  هکتار  هزار 

جغرافیایی قم قرار گرفته است.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم :

قم سالانه ۷۰ روز هوای ناسالم دارد

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم  خبرداد:

مشارکت۱۴ هزار دانش آموز در فعالیت های فرهنگی مساجد 

رییس سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: با توجه به 
سیاست های وزارت جهاد کشاوری در حوزه خودکفایی 
و تامین امنیت غذایی مردم، راهبرد تکمیل زنجیره تولید 
محصولات کشاورزی در قم ضمن استفاده از ظرفیت 

بخش خصوصی با جدیت دنبال شد. 
محمد رضا حاجی رضا در گفت وگویی بیان داشت: 
با توجه به این که اعتقاد داریم تکمیل زنجیره تولید 
محصولات غذایی مورد نیاز مردم از اولویت های اصلی 

سازمان جهاد کشاورزی قم است، فعالیت های خوبی 
محصولات  تولید  حوزه  در  خصوص  به  بخش  این  در 
دامی همچون مرغ، تخم مرغ و گوشت قرمز صورت 

گرفته است.
وی با اشاره به رویکرد حمایتی سازمان جهاد کشاورزی 
حوزه  در  فعالیت  به  علاقه مند  سرمایه گذاران  از  قم 
صنایع تبدیلی و تکمیلی استان، افزود: بر این اساس 
در ۲ سال گذشته ۶۰ مجوز تاسیس و ۴۱ مورد پروانه 

بهره برداری صنایع تبدیلی و تکمیلی در قم برای سرمایه 
گذاران صادر شد. وی ادامه داد: همچنین در این مدت 
واحدهای  اندازی  راه  و  تکمیل  برای  لازم  اقدام های 
و تکمیلی استان  تبدیلی  تمام در حوزه صنایع  نیمه 
با همکاری بانک ها و پرداخت تسهیلات مورد نیاز به 
متقاضیان صورت گرفت و ما توانستیم در مسیر پایداری 
سطح تولید محصولات کشاورزی، ۷۳ مورد طرح نیمه 

تمام را در این بخش تکمیل کنیم.

رییس سازمان جهاد کشاورزی قم خبرداد :

اجرای راهبرد تکمیل زنجیره تولید محصولات کشاورزی 
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رئیس اتاق بازرگانی مشترک ایران و عراق:

شوک سیاسی جدید رخ ندهد، احتمال 
دارد دلار به دامنه 5۰ هزار تومان برگردد

آل اسحاق با بیان این که شوک سیاسی جدید رخ ندهد، احتمال دارد دلار به 
دامنه ۵۰ هزار تومان برگردد، گفت: برخی با نشان دادن فضای ملتهب ناشی از 
بحران های سیاسی منطقه، نرخ ارز را بالا می برند و اقدام به فروش دلار می کنند 

و سپس با آرام شدن فضا اقدام به خرید ارز می کنند تا جیب های خود را پر کنند.
یحیی آل اسحاق، رئیس اتاق بازرگانی مشترک ایران و عراق با اشاره به این 
موضوع که نرخ ارز در کشور تحت تاثیر جریان های روانی است، گفت: در سایه 
جریان های روانی انتظارات تورمی شکل می   گیرد و این انتظارات نیز عاملی برای 

افزایش تقاضا و نرخ ارز است.
چه کسی از افزایش نرخ دلار سود می برد؟

وی افزود: عده ای متخصصِ ایجاد جنگ روانی هستند؛ بنابراین مخالفان دولت 
در حین رخداد تنش  های  سیاسی از ابزار جنگ روانی استفاده می کنند؛ البته 
برخی از ذی نفعان نیز از بالارفتن نرخ دلار سود می برند؛ در نتیجه شرایطی را ایجاد 

می کنند تا مسیر انتظارات مردم را تغییر دهند.
رئیس اتاق بازرگانی مشترک ایران و عراق اظهار داشت: برخی با نشان دادن 
فضای ملتهب ناشی از بحران های سیاسی منطقه، نرخ ارز را بالا می برند و اقدام 
به فروش دلار می کنند و سپس با آرام شدن فضا اقدام به خرید ارز می کنند تا 

جیب های خود را پر کنند.
وی افزود: با حمله به کنسولگری ایران در دمشق شوک و تنش سیاسی در کشور 
ایجاد شد و سوداگران با سواستفاده از این شوک ها باعث افزایش نرخ دلار شدند.

نیازها قانونی کشور در حال تامین است
رئیس اتاق بازرگانی مشترک ایران و عراق با بیان اینکه گاهی نرخ ارز به علت تغییر 
در واقعیت های اقتصادی یعنی عرضه و تقاضا افزایش پیدا می کند، اظهار داشت: 
هم اکنون از سمت کانال اقتصادی تغییری در قیمت دلار رخ نداده؛ چون تمامی 
نیازهای قانونی کشور با نرخ ۲۸ هزار و ۵۰۰ و نرخ حدود ۴۰ هزار تومان مرکز 
مبادله  تامین می شود، بنابراین التهابات ناشی از تنش های سیاسی، تنها عامل 

افزایش نرخ ارز است.
آل اسحاق با اشاره به این موضوع که شرایط کنونی بازار ارز ناپایدار است، 
گفت: تحولات بازار ارز به علت رخدادهای سیاسی است؛ بنابراین زمانی 
که این فضا آرام شود؛ نرخ ارز به صورت خودکار به محدوده های قبلی خود 

بازمی گردد.
وی در پایان تاکید کرد: درصورتی که شوک جدید سیاسی رخ ندهد، شرایط 
اقتصادی کشور با آرام شدن فضای منطقه و مسائل سیاسی، احتمالا به گونه ای 

رقم می خورد که دلار آزاد به دامنه ۵۰ هزار تومان برگردد.

وزیر کار اعلام کرد:

بانکها حق تعطیل کردن بنگاه ها را ندارند
وزیر کار با بیان اینکه طبق رئیس جمهور اگر کارفرمایی بدهکار بانکی است هیچ 
بانکی اجازه تعطیل کردن کارگاه و کارخانه را ندارد، از بیمه شدن ۱.۲ میلیون نفر 

خبر داد.
سید صولت مرتضوی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پیش خطبه های نماز 
جمعه امروز تهران با بیان اینکه کارگر را خالق تولید محور تولید، و صاحب نظر 
در امر تولید می دانیم، گفت: در سال گذشته یکی از محوری تری دستورات کار 
اشتغال بود و دولت توانست وعده یک میلیون فرصت شغلی را محقق کند و با 
افتخار و با آماری متقن که روایتگری اش با تمام اصول و قواعد سنجشی همسازی 

دارد، تبیین کند.
به گفته وی، گزارش سازمان تأمین اجتماعی حاکی از آن است که بالغ بر یک 
میلیون و ۲۰۰ هزار نفر بیمه شده اجباری و اختیاری جدید وجود دارد و گزارش 
مرکز آمار ایران بیانگر آن است که نرخ بیکاری به ۸.۱ درصد رسیده که کمترین نرخ 

بیکاری در طول تاریخ است.
وزیر کار با اشاره به بیانات رهبر انقلاب در زمینه ثبات شغلی کارگران خاطر نشان 
کرد: رهبری در بیانات روز چهارشنبه فرمودند که نباید کارخانجات و کارگاه ها 
به تعطیلی کشانده شود. خوشبختانه دولت سیزدهم نزدیک به ۱۰ هزار کارگاه 
نیمه فعال را به ظرفیت اسمی رساند و ۳۰۰۰ واحد بزرگ و متوسط تعطیل شده 
را به چرخه تولید برگرداند و رابطه بنگاهداران و بانک ها را اصلاح کرد. طبق رئیس 
جمهور اگر کارفرمایی بدهکار بانکی است هیچ بانکی اجازه تعطیل کردن کارگاه 

و کارخانه را ندارد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به توسعه فرایند صدور مجوزها در حوزه 
اشتغال خرد و خانگی اظهار کرد: در حوزه تکافل اجتماعی دولت کارهای بزرگی 
را انجام داده از جمله اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی که خوشبختانه ۲۰ میلیون 
خانوار بالغ بر ۶۰ میلیون نفر با درصد استقبال ۹۰ در آن مشارکت کردند؛ البته 
این طرح هم ممکن است مثل هر طرحی مشکلاتی داشته باشد که به مرور زمان 

آن را برطرف می کنیم.

مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی:

صادرات 5 هزار تن مرغ به عراق
 در روزهای آینده

مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی کشور گفت: در سال گذشته 
حدود ۱۱۰۰ تن مرغ از ایران به عراق صادر شد و در تلاش هستیم ۵۰۰۰ تن 

دیگر به این کشور صادر کنیم، این اتفاق قرار است تا هشت روز آینده رخ دهد.
علی ابراهیمی، مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی کشور در واکنش 
به کاهش قابل توجه قیمت گوشت مرغ در روزهای اخیر گفت: از اسفند سال 
۱۴۰۲ تاکنون تولید مرغ بر مصرف آن غلبه داشته و این اتفاق به مازاد عرضه مرغ 

نسبت به تقاضای آن انجامیده و قیمت این کالا را کاهش داده است. 
وی افزود: این کاهش قیمت البته به متضرر شدن مرغداران انجامیده بنابراین 
آنها به تکاپو افتاده اند تا شرایط صادرات را فراهم آورند، در غیر این صورت تداوم 

این روند آسیب جدی به تولید وارد می کند. 
ابراهیمی خاطرنشان کرد: به طور معمول مصرف گوشت مرغ در فروردین و 
اردیبهشت کاهش پیدا می کند و این امر در شرایط کنونی که تولید از تقاضا بیشتر 
است، به کاهش قیمت این کالا دامن زده است؛ در چنین موقعیتی صادرات 

موثرترین راهکار برای رویارویی با چالش ضرردهی مرغداران است. 
مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی کشور اظهار کرد: تلاش ما بر این 
است که صادرات مرغ در یک جریان مستمر و ادامه دار به کشورهای همسایه پیش 
رود و به مقطع کنونی محدود نشود. افزایش تولید در مقطع کنونی نشانگر اینست 

که توان تولید در کشور بالاست.
وی در نهایت تصریح کرد: در سال گذشته حدود ۱۱۰۰ تن مرغ از ایران به عراق 
صادر شد و در تلاش هستیم ۵۰۰۰ تن دیگر به این کشور صادر کنیم، این اتفاق 

قرار است تا هشت روز آینده رخ دهد. 
به گفته ابراهیمی در حال حاضر عراق اصلی ترین مقصد صادرات مرغ منجمد 

ایرانی است.

از احمدی نژاد تا رییسی

چه کسی پای رانت را به بازار خودرو باز کرد؟

تخصیص امتیازهای ویژه اقتصادی به گروهی خاص از مردم، سنتی است که 
پایه گذار آن، رئیس جمهور دولت ششم بوده است و تا امروز مسئولان در این راه 
سنت شکنی نکرده اند و اخیرا نیز امتیاز ویژه ای برای واردات خودرو به ایثارگران 

تعلق گرفته است.
این روزها بازار پر شده است از آگهی های فروش حواله های خودروهای جانبازان، 
حواله هایی که با قیمت واحدهای مسکونی در شمال شهر تهران برابری می کنند؛ 
ماجرای شکل گیری بازار سیاه خرید و فروش حواله های خودروهای جانبازان از 
تخصیص یک امتیاز ویژه برای این قشر سرچشمه می گیرد، امتیازی که اجاره 
واردات خودرو د حجم بالا و قیمت های نجومی را به آن ها می دهد. این اولین بار 
نیست که در راستای تخصیص امتیازی ویژه به قشری خاص از مردم بازار سیاه 
خرید و فروش حواله آن شکل می گیرد؛ پیش تر شاهد ان بودیم که با اجرای طرح 
جوانی جمعیت، حواله های خودروهای این طرح در بازار سیاه با قیمت های 
نجومی خرید و فروش شدند. نکته جالب اجرای این طرح ها و تخصیص امتیازی 
ویژه برای قشر خاصی از مردم آن است که معمولا این قشر بضاعت کافی برای 
شرکت در این طرح ها را ندارند و با فروش حواله های آن ها، سرانجام این امتیاز 
ویژه نسیب ابرثروتمندان می شود و یا با رانت های اطلاعاتی و رابطه هایی که وجود 
دارد، دلالان دست به واردات خودروهای طرح های ویژه می زنند که در نهایت با 

قیمت های نجومی وارد بازار می شوند.
اولین بار در اواسط دهه ۸۰ بود که امتیازدهی برای واردات خودرو به گروهی 
رئیس  احمدی نژد،  و ۱۳۸۶، محمود  در سال های ۱۳۸۵  انجام شد؛  خاص، 
معافیت ۳۰  با  واگذاری ۴۷۰۰ خودرو خارجی  از طرح  جمهور دولت ششم، 
سال ۱۳۹۱،  در  و  بعد  سال  داد. ۶  خبر  معلولان  به  گمرکی  تومانی  میلیون 
سازمان بهزیستی اعلام کرد، برای اجرای کار هم سایتی برای ثبت نام مددجویان 
متقاضی خودروهای مناسب سازی شده راه اندازی شد و بیش از ۲۰ هزار معلول 

برای دریافت خودروهای مناسب سازی شده ثبت نام کردند. سال ۱۳۹۲ معاون 
توانبخشی سازمان بهزیستی کشور گفت:»: ارسال اسامی معلولان واجد شرایط 
دریافت خودروی گمرکی به وزارت کار، تعاون و ر فاه اجتماعی ارسال شده و بزودی 
تکلیف معلولان برای دریافت خودرو مشخص می شود.« در سال ۱۳۹۴ خبر آمد 
که مجوز واردات ۱۰۶ خودرو برای معلولان صادر شده است؛ تا به امروز اما خبری 

مبنی بر موفقیت معلولان برای واردات خودرو منتشر نشده است.
به گزارش خبر آنلاین با این وجود سنت تخصیص امتیازهای ویژه اقتصادی به 
گروهی خاص، پس از محمود احمدی نژاد، همچنان پا برجا است. در مرداد ماه 
سال ۱۴۰۲ با پیشنهاد بنیاد شهید و امور ایثارگران، برای تخصیص امتیاز واردات 
خودرو به ایثارگران موافقت شده است؛ در حالی که واردات خودرو به کشور کج دار 
و مریز اتفاق می افتد اما با این وجود روند ابلاغ آیین نامه و انجام ثبت نام برای واردات 

خودروهای جانبازان به شکل مرتب، منظم و به سرعت در جریان است.
امتیاز ویژه صرفا به واردات برندهای غیرچینی و گران تر برای جانبازان محدود 
نمی شود، امتیازات دیگری هم وجود دارد، از جمله این که واردات خودرو برای این 
قشر هم توسط خودشان و هم از طریق شرکت های معرفی شده از سوی وزارت 
صمت ممکن است، ممنوعیت ثبت خودروهای کارکرده تا سقف پنج سال هم برای 
جانبازان حذف شده و واردات برای آن ها بدون پرداخت سود بازرگانی خواهد بود.

افزایش سقف ارزی برای واردات خودروی جانبازان و وجود برندهای اروپایی، 
کره ای و ژاپنی در لیست مجاز برای واردات این گروه، سبب ایجاد احساسات 
متناقضی در جامعه شده و این سوال را ایجاد کرده که چرا افراد عادی که توانایی 
مالی دارند با ممنوعیت قانونی برای واردات خودروی دلخواهشان روبرو هستند 
و مجاز به انتخاب و واردات خودروهای کمتر از ۲۰ هزار یورو و چینی هستند و 
محدودیت های ارزی برای جانبازان که البته بیشتر آن ها ممکن است حتی توانایی 
تامین بخشی از این ارز را نداشته باشند، حل و فصل شد؛ پس این به معنای آن 

است که باز هم پای دلالان در میان است. سوال دیگر هم آن است که اصلا چرا 
در شرایطی که واردات خودرو کند است و هنوز اکثر ثبت نامی های سال گذشته 
خودروی خود را دریافت نکرده اند، روند واردات خودروهای جانبازان به جریان 

افتاده است.
پشت پرده اصرار برای واردات خودرو به هر شکلی

امیرحسین کاکایی، کارشناس صنعت خودرو، در گفت و گو با خبرآنلاین گفت:» 
کل مسیر واردات خودرو رانتی است؛ ما ارزهایی در خارج از کشور داریم که بلوکه 
شده است و از مسیر رسمی نمی توان برای آوردن آن ها به کشور اقدام کرد و واردات 
خودرو یکی از بهترین راه ها برای دور زدن  تحریم ها و رانت خواری است. سال های 
گذشته به اسم طرح های جوانی جمعیت، به یک شکل رانت تخصیص داده 
شد و امسال و سال آینده نیز به عنوان مثال با طرح واردات خودرو برای جانبازان 
رانت توزیع شد. رانت خواری، رانت دهی و ضربه زدن به صنعت خودرو قطعا کار 

اشتباهی است.«
قیمت نجومی حواله خودروی جانبازان در بازار

به خبرآنلاین گفت:»  این خصوص  بازار خودرو، در  نادری، کارشناس  فیروز 
واردات خودرو به اسم جانبازان انجام می شود و سپس سهم آن ها در بازار فروخته 
می شود. این طرح اشتباه است و اگر واردات خودرو به صورت گسترده صورت 
گیرد، خیلی بهتر آن است که با تخصیص امتیازهایی به گروه خاصی تعلق گیرد. 
در حال حاضر در بازار حواله  واردات خودروی جانبازان تا ۳ میلیارد تومان خرید و 

فروش می شود.«
طرح واردات خودرو برای جانبازان راه دررو واردات خودروهای لوکس

نادری در ادامه گفت:» در حال حاضر خودروهایی وارد کشور می شوند که حجم 
موتور آن ها بالا است و قیمت آن ها نیز در بازه ۳۰ تا ۴۰ میلیارد تومانی است؛ 
مشخص نیست این خودروها به چه شکل وارد کشور می شود و چه کسی پشت 
این واردات است. طرح واردات خودرو برای جانبازان راهی برای عده ای باز کرد تا 
بتوانند خودروهای خاص را به کشور وارد کنند. طرح واردات خودرو برای جانبازان 
راه واردات خودروهای لوکس به کشور را باز کرد و به تعدادی از افراد و سازمان ها این 
راه را نشان داده است که با رابطه هایی که با گمرک و راهور دارند، دست به واردات 

خودرو بزنند.«
جامعه نسبت به مسئولان بدبین است

سعید معدنی، جامعه شناس، در گفت و گو با خبرگزاری خبرآنلاین و در خصوص 
واکنش جامعه به اجرای این قبیل از طرح ها، گفت:» ذهن جامعه به این سمت 
است که در ۳۰ تا ۴۰ سال گذشته، بسیاری از قوانین رانتی بوده است و یا دور زده 
شده است، در نتیجه هر رفتاری که مسئولان در پیش بگیرند، با تفسیر منفی از 
سوی جامعه همراه خواهد شد. نظام هایی که با چالش عدم همراهی مردم مواجه 
هستند، با این مشکل مواجه می شوند. در نتیجه با هر اقدامی از سوی مسئولان، 

هرچند اگر درست باشد، برخورد منفی می کنند.«
امتیاز دادن ها نباید منجر به فساد و فاصله اجتماعی شود

او در ادامه گفت:» اگر قانونی درست اجرا شود، مشکلی برای آن  نیست اما 
اگر امتیاز دادن ها منجر به فساد و فاصله اجتماعی شود، برایند و نتیجه مفیدی 
نخواهد داشت؛ در تصویب چنین قوانینی باید در نظر گرفته شود که آیا جانبازان 
بضاعت واردات خودرو را دارند یا خیر. اگر توانایی این کار را ندارند، این قانون خود 
به خود به محل رانت خواری تبدیل می شود؛ در نتیجه اجرای چنین طرحی هم 

فساد ایجاد می کند و هم جانبازان را بد نام می کند.«

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه ۱۵ دادگاه حقوقی شهرستان قم که در شعبه ۹ اجرای 
احکام مدنی قم به شماره ۹/۱۴۰۲ج/۱۱۱۲ ثبت گردیده له مهدی نیکو کلام میرزائی 
علیه حمید یاری محکوم علیه محکوم است به پرداخت ۱/۹۵۰/۵۱۹/۸۶۵ریال در 
حق محکو مله و مبلغ ۶۶/۳۸۰/۸۷۰ریال نیم عشر در حق صندوق دولت ، محکوم 
له در قبال بدهی محکوم علیه خودرو توقیف نموده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی 
نموده است. احتراما در اجرای قرار صادره پرونده کلاسه ۱۴۰۲۰۲۹۲۰۰۰۲۰۳۶۴۵ 
و شماره بایگانی ۰۲۰۱۱۱۲ در معیت خواهان آقای مهدی نیکو کلام میرزایی از یک 
دستگاه سواری سایپا تیپ تیبا با شماره انتظامی ۵۳۱ ق ۷۴ ایران ۱۶ مدل ۱۳۹۴ به 
 NAS۸۱۱۱۰۰F۵۸۸۰۷۹۰ رنگ سفید و شماره موتور ۸۲۶۳۱۰۳ و شماره شاسی
چهار سلندر و سوخت واقع در پارکینگ اسلامی بازدید نمودم. الف( : توصیف اجمالی 

بازدید شد. پیمایش آن ۲۲۶۸۶۸  خودرو : خودرو مذکور به صورت موتور خاموش 
کیلومتر می باشد. درب جلو سمت راست صافکاری شده. شاسی جلو چپ و راست در 
اثر تصادف شاسی کشی و رنگ شده است. گلگیر عقب سمت راست صافکاری و رنگ 
شده است. مقدار جزئی از کف صندوق عقب رنگ شده است. دارای ۴ حلقه لاستیک 
با ۴۰ درصد می باشد. طبقه استعلام به عمل آمده از سامانه سنهاب بیمه مرکزی 
خودرو مذکور تا تاریخ ۱۴۰۲/۱۰/۸ نزد شرکت بیمه آسیا دارای بیمه شخص ثالث بوده 
است و خودرو ظاهرا از نظر فنی سالم است. ب( : قیمت عادله روز : خودرو موصوف با 
مشخاصت فوق و با امعان نظر به مدل و کارکرد مبلغ ۲/۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال معادل 
دویست و سی میلیون تومان ارزیابی می گردد. مقرر گردید موارد فوق الذکر در تاریخ 
۱۴۰۳/۲/۳۱ ساعت ۱۱ الی ۱۲ صبح صرفا از طریق سایت setadiran.ir برگزار و به 
فروش می رسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت 

پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل 
در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به شخصی که 
بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهد واگذار می گردد)که شرکت کنندگان می بایست ده درصد 
ارزش مزایده را جهت شرکت به حساب واریز نمایند ضمنا دادورز اجرا می تواند پرداخت 
بهای اموال را به وعده قرار دهد(. حداکثر مهلت مزبور از یک ماه تجاوز نخواهد کرد و در 
صورتی که برنده مزایده در موعد مقرر بهای اموال را نپردازد سپرده پس از کسر هزینه 
مزایده به نفع دولت ضبط خواهد شد. این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی 
درج می گردد. جهت اطلاعات بیشتر  و پیگیری و تحویل اموال به آدرس قم ، خ ساحلی 
، جنب زندان ساحلی ، دادگاه های حقوقی ، طبقه همکف ، واحد اجرای احکام مدنی 

اتاق مزایده مراجعه نمایید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا

محمد ولی، کارشناس صنعت طلا، درباره مصوبه اخیر 
و  نقل  از  عایدی سرمایه  بر  مالیات  اخذ  بر  مبنی  مجلس 
انتقال طلا گفت: این مصوبه فعالیت بازار را کند می کند و 

مصرف کننده دیگر تمایلی ندارد به سمت طلا بیاید.
 مالیات بر عایدی سرمایه از نقل و انتقال طلا، به معنای 
سرمایه ای بودن طلا از نگاه مصوبه اخیر مجلس است؛ اما 
به واقع جامعه ای که برای حفظ اندک سرمایه های خود در 
مقابل تورمی که دولت در ایجاد آن بی تاثیر نبوده است، با 
این سوال مواجه شده که چرا باید چنین مالیاتی پرداخت 
کند؟ برخی در این بین مدعی اند که اجرای این مصوبه 

اولین ضرر بزرگ را به بازار طلا خواهد زد.
انتخاب در گزارشی نوشت: محمدولی، کارشناس صنعت 
طلا، درباره مصوبه اخیر مجلس مبنی بر اخذ مالیات بر 

عایدی سرمایه از نقل و انتقال طلا گفت: این مصوبه فعالیت 
بازار را کند می کند و مصرف کننده دیگر تمایلی ندارد به 
سمت طلا بیاید. الان هم اگر مردم طلا می خرند، خواهان 
مورد  را  خرید  این  بعضا  و  هستند  خود  پول  ارزش  حفظ 
استفاده شخصی نیز قرار می دهند. این اتفاق که بیفتد، دیگر 
به سمت خرید طلا هم نمی آید و رونق بازار بسیار کم می شود. 
مردم به سمت و سوی طلای آبشده و دست دوم می روند 
که در آن صورت تولید طلا در کشور به شدت کاهش پیدا 
می کند. وی در ادامه درباره ابهام اخذ مالیات از طلا اشاره 
کرد: مشخص نیست منظور از مالیات بر طلا چیست؛ آیا 
منظور متقاضیان عادی است؟ یا اینکه مالیات بر همکاران ما 
در واحدهای صنفی بر روی حجم قابل توجه اخذ می شود؟ 
مالیات مشخص نیست بر چه بخشی اعمال می شود. اگر بر 

واحدهای صنفی باشد، همکاران ما در حوزه شفافیت باید 
فعال باشند و در مقابل قانون اطاعت کنند، اما همکاران ما 
بحث مالیات را همین الان هم پرداخت می کنند؛ چه مالیات 
بر مشاغل و چه مالیات بر ارزش افزوده که عموماً پرداخت 
پرداخت  را  واقعی  مالیات  برخی  است  ممکن  می کنند. 
نکنند، اما بیش از نود درصد مالیات پرداخت می کنند. اگر 
مالیات برمصرف کننده است، سازمان امورمالیاتی باید به 

طور شفاف بگوید که مردم در این بین چه کنند؟
گفت:  طلا  بر  مالیات  برای  مناسب  راهکار  درباره  ولی 
راهکار حل مشکل دست ما نیست، اما در نهایت ما به عنوان 
پیشنهاد می گوییم که بهتر است خرید و فروش طلا مثل 
گذشته جریان داشته باشد. حالا اگر یک فرد بخواهد یک 
گوشواره و انگشتر ۲ گرمی بخرد دیگر قدرت ندارد و تمایلی 

فروش  طلا  چراغ های  شهری،  و  بازار  هر  رونق  ندارد.  هم 
هاست. مجلس بهتر است شرایط به قبل برگرداند.

ماجرایی تازه برای خریداران طلا

 مالیات جدید در راه است؟

یک فعال کارگری از ناتوانی وزارت کار در تامین منافع جمعی کارگران کشور انتقاد 
کرد.

احسان سهرابی )فعال کارگری(  در ارتباط با عملکرد وزارت کار در مقوله دستمزد 
از  که  اثری  تنها  اجتماعی گفت:  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر  رویکرد شخص  و   ۱۴۰۳
سه جانبه گرایی در کشور باقی مانده در نهادی به نام شورایعالی کار است که متاسفانه 
امروز آقای وزیر وفق اصل ۴۰ قانون اساسی عمل نمی کند و از حوزه اختیارات قانونی 

پا فراتر گذاشته و منافع عمومی کارگران را تحت الشعاع قرار داده است.
مقصود سهرابی، تلاش وزیر کار برای اصلاح قانون کار با هدف تغییر مواد ۴۱ و ۱۶۷ 
این سند قانونی ست تا دیگر شورایعالی کار متولی تعیین دستمزد کارگران کشور نباشد 

و نمایندگان کارگران نتوانند در این زمینه مشارکت داشته باشند.
دست اندازی به حقوق مزدیِ کارگران

او تاکید کرد: اگر بخواهند تعیین دستمزد را از ید اختیار شورایعالی کار خارج کنند، 
بدترین بی عدالتی را در حق  کارگران روا داشته اند و در عین حال با این اقدام، همه 

مقاوله نامه های بنیادین بین المللی را نیز زیر پا گذاشته و از حیز انتفاع ساقط کرده اند.
این فعال کارگری با بیان اینکه »امروز شاهد ناتوان ترین وزیر کار در ۴۰ سال گذشته 

هستیم« اضافه کرد: در تمام سال های پس از انقلاب، وزارت کار وزرایی با خطی 
مشی های فکری مختلف را تجربه کرده است که بعضاً در میان آن ها افراد قانون گرا هم 
بوده که تمکین به قانون کار نموده اند و جلسات شورایعالی کار را با چالش هایی برگزار 
کرده و دستمزد سالانه کارگران را تصویب نموده اند. اما امروز به دلیل ضعف مدیریت، 
متاسفانه شورایعالی کار را به اغما برده و شرایطی ایجاد کرده اند که نمایندگان کارگران 

جلسه را ترک می کنند.
به گفته سهرابی، امروز »اجماع« هیچ جایی در مذاکرات مزدی شورایعالی کار ندارد و 
آنچه از سوی وزیر کار و معاونان ایشان در نشست های مزدی می بینیم، تحکم و برخورد 

آمرانه ی فراقانونی ست.
تفرقه نیندازید!

او با بیان اینکه قصد دارند میان کارگران و تشکل های کارگری اختلاف و تفرقه 
بیندازند و از این طریق به مراد دل شان برسند؛ افزود: نمایندگان اصلی کارگران در 
شورایعالی کار تا امروز تن به امضای هیچ مصوبه ای نداده اند و نکته مهم و اصلی هم 
همین است؛ اینکه آیا فردی خاص، چیزی را امضا کرده یا نه، اهمیت چندانی ندارد 
چراکه نمایندگان کارگران در نهاد شورایعالی کار مشخص هستند و قرار نیست افرادی 
که خودشان پیمانکار هستند یا چند شرکت خصوصی ثبت داده و چندین کارگر 
برایشان کار می کنند، خود را در مقام نماینده کارگر جا بزنند و معادلات موجود را به نفع 

دولت و کارفرما تغییر دهند.
این فعال کارگری در ادامه تصریح کرد: مگر تا سال ۱۴۰۲ دبیر اتاق تعاون و ریاست 
تعاون یکی از استان ها به عنوان مثلًا نماینده کارگر در جلسات شورایعالی کار شرکت 
نمی کرد؟ وزیر و معاون روابط کار ایشان می دانستند که ایشان بازنشسته است و 
صلاحیت حضور ندارد ولی متاسفانه بازهم از ایشان دعوت می شد! در عین حال، این 
سناریو که دولت بخواهد یکی از تشکلات عالی کارگری را جذب و سایر تشکلات را دفع 
نماید، یک سناریوی نخ نما و مردود است و باید به آقایان وزرا و معاونان ایشان گفت، 

لطفاً از مسیر تفرقه اندازی نروید چون به جایی نمی رسید!
اختیار مزد را به مجلس ندهید!

سهرابی با بیان اینکه »بیش از اینها بذر بی اعتمادی در دل کارگران کشور نکارید« 
ادامه داد: هفته کارگر از راه رسیده و بعد از آن هم به جهت گزارش دادن در مجمع 
عمومی سازمان جهانی کار حاضر می شوید؛ آنجا چطور می خواهید از سه جانبه گرایی 
بگویید؟ آیا به مقاونامه های ۱۳۱ و۲۶ و ۸۷و۹۸و ۱۴۴... سازمان جهانی کار عمل 
کرده اید؟ او تاکید کرد که واگذاری تعیین دستمزد به مجلس شورای اسلامی، جز ضرر 
و غبن سنگینِ اجتماعی نتیجه ای نخواهد داشت: » اینگونه سیاست گذاری سطحی 
آقایان که تعیین دستمزد را به کمیسیون های مجلس بسپارند، غیرقانونی و کاملًا 
نادرست است و غیر از اینکه یک کار تخصصی را به بهارستان ببرند و هر روز کارگران 
ناراضی و مستاصل را  به حضور در پشت درب های بهارستان بکشانند ثمره ای دیگر 
نخواهد داشت. به راستی که قدری تفکر و تامل لازم است. باید پرسید آیا آن چنان از 
نمایندگان کارگران و مطالبه گری برحق کارگران زخم خورده اید که واقعاً می خواهید زیر 
میز بزنید و کل مناسبات سه جانبه را از میان بردارید! هیچ کجای قانون، چنین اختیار 

و مجوزی به وزیر کار و معاونان ایشان نداده است، نداده است.
به اعتقاد این فعال کارگری، به نظر می رسد منافع کارگران و حقوق قانونی آن ها به 
سخره گرفته شده است؛  قانون کاری که یادگار حضرت امام )ره( است، قرار است 

توسط این تصمیم گیران جراحی و تعدیل شود.
سهرابی هر نوع اصلاح قانون کار بدون جلب رضایت و موافقت صد درصدی کارگران 
و نمایندگان واقعی آن ها را یک اقدام نادرست و غیرقانونی دانست و تاکید کرد: کارگران 
در مقابل این نوع دست اندازی ها ساکت نمی نشینند؛ اگر قرار باشد قانون کار و حقوق 
مزدی و قانونی کارگران به نفع کارفرمایان و دولت، جرح و تعدیل شود، کارگران کشور 
سکوت نخواهند کرد؛ یک وقت خیال نکنند ریش و قیچی در دست خودشان است و 

می توانند طبق دلخواه، جراحی قانون را پیش ببرند!

تصمیمات نادرست در »وزارت کار«

 چرا دستمزد ۱۴۰۳ اصلاح نمی شود؟!
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رییس هیات تکواندو استان قم خبرداد:

تکواندو قم و کسب 5۴ مدال 
رنگارنگ کشوری 

رییس هیات تکواندو استان قم گفت: ورزشکاران این هیات ورزشی سال گذشته 
توانستند ۵۴ مدال رنگارنگ را از مسابقات کشوری کسب کنند.

علی آهنی مهینی با اشاره به برگزاری اولین رویداد رسمی هیات تکواندو استان، 
اظهار کرد: مسابقات قهرمانی نوجوانان، جوانان و بزرگسالان استان در بخش 
کیوروگی از ۱۴ اردیبهشت ماه در خانه تکواندو استان برگزار خواهد شد.وی افزود: 
وزن کشی این مسابقات روز سیزدهم اردیبهشت ماه خواهد بود و علاقه مندانی 
که اقدام به ثبت نام کرده اند روز مقرر باید در سالن شهیدان برجعلی زاده حضور 

پیدا کنند.
رییس هیات تکواندو استان قم با اشاره عملکرد این هیات ورزشی در سال 
۱۴۰۲، تاکید کرد: سال گذشته تکواندو قم توانست افتخارات و دستاوردهای 
خوبی را در مسابقات استانی و کشوری کسب کند.آهنی مهینی تشریح کرد: سال 
گذشته ۴۷ اعزام به مسابقات کشوری داشتیم که ۲۹ مورد در بخش آقایان و ۱۸ 
مورد در بخش بانوان رقم خورد.وی اشاره کرد: ورزشکاران پر تلاش هیات تکواندو 
استان موفق به کسب ۴۲ مدال رنگارنگ در آقایان و ۱۲ مدال مختلف در بانوان 
شدند. البته مدال هایی که در لیگ کسب شده اند با این آمار متفاوت است و در 

مسابقات لیگی توانستیم ۳۳ مدال متنوع به ارمغان بیاوریم.
رییس هیات تکواندو استان قم با اشاره به اعزام های بین المللی این هیات گفت: 
در سال مذکور ۵ اعزام در آقایان و ۳ اعزام در بانوان داشتیم که در نهایت آقایان ۶ 

مدال و بانوان ۱ مدال بدست آوردند.
آهنی مهینی در ادامه این گفت وگو با بیان اینکه سال گذشته شاهد برگزاری 
مسابقات قهرمانی و لیگ استانی بودیم، عنوان کرد: با تلاش همکاران بنده در این 
هیات و مربیان عزیز سال گذشته شاهد برگزاری ۴ لیگ استانی در دو بخش آقایان 
و بانوان بودیم.وی ادامه داد: همچنین در مسابقات قهرمانی استان هم شاهد 
برگزاری ۱۰ مورد در بخش بانوان و ۷ مورد در بخش آقایان بودیم.رییس هیات 
تکواندو استان قم در پایان بیان کرد: امسال هم هدف گذاری کرده ایم تا شاهد 
کسب افتخارآفرینی های مختلفی در آوردگاه های ملی و جهانی باشیم.  تکواندو 
جزو رشته های پر طرفدار قم محسوب می شود که علاقه مندان بسیاری هم دارد.

رییس کمیسیون زنان و خانواده شورای اسلامی شهر قم خبرداد:

برگزاری همایش ملی پیاده روی بانوان
 در 2۱ اردیبهشت  

رییس کمیسیون زنان و خانواده شورای اسلامی شهر قم عنوان کرد: همایش 
ملی پیاده روی بانوان در ۲۱ اردیبهشت ماه امسال در شهر قم برگزار خواهد شد.

نرجس نیازمند بعدازظهر چهارشنبه در نشست خبری روسای کمیسیون های 
تخصصی شورای اسلامی شهر قم گفت: کمیسیون زنان و خانواده در اردیبهشت 
ماه سال گذشته و به دنبال مطالبات بانوان قمی در شورای اسلامی شهر قم 

تشکیل شد.
رییس کمیسیون زنان و خانواده شورای اسلامی شهر قم افزود: در ابتدای دوره 
فعالیت شورای شهر قم در دوره ششم کارگروهی مباحث مربوط به زنان و بانوان را 

دنبال می کرد و موضوعات متناسب با این حوزه در دستور کار قرار گرفت.
وی افزود: موضوع جوانی جمعیت، حمایت از مشاغل خانگی در راستای تقویت 
اقتصاد خانوارها و همچنین حمایت از محافل قرآنی بانوان در راستای تقویت 

تربیت دینی از اولویت های کمیسیون زنان و خانواده شورای شهر قم بوده است.
نیازمند ادامه داد: ۱۳ بوستان در سطح شهر قم به منظور برپایی بازارچه هایی 

برای حمایت از تولیدات خانگی مورد پیگیری قرار گرفت.
وی عنوان کرد: تقویت امر ورزش بانوان از مطالبات خانم ها بوده که در این 
راستا در برخی از بوستان ها ورزش صبحگاهی راه اندازی شد و به دنبال گسترش 

ورزش همگانی در سطح شهر قم هستیم.
رییس کمیسیون زنان و خانواده شورای اسلامی شهر قم عنوان کرد: همایش 

ملی پیاده روی بانوان در ۲۱ اردیبهشت ماه امسال در شهر قم برگزار خواهد شد.
 

 مصطفی ستاری والیبالیست شایسته قمی ؛

قهرمانی ستاره والیبال قم 
در لیگ آذربایجان

مصطفی ستاری والیبالیست قمی با درخشش خود در تیم آذر ریل آذربایجان، 
توانست عنوان قهرمانی لیگ والیبال آذربایجان را از آن خود و هم تیمی هایش کند.
براساس این گزارش ، مصطفی ستاری والیبالیست قمی تیم آذر ریل آذربایجان 

همراه با این تیم در لیگ والیبال کشور آذربایجان به مقام قهرمانی رسید.
ستاری لیبرو سابق تیم والیبال افق قم که امسال در تیم آذربایجانی توپ می زند، 
همراه با هم تیمی های خود توانسته در دیدار پایانی لیگ والیبال آذربایجان با 

نتیجه ۳ بر ۲ از سد تیم ترمینال موروف گذر کند و به عنوان قهرمانی دست یابد.
ستاره والیبال قم پس از درخشش در تیم افق قم در تابستان سال گذشته به 

استخدام تیم آذر ریل آذربایجان درآمده است.

معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان قم با بیان اینکه سال 
گذشته ۲۶ پروژه ورزشی طرح شهید سلیمانی در قم به بهره برداری رسید، 
گفت: احداث ۳ زمین چمن مصنوعی، ۳ کفپوش ورزشی )تایل کرت(، ۴ 
کلاس درس تربیت بدنی و ۲ سالن ورزشی سقف بلند از جمله پروژه های در 

دست اقدام در طرح شهید سلیمانی است. 
علی یزدی در گفت وگویی با اشاره به اجرای طرح ملی شهید سلیمانی در 
قالب گسترش ورزش و توانایی های دانش آموزان، تصریح کرد: در سال گذشته 
مجموعا ۲۶ پروژه شامل ۱۵ زمین چمن مصنوعی، ۱۰ کلاس درس تربیت 

بدنی، ۱ کفپوش ورزشی )تایل کرت( افتتاح و به بهره برداری رسید.
معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان قم ادامه داد: احداث ۳ 
زمین چمن مصنوعی، ۳ کفپوش ورزشی )تایل کرت(، ۴ کلاس درس تربیت 
بدنی و ۲ سالن ورزشی سقف بلند از جمله پروژه های در دست اقدام در طرح 

شهید سلیمانی است.

انسانی، اظهار کرد: برگزاری  توانمندسازی نیروی  به اهمیت  با اشاره  وی 
شورای تربیت بدنی استان، برگزاری جلسه کارگروه  تخصصی تربیت بدنی 
استان و تجلیل از اعضای کارگروه، برگزاری جلسه تخصصی انجمن های ورزشی 
استان، میزبانی دوره آموزشی تربیت مدرس معلمان تربیت بدنی قطب ۴ کشور 
از برنامه های اجرایی در راستای توانمندسازی نیروی انسانی در سال گذشته 

بوده است.
یزدی همچنین برگزاری دوره ضمن خدمت توانمندسازی معلمان درس تربیت 
بدنی به صورت ناحیه ای، برگزاری کارگاه های استانی نقش معلمان تربیت 
بدنی در ساحت اعتقادی، داژبال، آشنایی با ورزش های زورخانه ای، برگزاری 
وبینارهای استانی ویژه مدیران و معاونان مدارس، وبینار طرح پاک، کارگاه 
آموزشی یادگیری مهارت های زندگی و اجتماعی از طریق فعالیت بدنی و ورزش 

از دیگر اقدامات با هدف توانمندسازی نیروی انسانی معرفی کرد.
وی اجرای طرح شهید طوقانی با رویکرد فرهنگی و تربیت مرشدی دانش 

آموزان را مورد توجه قرار داد و گفت: برگزاری جشنواره طرح شهید طوقانی، 
تجلیل از مدارس مروج فرهنگ پهلوانی و برگزاری کارگاه استانی آشنایی با 

ورزش های زورخانه ای و کشتی پهلوانی از برنامه های اجرایی در این طرح بود.
برگزاری دوره استعدادیابی ورزشی با مشارکت ۳ هزار دانش آموز قمی

معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان قم، تصریح کرد: تعداد 
دانش آموزان اعزامی به مسابقات دهه فجر، ۸۴ نفر بوده که از این تعداد ۴۷ نفر از 
دانش آموزان پسر و ۳۷ نفر از دانش آموزان را دختران در پایه متوسطه دوم شامل 

می شدند.
یزدی بیان کرد: کسب مقام سوم تیمی توسط تیم هندبال دختران، کسب مقام 
سوم تیمی توسط تیم تنیس روی میز پسران استان، کسب مقام اول در بخش 
انفرادی توسط محمد حسن حبیبی در رشته تنیس روی میز، کسب مقام سوم 
انفرادی توسط کوروش علیزادگان در رشته شطرنج، کسب کاپ اخلاق توسط 
تیم بدمینتون دختران از توفیقات دانش آموزان استان در مسابقات دهه فجر 

کشوری بوده است.
معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان قم، با اشاره به حضور 
سه نفر از دانش آموزان پسر استان قم در تیم های ملی والیبال و بسکتبال 
دانش آموزی کشور، اضافه کرد: سال گذشته پروژه بزرگ استعدادیابی و هدایت 
تحصیلی  دوره  دانش آموزان  از  نفر  هزار  مشارکت ۳  با  آموزان  دانش  ورزشی 

متوسطه اول دختر و پسر اجرا شد.
معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان قم با بیان اینکه یکی 
از فعالیت های مورد توجه و علاقه دانش آموزان در مدارس، اجرای مسابقات 
ورزشی درون آموزشگاهی است، گفت: طرح ۱۰۰ درصد با مشارکت و محوریت 
دانش آموزان، انجمن اولیا و مربیان، مدیران مدارس، انجمن ورزشی دانش آموزی 
و سایر نهادها در ۶۹۳ مدرسه قم و با حضور ۶۹ هزار و ۱۳۳ دانش آموز دختر و 

پسر اجرا شده است.
یزدی افزود: برگزاری آیین تجلیل از فرهیختگان، قهرمانان و نخبگان تربیت 
بدنی، کسب اولین مدال بین المللی رشته فریزبی توسط ابراهیم درتاج و فتح قله 
کلیمانجارو توسط نرجس میرقائمی از معلمان تربیت بدنی، برگزاری جشنواره 
ورزش صبحگاهی و مسابقات ورزشی ویژه کارکنان اداره کل به مناسبت هفته 
تربیت بدنی، برگزاری گردهمایی آغازین معلمان درس تربیت بدنی در سطح 
نواحی، برگزاری آیین افتتاحیه جشنواره دختران آفتاب ایران، اجرای ارزیابی 
شایستگی های حرکتی نوآموزان بدو ورود به دبستان بخش دیگری از برنامه های 

این معاونت در سال گذشته بوده است.

معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

افتتاح ۲۶ پروژه ورزشی طرح شهید سلیمانی 

رییس هیات کاراته استان قم از قرار گرفتن یکی از دختران کاراته کا قمی بر سکوی قهرمانی مسابقات کشوری خبر 
داد.

مهدی بیرانوندا ظهار کرد: یکی از بانوان کاراته کا قمی در مسابقات قهرمانی دختران کشور موفق به کسب مدال طلا 
شد. رییس هیات کاراته استان قم با اشاره به اینکه این مدال، اولین مدال طلای کشوری تاریخ کاراته استان قم در بخش 
دختران است افزود: سارا پاداش در کومیته وزن ۶۶+ کیلوگرم رده سنی جوانان دختران با شکست تمامی رقبای خود 
مقام قهرمانی مسابقات قهرمانی کشور و انتخابی تیم ملی را کسب کرد. وی بیان کرد: پاداش این مدال را چهارشنبه ۵ 
اردیبهشت در مسابقات قهرمانی کشور دختران که در سالن دانشگاه آزاد اسلامی استان همدان برگزار شد کسب کرد.

بیرانوند گفت: سارا پاداش در دیدار فینال وزن خود، مائده شالی از استان قزوین را شکست داد و فاطمه عابدی از 
استان مازندران و مهلا صداقت از مازندران به صورت مشترک سوم شدند.

تیم هندبال فتح نماینده قم در لیگ دسته دوم باشگاه های کشور با کسب نتایج ضعیف از صعود به لیگ دسته اول 
بازماند.

براساس این گزارش ،تیم هندبال فتح نماینده قم در لیگ  دسته دوم باشگاه های کشور که مرحله نهایی این دوره از 
رقابت ها رسیده بود با کسب نتایج ضعیف از صعود به لیگ دسته اول بازماند.تیم هندبال فتح در دیدار اول به مصاف 
پارس پویان بهبان رفت و با نتیجه ۳۰ بر ۲۴ حریف خود را شکست داد. در دیدار دوم بازی را با نتیجه ۳۲ بر ۳۷ به تیم 

نجف آباد واگذار کرد.
و در دیدار پایانی نیز در یک دیدار نزدیک با نتیجه ۳۰ بر ۲۹ برابر تیم کات شاهرود شکست را متحمل شد.لازم به ذکر  
است؛ چهار تیم کات نوین شاهرود و فتح قم از منطقه شمال و پارس پویان سوزیانا بهبهان و نجف آباد از منطقه جنوب به 

مرحله نهایی رسیده بودند تا تکلیف تیم ها برای صعود به لیگ دسته اول کشور مشخص شود.

رییس هیات کاراته استان قم خبرداد:

تاریخ سازی بانوی قمی در مسابقات کاراته کشور
با کسب نتایج ضعیف ؛

ناکامی هندبال قم  در صعود به لیگ  دسته اول کشور

دیدار تیم های فوتسال ایران و ازبکستان در مرحله نیمه نهایی جام ملت 
های آسیا با برتری فوتسالیست های ایران به پایان رسید تا شاگردان وحید 

شمسایی در یک قدمی جام قهرمانی قرار بگیرند.
براساس این گزارش، در دومین دیدار مرحله نیمه نهایی جام ملت های 
۲۰۲۴ فوتسال آسیا که به میزبانی تایلند برگزار می شود اروز جمعه از ساعت 
۱۷:۳۰ تیم ملی فوتسال ایران به مصاف ازبکستان رفت که این دیدار پس 
از تساوی ۳ به ۳ در وقت ها قانونی و اضافه به ضربات پنالتی کشیده شد. 

در ضربات پنالتی بازی با نتیجه ۵ بر ۴ به سود تیم ملی ایران به پایان رسید.
گل های تیم ملی فوتسال ایران در این بازی را عادل اف )گل به خودی(، 

زیانوف )گل به خودی( و بهروز عظیمی به ثمر رساندند.
محمدی،  باقر  اولیه  ترکیب  با  بازی  این  در  شمسایی  وحید  شاگردان 
محمدحسین درخشانی، مهدی کریمی، بهروز عظیمی و سالار آقاپور به 
میدان رفتند. سعید مؤمنی، علی خلیل وند، سعید احمد عباسی، علیرضا 
رفیعی پور، محمدرضا سنگ سفیدی، اصغر حسن زاده ، مسلم اولادقباد، 

علی اکرمی و مسعود یوسف هم دیگر نفرات ایران روی نیمکت بودند.
شروع ضعیف شاگردان شمسایی

با آغاز این دیدار تیم ملی فوتسال ایران تیم برتر میدان بود و ازبکستان هم 
نشان داد روی ضد حملات می تواند تیم بسیار خطرناکی باشد و در دومین 
دقیقه بازی از روی یک ضد حمله صاحب موقعیت تک به تک شد که ضربه 

بازیکن این تیم راهی در چهارچوب پیدا نکرد.
اما در دقیقه ۵ این بازیکنان تیم ملی ایران بودند که از روی یک حرکت از 
سمت چپ در موقعیت خوبی قرار گرفتند و پاس در عرض سالار آقاپور با دفع 
اشتباه مدافع ازبکستانی وارد دروازه شد تا نخستین گل ایران از روی گل به 

خودی به ثمر برسد.
برتری بازیکنان ایران ۲ دقیقه بیشتر طول نکشید و از روی خطایی که از 
فاصله ۱۵ متری نصیب ازبکستان شد بازیکن این تیم توانست با یک شوت 

روی زمین بازی را به تساوی بکشاند.
در ادامه بازی متعادل تر دنبال شد و سرعت بالای انتقال توپ ازبک ها از 
دفاع به حمله موجب شد بازیکنان ایران با احتیاط بیشتری بازی کنند و بی 

گدار به آب نزنند.
یکی از بازیکنان درخشان تیم ملی ایران در نیمه اول این بازی باقر محمدی 
بود که در چند صحنه با واکنش های دیدنی خود مانع از گلزنی بازیکنان 

حریف شد.
اما در حالی که ۲ دقیقه به پایان نیمه اول بازی زمان باقی مانده بود باز هم 
ازبکستانی ها موفق شدند دروازه تیم ملی ایران را باز کنند. در سوی دیگر 
میدان هم دروازه بان ازبکستان با واکنش های به موقع خود مانع از فرو ریختن 

دروازه شد تا نیمه اول با شکست ۲ بر یک ایران به پایان برسد.
تساوی در نیمه دوم

شاگردان وحید شمسایی با آغاز نیمه دوم بازی را هجومی آغاز کردند و سعی 
داشتند بازی را به تساوی بکشانند و در دقیقه ۲۴ مسلم اولادقباد قصد داشت 
از روی یک ضربه اوت توپ را به بازیکن خودی ارسال کند که در بین راه با 
برخورد به بازیکن ازبکستان مسیر توپ تغییر کرد و وارد دروازه شد تا بازی به 

تساوی کشیده شود.
اما در دقیقه ۲۷ عادل اف بازیکن تیم ازبکستان که یک بار با گل به خودی 
دروازه تیمش را باز کرده بود با دریافت کارت زرد دوم از بازی اخراج شد تا با ۴ 
نفره شدن حریف، فرصت مناسبی برای ملی پوشان کشورمان به دست بیاید 

و بتوانند گلزنی کنند.
به دنبال این اخراج، بازیکنان تیم ملی ایران حملات خود را تشدید کردند 
و در دقیقه ۲۹ مهدی کریمی با یک شوت قدرتمند تیر دروازه ازبکستان را 

به لرزه درآورد.
اما سرانجام در دقیقه ۳۰ بهروز کریمی موفق شد از روی پاس تماشایی سالار 

آقاپور گل سوم ایران را به ثمر برساند.
سعید احمدعباسی فرصت بسیار مناسبی داشت که در دقیقه ۳۳ یک بار 
دیگر دروازه ازبکستان را باز کند ضربه او با واکنش دروازه بان حریف مهار شد.

به دنبال فرصت سوزی های بازیکنان تیم ملی ایران در خط حمله و به دنبال 

آن سازماندهی نامناسب در خط دفاع، »زیانوف« در دقیق ۳۵ گل تساوی را 
برای ازبکستان به ثمر رساند.

در ادامه هم تغییری در نتیجه بازی ایجاد نشد تا این دیدار در وقت های 
قانونی با تساوی ۳ به ۳ به پایان برسد و کار به دو وقت ۵ دقیقه ای کشیده 

شود.
وقت های اضافه و ضربات پنالتی

در وقت های اضافه اول از آنجا که ازبکستانی ها ۵ خطا مرتکب شده بودند 
خطای این تیم منجر به یک ضربه پنالتی از روی نقطه دوم برای ایران شد اما 

سعید احمدعباسی نتوانست این فرصت را به گل تبدیل کند.
در وقت اضافه دوم هم در حالی که تنها ۶ ثانیه به پایان بازی زمان باقی 
مانده بود شوت احمدعباسی به تیر دروازه ازبکستان برخورد کرد تا این دیدار 
در نهایت با نتیجه تساوی ۳ به ۳ به پایان برسد و ضربات پنالتی تعیین کننده 

تیم برتر باشد.
در ضربات پنالتی بازی با نتیجه ۵ بر ۴ به سود تیم ملی ایران به پایان رسید تا 

شاگردان وحید شمسایی راهی دیدار نهایی شوند.
در دیگر دیدار مرحله نیمه نهایی که از ساعت ۱۴:۳۰ بین تیم های تایلند 
و تاجیکستان برگزار شده بود تایلند موفق شد با برتری در ضربات پنالتی 
راهی دیدار نهایی شود. به این ترتیب تیم های ملی فوتسال ایران و تایلند ۹ 

اردیبهشت دیدار نهایی را برگزار خواهند کرد.

یک گام تا قهرمانی در قاره کهن ؛

صعود نفس گیر تیم ملی فوتسال به فینال درضیافت پنالتی ها

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول
به موجب نیابت صادره از شعبه ۲ اجرای احکام دادگاه خانواده زنجان که در شعبه ۸ اجرای احکام مدنی قم به شماره ۸/۱۴۰۲ج/۸۵۴ ثبت گردیده له زهرا 
نصیری علیه مرتضی شهبازی محکوم علیه محکوم است به پرداخت ۱۱۴ قطعه سکه تمام بهار آزادی و مبلغ ۵۶/۳۰۰/۰۰۰ریال هزینه کارشناسی و نشرآگهی 
در حق محکوم له و نیم عشر در حق صندوق دولت ، محکوم له در قبال بدهی محکوم علیه اعیان ملک واقع در قم – شهرک شکوهیه – فاز ۳ – میدان دانش – بلوار 
دانش – قطعه K۱۵۱ توقیف نموده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده است. احتراما ، در رابطه با پرونده به شماره ۱۴۰۱۱۱۹۲۰۰۰۰۴۱۶۷۵۲ و شماره 
بایگانی ۰۲۰۰۸۵۴ در خصوص دعوی زهرا نصیری به طرفیت آقای مرتضی شهبازی ، در خصوص ارزیابی قیمت اعیانی ملک معرفی شده به استحضار می 
رساند در معیت و راهنمایی خواهان و با حضور نماینده ای خوانده از محل وقوع ملک معرفی شده واقع در قم شهرک شکوهیه – فاز ۳ – میدان دانش – بلوار دانش 
– قطعه K۱۵۱ بازدید و پس از انجام بررسی های لازم نظریه کارشناسی به شرح ذیل تقدیم می گردد : الف – مشخصات ملک مورد بازدید : مطابق تصویر اسناد 
و مدارک موجود در پرونده و ارائه شده ، ملک مورد بازدید با کاربری کارگاهی و صنعتی به مساحت عرصه ۳۰۰ مترمربع می باشد. اعیانی ملک متعلق به آقای 
مرتضی شهبازی و شامل یک سوله می باشد که با اسکلت جنس فلزی و سقف سبک از جنس شیروانی با عایق بندی زیر آن به مساحت ۳۰۰ مترمربع احداث 
گردیده و نوساز است. پوشش کف سالن سنگ فرش و بدنه ها تا سقف سرامیک شده ، دارای درب ورودی آهنی گاراژی می باشد ، بنابر اظهارات ، ملک دارای 
یک انشعاب آب و یک انشعاب برق سه فاز ۵۰ آمپر می باشد. بنابر دستور دادگاه محترم با عنایت به استعلام به عمل آمده از سوی شرکت شهرک های صنعتی 

استان قم به شماره نامه ۱۸۵۶۲ مورخه ۱۴۰۲/۹/۸ نظر به اینکه عرصه ملک متعلق به آن شرکت می باشد و قابل توقیف نیست لذا صرفا اعیانی احداثی 
و انشعابات متلعقه مورد ارزیابی واقع گردیده است. ملک موصوف در حال حاضر در تصرف مالک می باشد و فاقد مستاجر است. نظریه کارشناسی : ارزش 
اعیانی احداثی )شامل هزنیه های طراحی و نظارت و ساخت( و انشعابات متعلقه ملک موصوف با عنایت به اظهارات فوق ، کیفیت و کمیت بنای احداثی و سایر 
عوامل موثر در حال حاضر به نظر اینجانب جمعا به مبلغ ۲۷/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال بیست و هفت میلیارد ریال ارزیابی و اعلام می گردد. مقرر گردید موارد فوق 
الذکر در تاریخ ۱۴۰۳/۳/۲ ساعت ۱۱ الی ۱۱/۱۵ صبح به آدرس  قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق 
مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این 
اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند 
واگذار می گردد. برنده مزایده )شرکت کنندگان می بایست مبلغ پیشنهادی مزایده را در یکی از کارت های بانکی عضو شتاب که به نام خود شخص باشد همراه 
داشته باشند ضمنا دادورز اجرا می تواند پرداخت بهای اموال را به وعده قرار دهد در این صورت برنده مزایده باید ده درصد بها را فی المجلس به عنوان سپرده به 
قسمت اجرا تسلیم نماید. حداکثر مهلت مزبور از یک ماه تجاوز نخواهد کرد و در صورتی که برنده مزایده در موعد مقرر بهای اموال را نپردازد سپرده پس از کسر 
هزینه مزایده به نفع دولت ضبط خواهد شد. این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد. جهت اطلاعات بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا
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کارشناس مسائل شبه قاره مطرح کرد:

سنگ تمام مقامات پاکستان در میزبانی
 از رئیس جمهور ایران 

کارشناس مسائل شبه قاره گفت: مقامات پاکستان نیز به مانند مقامات ایران به 
گسترش روابط تمایل دارند و در این سفر هم در میزبانی از رئیس جمهور ایران سنگ 
تمام گذاشتند و تلاش زیادی در تنومندتر کردن درخت دوستی دو کشور به خرج 

دادند.
سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهوری اسلامی ایران روز دوشنبه ۳ اردیبهشت 
۱۴۰۳، تهران را به مقصد اسلام آباد پایتخت پاکستان ترک کرد. آیت الله رئیسی در 
سفر دو روزه خود پس از استقبال رسمی از سوی نخست وزیر پاکستان، با »شهباز 
شریف« دیداری خصوصی داشت. رئیس جمهور در این سفر همچنین با »آصف علی 
زرداری« همتای پاکستانی خود ملاقات داشت و علاوه بر آن با سفر به شهرهای 

لاهور و کراچی با علما، نخبگان، تجار و فعالان اقتصادی نیز دیدار و گفتگو کردند.
با شروع به کار دولت سیزدهم، رویکرد سیاست خارجی به سمت شرق تغییر و توجه 
ویژه ای به سیاست همسایگی پیدا کرد تا فرصت های شگفت انگیز تمدنی و فرهنگی 
که تا قبل از این در نظر گرفته نمی شد به عنوان عمق راهبردی جمهوری اسلامی 
را در منطقه شکوفا کند. در این رابطه با بهرام زاهدی، مدرس دانشگاه و پژوهشگر 

مسائل شبه قاره مصاحبه ای داشتیم که مشروح آن را مشاهده می کنید.
دستاوردها و نکات مهم سفر رئیس جمهور به پاکستان را چطور ارزیابی 

می کنید؟
سفر رئیس جمهور محترم کشورمان به کشور دوست، برادر و مهم پاکستان در زمان 
بسیار خوبی صورت گرفت. پس از انجام عملیات بزرگ وعده صادق علیه رژیم سفاک 
صهیونیستی، شاهد اوج گیری محبوبیت جمهوری اسلامی ایران در کشورهای 
مختلف، از جمله در پاکستان هستیم، پاکستانی که البته همواره میلیون ها دلداده 
انقلاب اسلامی در آن حماسه آفرینی کرده اند و هیچ گاه خالی از صحنه های ابراز 

عشق و ارادت به امام و رهبری و ایران نبوده است.
این بار نیز با توجه به این شرایط پیش بینی می شد که استقبال گرمی از آقای 
رئیسی به عنوان نماینده انقلاب اسلامی بشود و چنین نیز شد. شور و حال مردم 
پاکستان و علما و اساتید این کشور در استقبال کم نظیر بود و تا حدی یادآور استقبال 
با شکوه و بی نظیر و تاریخی دی ماه ۱۳۶۴ از حضرت آیت الله خامنه ای ریاست 
جمهور وقت جمهوری اسلامی ایران بود که در زمان ضیاءالحق و با مدیریت رهبر 

شیعیان پاکستان، شهید علامه سید حسین الحسینی انجام شد.
همچنین باید از منظر سیاسی توجه داشت که اکنون زمانی است که دولت جدید 
در پاکستان آغاز به کار کرده است و آقای رئیسی اولین رئیس جمهور خارجی است 

که در دوره دولت جدید آقای شهباز شریف به اسلام آباد سفر کرد.
پاکستان یکی از مهم ترین کشورهای جهان اسلام است و ارتباط خوب با این کشور 
۲۵۰ میلیون نفری همواره برای ایران بسیار مهم بوده است. پاکستان دارای قدرت 
سیاسی، اقتصادی، فرهنگی، علمی و نظامی خوبی است و همراهی دو کشور 
قدرتمند جمهوری اسلامی ایران و جمهوری اسلامی پاکستان می تواند برای پیشبرد 

اهداف مشترک اسلامی در جهان و منطقه مفید و مؤثر باشد.
دو کشور بیش از ۹۰۰ کیلومتر مرز مشترک دارند و از آن مهم تر دارای مشترکاتِ 
بسیار زیاد فرهنگی و تاریخی هستند. پس با توجه به آنچه توضیح داده شد سفر 
رئیس جمهور کشورمان به این سرزمین همسایه بسیار مهم است و می تواند موجب 
گسترش همکاری های دو جانبه شود، کما اینکه دیدیم در این سفر، هشت سند 
همکاری بین طرفین بسته شد. اسنادی در حوزه های اقتصادی )مناطق آزاد تجاری 
در بازارچه های مرزی(، فرهنگی )ادبیات، رسانه و سینما(، حقوقی، امنیتی و ... که 

بیانگر عزم دو کشور برای گسترش همکاری هاست.
همچنین در انتهای پرداختن به اهمیت سفر گفتنی است که اتفاقات اواخر دی 
ماه ۱۴۰۲ )حمله موشکی به مقر گروهک جیش العدل در خاک پاکستان و اقدام 
مشابه از سوی پاکستان( هر چند در همان زمان هم بسیار خوب مدیریت شد و روابط 
برادرانه دو کشور حفظ شد اما لازم بود که مقامات عالی دو کشور برادر، باری دیگر در 

کنار یکدیگر بنشینند و بر سر مسائل مختلف صحبت کنند.
با توجه به ظاهر رابطه گرم و صمیمی بین دو کشور، آیا باید به سمت رابطه 

راهبردی حرکت کرد؟
با توجه به پیوندهای ناگسستنی دو ملت و اهمیت دو کشور، یقینا حرکت به سوی 
راهبردی شدن روابط، یک امکان خوب و حتی یک ضرورت است و حرکت به این 
سوی، باعث تقویت جایگاه مسلمانان خواهد شد ان شاءالله. پیداست که مقامات 
پاکستان نیز به گسترش روابط تمایل دارند و در این سفر هم در میزبانی از رئیس 
جمهور جمهوری اسلامی ایران سنگ تمام گذاشتند و تقریبا همه مسئولان ارشد 
آن کشور اعم از رئیس جمهور و نخست وزیر و فرمانده ارتش و رؤسای دو مجلس 
سنا و ملی و مقامات استانی پنجاب و سند و ... با آقای رئیسی دیدار کردند و سعی 
و کوشش وافری در قوی تر کردن درخت دوستی دو کشور به خرج دادند. نامگذاری 
خیابانی به نام ایران در اسلام آباد و نیز نامگذاری خیابانی به نام امام خمینی )ره( در 

سال گذشته در کراچی از جمله همین اقدامات مثبت برای گسترش روابط است.
ابراز عشق و ارادت مردم پاکستان در نقاط مختلف به انقلاب اسلامی و ایران 
هم حاکی از ضرورت توجه بیشتر به پاکستان است. در پاراچنار مردم به قدری به 
انقلاب اسلامی علاقه مند هستند که بیان آن در کلمات نمی گنجد. اینچنین است 
که ریاست محترم جمهور به درستی در این سفر گفتند که »روابط دو کشور فراتر 
از همسایگی و متکی بر برادری و روابط عمیق قلبی و تاریخی است.« پس امکان 
گسترش همکاری ها در سطوح گوناگون سیاسی، فرهنگی، اقتصادی، امنیتی 
نظامی و ... فراهم است و باید با گام هایی استوار به سمت همراهی ها و همکاری های 

بهتر و بیشتر دو ملت پیش رفت.
توجه بیشتر به مسأله کشمیر معروف به ایران صغیر نیز از کلیدهای مهم گشوده 
شدن درهای روابط بیشتر بین ایران و پاکستان است و می توان با گرامیداشت روز 
همبستگی با مردم کشمیر توسط دانشجویان و طلاب و علاقه مندان به مسائل 
جهان اسلام در بهمن ماه هر سال ارتباط قوی تری با مسائل مسلمانان شبه قاره 

برقرار کرد.
گسترش شبکه های حمل و نقل، تقویت بازارچه های مرزی، همراه شدن علما و 
اساتید دانشگاه ها در محافل ادبی و فرهنگی و علمی دو کشور و خوصا ارائه تصویر 
بهتر و واقعی تر از پاکستان در رسانه های ایران از دیگر نکات بسیار مهم در حوزه روابط 

ایران و پاکستان است.
خط لوله گاز صلح )IP(، بندر چابهار و اعلام تروریستی بودن لشکر زینبیون 
از جانب پاکستان؛ دست انداز یا موانعی است که در حرکت به سمت رابطه 

راهبردی مطرح خواهد شد. تحلیل شما در این خصوص چیست؟
خط لوله صلح به خودی خود می تواند عاملی برای تقویت روابط باشد و نه مانعی 
بر سر راه آن، به شرطی که مداخلات گاه و بیگاه عنصر مخرب آمریکا، پاکستان را 

مجبور به عقب نشینی از همکاری در تکمیل آن نکند.
بنادر چابهار و گوادر نیز در یک نگاه کلان مکمل یکدیگر هستند و نه رقیب هم و 
اما اعلام تروریستی بودن لشکر پرافتخار زینبیون و نیز فعالیت های جیش العدل و 
امثاله در خاک پاکستان مسائلی است که بر سر راه راهبردی شدن روابط مانع ایجاد 
می کنند و بایستی در پرتو روابط خوب و گسترده دو ملت و دو دولت حل و فصل 
شوند. بی شک برخی حلقه های وابسته به غرب، مغرض و جاهل وجود دارند که 
تلاش خواهند کرد روابط پاکستان را با ایران و حتی با افغانستان خراب کنند تا 
در نهایت سود وضعیت آشوبناک در منطقه به آمریکا برسد، اما بنده بر این باور 
هستم که در نهایت تدین عمیق در بین اکثریت ملت و دولت و نیروهای مسلح 
پاکستان، فرهنگ مشترک و تدبیر و عقلانیت بزرگان این کشور می تواند که نهایتا 
بر غرض ورزی ها و خیانت های وابستگان به غرب غلبه کند و ملت های منطقه 
به سوی احیاء تمدن اسلامی و بسترسازی برای ظهور موعود ادیان منجی عالم 

بشریت حرکت کنند.

روزهایِ آخر کریمی قدوسی در پارلمان؛ طلایه دار ادعاهای تکذیب شده 

توئیت های عضو پایداری دردسر هسته ای ایجاد خواهد کرد؟

مجلس دوازدهم دیگر نماینده ای به نام کریمی قدوسی ندارد؛ مردی که با ادعاهایش 
در حوزه امنیتی و هسته از یک سو و حملاتش به دولتمردان روحانی و ادعاهایی که به 

سرعت تکذیب می شدند مشهور است.
براساس این گزارش ،۱۶ سال سابقه نمایندگی در کارنامه اش سبب نشده تا با دقت 
و وسواس یک سیاستمدار اظهارنظر کند، او در همه این سال های رفت و آمدش به 

بهارستان بر یک مدار حرکت کرده است؛ مدار تندروی.
اما این تنها نکته بارز در کارنامه »جواد کریمی قدوسی« یا همان نماینده مشهد یا 
همان عضو جبهه پایداری نیست، او حتی این مهارت را دارد که علاوه براینکه با غلط 
املایی درباره مسائل مهم امنیتی و هسته ای یادداشت یا توئیت منتشر کند، این عادت 
را هم دارد که گاه و بیگاه برخی ادعاها درباره مسائل امنیتی، نظامی و هسته ای مطرح 

کند، فارغ از آنکه صحت داشته باشد یا نه. ادعاهایی گاها پرهزینه و جنجال برانگیز.
ادعاهای واهی درباره موضوعات امنیتی و نظامی ایران

او در همین روزهایی که کشور درتب و تاب تنش های اوج گرفته بین ایران و اسرائیل 
است، موبایل به دست شده و یکی بعد از دیگری توئیت هایی را منتشر می کند. او چند 
روز پیش و در روزهایی که بخش های امنیتی و نظامی کشور درحال تصمیم گیری درباره 
نحوه پاسخگویی به حمله اسرائیل به کنسولگری ایران در دمشق بودند، ناگهان توئیتی 
را منتشر کرد و نوشت؛ »بعد از تنبیه رژیم صهیونیستی در ساعت آینده، این شرور خواهد 
فهمید که من بعد در هر کجای دنیا دست به ترور شخصیتهای جبهه مقاومت بزند باز با 

سجیل و خیبر شکن و شهاب ایرانی تنبیه خواهد شد.«
این ادعا با واکنش هایی در فضای مجازی روبرو شده و بسیاری این نماینده را بخاطر 

این توئیت تقبیح کردند و آن را گرا دادن به اسرائیلی ها دانستند.
او اما گویا این روزها که از عدم حضورش در مجلس آینده مطمئن شده تلاش دارد در 
فضای مجازی خود را زنده نگه دارد و چه راهی برای چهره پرحاشیه جز او بهتر از توئیت 
های خیالی و جنجالی زدن. او طی روزهای اخیر بازهم توئیتی را منتشر کرد که حاشیه 
ساز شد. کریمی قدوسی در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »در صورت صدور اذن تا 
انجام اولین آزمایش یک هفته فاصله می باشد.« پس از انتقاداتی که از سوی فعالان 
سیاسی و رسانه ای به این توئیت شد، او بدون اینکه از حرف خود عقب نشینی کند، 
بازهم روز گذشته در توئیتی با هشتگ اقتدار ایران نوشت: » در صورت اذن تا انجام 

اولین آزمایش ارتقاء برد موشکی به ۱۲ هزار کیلومتر یک هفته فاصله می باشد.«
این توئیت هم به مثابه توئیت های قبلی با انتقاداتی همراه شد. علی قلهکی هم در 
پاسخ به این نماینده مجلس در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »موشک قاره پیما با برد 
۱۲ هزار کیلومتر، فقط برای حمل کلاهک هسته ای است، اینکه دانش ساخت آن را 
داریم یا نه به کنار، ولی تمامی مواضع اخیر شما پیوست گزارش آژانس انرژی اتمی علیه 

کشور می شود! چه اذنی بیاید چه اذنی نیاید...
او در فیلمی که ساعاتی پیش از او منتشر شده، نیز به جای آنکه به تصحیح اشتباه خود 

بپردازد ادعایش درباره مسائل هسته ای ایران را با جزئیاتی دیگر تکرار کرده است. او می 
گوید؛ »بعد از انجام عملیلات وعده صادق و صحبت هایی که از سوی رژیم صهیونیستی 
و حامیانش می شد این بود که رژیم صهیونیستی به مراکز هسته ای جمهوری اسلامی 
حمله کند و سایت های فردو و نطنز را منهدم کند. اینجا فرمانده حفاظت از مراکز 
هسته ای موضعی گرفت که حمله به مراکز هسته ای یعنی عبور از خط قرمزهای 
جمهوری اسلامی در تولید سلاح هسته ای و احتمال داد که اگر دشمن دست به چنین 

اقدامی بخواهد بزند، فتوا تغییر کند.«
به گزارش خبر آنلاین ،کریمی قدوسی ادامه داد: »اما از نظر فنی آیا ایران قدرت تولید 
سلاح هسته ای را دارد؟ بنابر نقد کارشناسان حتی اطلاع فنی که آژانس دارد و قانون 
مجلس به نام لغو راهبردی تحریم ها که غنای اورانیوم تولیدی را به ۶۰ درصد رساند، 
کارشناسان به ما گفتند که ما نصف روز زمان لازم داریم که چند آبشار غنی سازی را 
سری کنیم و غنای اورانیوم تولیدی را از ۶۰ به ۹۰ درصد برسانیم. این چیز خاص و سری 
نیست و آژانس هم مطلع است. از نظر فنی هم یک امر شدنی و خیلی راحت است؛ 
بنابراین به لحاظ تولید اورانیوم ۹۰ درصد که سوخت اصلی کلاهک هسته ای است، 

جمهوری اسلامی یک نصف روز زمان لازم دارد، حالا بگوییم یک هفته.
او در بخشی دیگر از اظهارات می گوید؛»همچنان در فتواهای مقام معظم رهبری، 
زمانی  اگر  اما  است،  قبول  غیرقابل  امری  هسته ای  سلاح های  بکارگیری  و  تولید 
ایشان تشخیص بدهند، فرمودند که در هر سطحی ما را تهدید کنند، در همان سطح 
تهدیدشان می کنیم. یعنی اگر دست به تهدید هسته ای بزنند، با تهدید هسته ای 

جوابشان را می دهیم. اینجا که دیگر با موشک کاتیوشا نمی توان جوابشان را داد.«
این اظهارات کریمی قدوسی با واکنش جلال رشیدی کوچی، عضو کمیسیون شوراها 
و امور داخلی مجلس شورای اسلامی روبرو شد که با کنایه به او نوشته است؛» ول کن 
تو را به علی.  الان اومدی ابروش درست کنی زدی چمشم کور کردی که!  از یک هفته 
رسیدی به نصف روز؟  بازم برای توجیه رفتار غلطت از رهبری هزینه کردی!!  شنیدم 
جایی گفته بودی رشیدی نفوذی اسرائیله!  آورنده خبر آدم موثق و خداترسی بود، اما 

همینجا میگم، من حلالت کردم،  ولی  خدا جای حق نشسته.«
از ظریف و روحانی تا خاتمی و مهدی هاشمی

از سوی  پایداری ها، در طرح ادعاهایی که صحت آن  به مشی  این چهره وفادار 
نهادهای رسمی تایید نمی شود هم ید طولایی دارد، ادعاهایی که خوراک خوبی برای 

جنجال سازی های رسانه ای خاصه رسانه های خارج از کشور بوده اند.
از  دیگر  روز  و  می شود  آمریکا  ارتش  در  ظریف  سربازی  گذراندن  مدعی  روز  یک 

سقیفه سازی حسن روحانی و دیدار خاتمی با فرمانده ناتو می گوید.
او در جریانات اعتراضات مردم در انتخابات ۱۴۰۱ مدعی شده بود: »در طی شصت 
روز آمار حضور اغشتشاگران در خیابان، ۵۰۰ هزار نفر بوده است. البته اگر یک نفر ده 
بار هم آمده ده بار در آمار وارد شده. اوج این حضور در یک روز ۴۵هزار نفر بود. )طبق 

آمار غیر رسمی ۳۱۰ هزارنفر کل جمعیت اغتشاشگران بودند که می شود( گفتند 
نمادهای حاکمیتی باید سقوط کند. یکی از نمادها مشهد است. قرار بود برای یکی از 
سران قوا در مشهد حادثه هفت تیر ۶۰ تکرار شود. آخرین مرحله هم ورود پنتاگون بود. 
در سال ۸۸ هم نقشه همین بود. مرحوم فیروز آبادی در سال ۸۸ در کمیسیون امنیت 
ملی مجلس گفت خاتمی در فتنه ۸۸ با فرمانده ناتو دیدار داشت و از آنها خواستند کار 
ما در داخل که جلو رفت شما وارد شوید. اکثر دستگیرشدگان یک یا دو شب نگهداری 
شدند بعد با تعهد والدین آزاد شدند. اما از میان بازداشتیهای هدفمند که ادامه هم دارد 
۱۸٪ آنها آموزش دیده اند. تمام این ارتباطات بدست آمده که به عنوان مستندات بیانیه 
دو دستگاه اطلاعاتی در آینده منتشر می شود. ۷۰ درصد دستگیر شدگان دیپلم و زیر 
دیپلم بوده اند. ۶۷ درصد اهل شرب خمر بوده اند. از این شاربان خمر ۴۷ درصد دائم 
الخمر بودند. اکثر اینها معتاد به موارد مخدر گل بودند. درصدی از زنان بازداشت شده 
اهل فحشا بودند. همانکس که خودکشی کرد یکی از همین افراد بود. ۸۰ درصد اینها 
خارج از کشور را بهشت می دانند. خانم مولاوردی معاون روحانی طرحی داشت و می 

خواست فاحشه ها را بیمه کند.«
اما این تنها ادعای کریمی قدوسی درباره اعتراضات نبود، او پس از آتش گرفتن 
بخشی از زندان اوین در سال ۱۴۰۱ مدعی شد: »فردی با چاقو خود را به بند مهدی 
هاشمی رفسنجانی می رساند و در صددکشتن او برمی آید، اما مهدی هاشمی از دو روز 

قبل به درخواست خودم از آن بند جابه جا شده بود!«
این نماینده مجلس حتی حسن روحانی را هم از گزند ادعاهای خود در امان نگذاشت 
و در جریان رد صلاحیت او در انتخابات خبرگان مدعی شد: »کسی که استعداد و اراده 

سقیفه سازی را داشت توسط شورای محترم نگهبان رد صلاحیت شد.«
در  هم  این  از  پیش  است،  تکذیب شده  ادعاهای  طلایه دار  که  قدوسی  کریمی 
اظهارنظری رسماً حسن روحانی را به »خط گرفتن« از سرویس جاسوسی MI۶ متهم 
کرده و گفته بود: »یکی از پرونده های مهم در نهاد ریاست جمهوری نفوذ ام آی سیکس 
سرویس  این  بود.  رئیس جمهور  خواهرزاده  سماوی،  اسماعیل  طریق  از  انگلستان 
جاسوسی مرتب به خواهرزاده روحانی زنگ می زد و خط مشی و مواضع رئیس جمهور 
را به خواهرزاده اش دیکته می کرد. پرونده این فرد همچنان در دادسرای رسانه در جریان 
است. امیدواریم قوه قضائیه در خصوص این پرونده به مردم اطلاع رسانی کند و بگوید 

که چگونه رئیس جمهور برای بازداشت خواهرزاده خود، قوه قضائیه را تهدید می کرد.«
موضوعی که با واکنش پایگاه ریاست جمهوری مواجه شد و یک منبع آگاه گفته بود: 
»حتی هم جناحی های ایشان هم عمدتاً روی اظهارات ایشان حساب باز نمی کنند و 
اذعان دارند که وقتی ایشان ادعایی علیه کسی مطرح می کند، به اعتبار تجارب متعدد 
دروغ گویی و خلاف گویی ایشان در گذشته، ادعایش فاقد صحت، عقلانیت و حتی 

ظرافت های مرسوم دروغ گویی است.«
او همچنین در اواخر سال گذشته پس از آنکه ظریف گفته بود، قدرت مردم از قدرت 
موشک بالاتر است؛ ادعاهای عجیبی را درباره وزیر خارجه سابق مطرح کرد. کریمی 
قدوسی در شبکه اجتماعی ایکس نوشت:  از کسی که با فرار از مردم و انقلاب و هشت 
سال دفاع مقدس سربازی اش را در ارتش آمریکا خدمت می کند و با امریه آن ها کارمند 
رسمی سازمان ملل می شود و با دریافت تابعیت خود و فرزندانش از آمریکا به وزارت 
خارجه ایران نفوذ داده می شود و دیکته آمریکا در برجام را نخوانده امضاء می کند، و 
مردم ایران را دانسته در بزرگترین تنگی معیشت قرار میدهد؛ جای تعجب نیست که در 
نقطه عطف قدرت مردم و سپاه و مقاومت توان موشکی ملت ایران را به چالش بکشد. 

خائن و خیانت و نفاق شاخ و دم ندارد.
سردمدار گاف های املایی در توئیتر

اما حواشی محمد جواد کریمی قدوسی فقط به ادعاهای او محدود نمی شود. او در 
زمره نمایندگانی است که گاها طرز نوشتن و غلط های املایی اش دستمایه طنز در 
فضای مجازی می شود. کریمی قدوسی که سال ۹۲ در اعتراض به توافق هسته ای 
طرح دو فوریتی تهیه کرده بود در آن " معاهده منع گسترش سلاح های هسته ای" 

)NPT ( یعنی )Nuclear Non- Proliferation Treaty ( را »MPT « نوشته بود.
البته او از این اشتباه درس نگرفت و سال ۹۹ بار دیگر در توئیترش وقتی داشت با توپ 
پر به دولت روحانی انتقاد می کرد به جای »PMD « نوشت »PND« و این موضوع دوباره 
به یک سوژه تبدیل شد. کریمی قدوسی که گویا تمایلی ندارد به این غلط های املایی 
پایان بدهد در مهرماه ۱۴۰۰ نیز گاف عجیب و غریب تری داد و این بار در نوشتن کلمات 
فارسی غلط املایی داشت و به جای »آمر« نوشت »عامر«. او در توئیترش نوشته بود: 
»ریاست محترم قوه قضائیه ملت تقاضا دارند دادگاه برگزار شده برای سیف و عراقچی که 
منجر به صدور حکم قطعی شد برای معرفی خیانت مار بزرگ به ملت پخش شود تا عامل 

و عامر اصلی سقوط ارزش پول ملی رسوا گردد.«

کارشناس مسائل منطقه گفت: دستگاه های امنیتی اسرائیل به 
فرماندهان ارتش دستور داده اند که به هیچ وجه در مورد استعفای 
خود با رسانه ها صحبت نکنند که دلیل آن جلوگیری از تخریب 

روحیه سربازان است.
سیدرضا صدرالحسینی، کارشناس مسائل منطقه با اشاره به 
موج استعفای مقام های ارشد نظامی اسرائیل، در تشریح ابعاد این 
واقعه در گفت و گو با خبرنگار ایلنا اظهار کرد: زمزمه هایی که پس از 
شکست اسرائیل در عملیات طوفان الاقصی و وعده صادق به گوش 
می رسد نشان از آن دارد که رژیم صهیونیستی نه تنها به اهداف 
میدانی خود در خصوص غزه دست پیدا نکرده بلکه حالا در حال 
پرداخت هزینه های سنگین سیاسی و نظامی در سطوح مختلف 
و به خصوص ارتش و نیروهای نظامی خود است. در بعضی موارد 
شاهد آن هستیم که استعفاهای زیادی از سوی مقامات سطح 
بالا و میانی ارتش اسرائیل طی شش ماه اخیر رخ داده است. به 
عنوان مثال اخیراً فرماندهان ارشد و دو تن از مسئولان اصلی واحد 
اطلاعات نظامی ارتش رژیم صهیونیستی استعفا دادند و به نوعی با 

پذیرش شکست هفتم اکتبر خود را به حاشیه راندند.
وی ادامه داد: از سوی دیگر برخی از سربازها در صفوف مختلف 
ارتش اسرائیل هم به صورت علنی از خدمت آن هم در شرایط 
فعلی جنگ فرار کردند و حتی از بازگشت به صفوف ارتش رژیم 
صهیونیستی سر باز می زنند. این روند حالا به جایی رسیده است 
که کاهش ورودی سرباز و جذب نیروهای نظامی به ارتش اسرائیل 

را هم شاهد هستیم و در این راستا به نوعی می توان دید که رژیم 
صهیونیستی به دنبال بایکوت این اخبار است و یا اینکه کمتر به آن 
اشاره می کند که در گذشته هم همین اقدام بارها از سوی تل آویو 
در این محور دیده شده است. بسیاری از دستگاه های نظارتی 
و امنیتی اسرائیل به فرماندهان ارتش این رژیم دستور داده اند 

که به هیچ وجه در مورد دلایل و ابعاد استعفای خود حتی پس از 
کناره گیری از سمت خود با رسانه های داخلی و خارجی صحبت 

نکنند.
این تحلیلگر مسائل سیاسی تصریح کرد: همین موضوع نشان 
و  دارد  ترس  فعلی  وضعیت  از  علنی  صورت  به  تل آویو  می دهد 

حتی  و  ارتش  مختلف  صفوف  در  سربازان  روحیه  نمی خواهد 
فرماندهان رده  بالای ارتش تخریب شود. در این راستا باید توجه 
شود که احتمال حمله به رفح هیچگاه از دستور کار اسرائیل خارج 
نشده است اما شرایط حاکم بر ارتش اسرائیل در نهایت باعث شد 
تا نتانیاهو مجبور به عقب انداختن عملیات های مذکور به خصوص 
عملیات رفح شود. طی چند روز گذشته رژیم صهیونیستی نظامیان 
خود را به حالت آماده باش درآورده  تا حمله زمینی گسترده به رفح 
را آغاز کند ولی باید دانست که در طول بیش از ۲۰۰ روز گذشته 
نه تنها نتانیاهو، بلکه سایر مقام های سیاسی و نظامی اسرائیل هم 
هیچ دستاوردی را بر اساس هدف گذاری خود به دست نیاوردند 
و حالا تنها گزینه پیش روی خود برای فرار از این شکست را حمله 
راستا  این  در  کرد:  خاطرنشان  پایان  در  وی  می دانند.  رفح  به 
بسیاری از کشورهای غربی و حتی دولت های منطقه ای نسبت 
به پیامد خطرناک حمله ارتش رژیم صهیونیستی به رفح هشدار 
داده اند و اعتقاد دارند که این موضوع نه تنها پیامدهای سیاسی 
با  مخرب خواهد داشت بلکه می تواند مجدداً شرایط منطقه را 
پیچیدگی های زیادی روبه رو کند. این در حالیست که مقاومت 
فلسطین در بالاترین حد آمادگی خود قرار دارد  به نوعی معتقدم 
که می توانند در هر صورت علیه تل آویو اقدام کنند و پاسخ حملات 
ارتش اسرائیل را بدهند. لذا می توان گفت هر زمان که عملیات علیه 
رفح آغاز شود بسیاری از معادلات تغییر خواهد کرد که بخشی از آن 

نظامی و  قسمتی دیگر درون مایه سیاسی خواهد داشت.

صدرالحسینی کارشناس مسائل منطقه تشریح کرد:

دلایل و پیامدهای موج استعفای نظامیان ارشد اسرائیل

یک فعال سیاسی گفت: می خواهید خطرها کمتر و دور کنید و امنیت کشور و نظام 
بالا برود؟ باید فاصله دولت و مردم را کم کرده و مردم را با نظام همراه تر کنید. این 

احترام گذاشتن به مردم،  شناخت حقوق مردم و رعایت حقوق مردم است.
ایلنا، در  با  علی محمد نمازی فعال سیاسی عضو حزب کارگزاران در گفت وگو 
تحلیل حواشی ایجاد شده نسبت به اعلام تذکر رهبری به برخی مسئولان درباره 
برخورد با بدحجابی گفت: اول این را بگویم، صحنه هایی که در هفته های گذشته 
در سطح شهرها و به ویژه در تهران شاهد بودیم یا در شبکه های مجازی به نمایش 
درآمد خیلی جای نگرانی است. این رفتارها را در صحنه های مختلف که چند نفر 
مرد با خانم ها درگیر می شوند، دست به نامحرم زده می شود و می خواهند او را به 
زور سوار ماشین کنند، دیدیم. این صحنه ها به شدت به جایگاه نظام لطمه وارد 
می کند. اگر رفتارهای افراطی و خارج از قاعده ادامه پیدا کند خدایی نکرده به  
تقابل افراد جامعه می انجامد. وی افزود: من به عنوان یک مطلع که این موضوع 
را پیگیری می کنم، نمی دانم این رفتارها در کدام قانون آمده است؟ آن چیزی که 
در دستور کار مجلس قرار گرفت و به کمیسیون قضائی ارجاع شد، یک لایحه چند 
ماده ای بود که در مجلس و کمسیون قضایی چند ماده به آن اضافه شد و هنوز برای 
اجرا ابلاغ نشده است. آنقدر ناشیانه بود که شورای نگهبان ضمن ایرادهای فنی و 
کیفی، از نظر عبارتی و عدم رعایت نگارش و دستورالعمل هم موارد متعددی را بار 
دیگر ایراد گرفت و هنوز این قانون به دولت و رئیس جمهور ابلاغ نشده است. الان 
که فرماندهی نیروی انتظامی و دیگران گفتند براساس قانون عمل می کنیم، خوب 

بود این قانون را در اختیار رسانه  ملی و خبرگزاری ها و در معرض دید مردم بگذارند 
و بگویند کدام قانون است و جزئیات آن مشخص باشد. وی افزود: این نگرانی ها به 
شدت رو به افزایش بود که باعث خوشحالی شد و آقای فضائلی گفتند قرار نیست به 
بهانه بازگشت گشت ارشاد به صحنه شاهد این رفتارها باشیم. آقای شریعتمداری هم 
حق ندارد به آقای فضائلی اعتراض کند. شریعتمداری در روزنامه کیهان مسئولیتی 
دارد که باید در آنجا وظایفش را انجام بدهد. اگر آقای فضائلی هم خارج از وظیفه 
صحبت  کرده از خود دفتر مقام معظم رهبری باید با او یا درباره او صحبت شود.  
نمازی در پاسخ به این سوال با توجه به آنکه هنوز قانون لایحه حجاب و عفاف مصوب 
نشده و به اجرا درنیامده است، راهکار شما برای عدم ادامه برخوردهای تند چیست، 
گفت:  این همه جبهه علیه کشور و نظام  از جمله بحران اقتصادی، نارضایتی مردم، 
مسأله اسرائیل، مسأله غزه و الی آخر باز است و پرداختنی است. نگاه جدی به یک 
موضوعی که از اول هم بوده و حتی امید بسته بودند که با جمع آوری گشت ارشاد 
خاتمه پیدا کند، آن هم این گونه با این موضوع حاد برخورد کردن توجیهی ندارد. اما 
اینکه باید چه کار کرد؟  مردم ایران، مردم وطن دوست، متدین، مسلمان و اکثریت 
شیعه هستند. ثابت کردند به منافع و امنیت ملی، قانون، مقررات و مصالح کشور 
کشور مقید هستند. این گونه غریبه  نگاه کردن به مردم، مردم را غریبه دانستن و آنها 
را مجرم و متخلف نگاه کردن درست نیست.  وی تصریح کرد: یک موضوعی در اینجا 
پیش آمده که اختلاف نظر وجود دارد. شما هم در جریان هستید که یک عده ای 
از متخصصین دین و حوزه وجود دارند که می گویند در رابطه با حجاب در ایران و 

اسلام چه دستورات و احکامی داریم. مردم باید بیایند و این مباحث فرهنگی صورت 
بگیرد که اولا حجاب چیست و اگر آنطور که تعریف شده رعایت نشود آیا بی حجابی 
است؟ بی حجابی در چند مرحله است؟ اگر در جامعه افرادی مرزبندی ها و ارزش ها 
را رعایت نمی کنند، نحوه رفتار با آنها چگونه باشد؟ این موارد باید از طریق حوزه ها، 
دانشگاه ها، مطبوعات و صداوسیما، بحث و گفت وگو شود و تکلیف مردم برای این 
قضیه روشن شود. این فعال سیاسی افزود: آن چیزی که عقل حکم می کند، زور و 
اجبار در رابطه با حجابی که حد و حدود آن، مصادیق و جایگاه آن مشخص نیست، 
کار درستی نخواهد بود و مطمئنا جواب نخواهد داد. به نظر می آید بیش از آنکه 
نیروها را با مردم درگیر کنین و بین مردم و نیروی انتظامی فاصله ایجاد کنیم، باید 
کاری کنیم که نیروهای نظامی و انتظامی خاطرات خوبی از تامین امنیت به جای 
بگذارند. بعد از نیازهای جسمانی، مهمترین نیاز در هر جامعه ای نیاز به امنیت است 
و اگر به موضوع امنیت پرداخته شود، آن زمان خاطره خوشی در ذهن مردم ایجاد 
می شود.  نمازی تصریح کرد: می خواهید خطرها کمتر و دور کنید و امنیت کشور و 
نظام بالا برود؟ باید فاصله دولت و مردم را کم کرده و مردم را با نظام همراه تر کنید. این 
احترام گذاشتن به مردم،  شناخت حقوق مردم و رعایت حقوق مردم است. در آیه قرآن 
صراحتا آمده است که خدا به پیامبر می گوید اگر تو آدم سخت گیری بودی، مردم از 
ذِینَ  هِ وَالَّ دٌ رَسُولُ اللَّ کنار تو پراکنده می شدند. در آیه دیگری داریم که می گوید مُحَمَّ
ارِ رُحَمَاءُ بَیْنَهُمْ یعنی این پیامبر با مردم و مسلمان ها مهربان  اءُ عَلَی الْکُفَّ شِدَّ

َ
مَعَهُ أ

است. بنابراین حاکمان  هم باید با مردم مهربان باشند.

علی نمازی:

باید فاصله دولت و مردم کم شود و مردم را با نظام همراه تر کنیم
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رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای شهر قم:

محدوده شهر افزایش نیابد راهی جز 
آپارتمان نشینی نداریم

رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای شهر قم با بیان اینکه تا وقتی محدوده 
شهر افزایش نیابد راهی جز آپارتمان نشینی و ادامه وضعیت فعلی وجود ندارد، گفت: 
محدودیت در زمین و سیاست های ادوار گذشته در واگذاری اراضی از عوامل اصلی 
در توسعه آپارتمان نشینی و فاصله گرفتن از سبک تمدنی در نظام معماری و شهرسازی 

بوده است.
روح الله امراللهی در نشست خبری روسای کمیسیون های تخصصی شورای اسلامی 
شهر قم  که در آستانه روز شورا در سالن رضوان شهرداری قم برگزار شد، اظهار کرد: سه 
موضوع تملک، شهرسازی الکترونیک و معماری و شهرسازی اسلامی در کمیسیون 

معماری و شهرسازی مطرح است.
وی با بیان اینکه در مباحث اجرایی چون پروژه های تملک موفق عمل کرده ایم، 
افزود: در بحث تملکات، ۱۳ خیابان از برنامه پیش بینی شده برای بازگشایی ۱۶ خیابان، 
در سطح شهر بازگشایی شده و این موضوع در هفت سال گذشته اتفاقی کم نظیر و 

بی سابقه است و تا حدودی ساختار معابر شهری تکمیل شده است.
رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای شهر قم با اشاره به پروژه های تملک 
و بازگشایی، تصریح کرد: خیابان های شهیدان برقعی، شهید صادقی، بلوار جمهوری 
اسلامی، شهید خسروبیگی، مجموعه تملکات پروژه چهل اختران، پروژه چندساله 
محور عماریاسر، تکمیل طرح میدان تره بار در میدان مطهری و پروژه طرح بازآفرینی 

قبرستان نو ازجمله پروژه هایی بوده که در سال گذشته اجرایی شده است.
وی با تأکید بر اهمیت شهرسازی الکترونیک ابراز کرد: با هوشمند سازی حوزه 
شهرسازی در حوزه نقل و انتقالات موفق بوده ایم که در کاهش آمار مراجعات حضوری 

شهروندان به شهرداری مؤثر بوده است.
امراللهی با بیان اینکه به دلیل بعضی از موضوعات حقوقی ما هنوز به صدور پروانه 
در یک هفته نرسیده ایم، ادامه داد: هدف اصلی کمسیون معماری و شهرسازی بر این 
است تا مجموعه کار نظام مهندسی را از شهرداری مستقل کنیم و نظارت بر اجرا را در 

مرحله بعد قرار دهیم.
یادآور شد: عملکردمان  و شهرسازی شورای شهر قم  رئیس کمیسیون معماری 

درمباحث زیرسازی سیستم، در حوزه بانک های اطلاعاتی کم نظیر بوده است.
وی معماری و شهرسازی اسلامی را چالش مهم در شهر قم دانست و خاطرنشان کرد: 

تلاش ما در زمینه معماری و شهرسازی اسلامی سطحی بوده است.
امراللهی گفت: عملکرد ما نسبت به شهرهای دیگر موفق بوده و دیگر وضعیت اجرای 

سلبی، تندیس و سنتوری در نماهای ساختمان های شهر قم وجود ندارد.
وی با بیان اینکه معماری و شهرسازی اسلامی دغدغه نمایندگان منتخب شهر 
قم است، گفت: بعد از طرح جامع سوم که بعد از انقلاب اسلامی داشته ایم، دیگر 

نمی گذاریم مطابق تئوری ها و رفتارهای گذشته برای شهر قم تصمیم گیری شود.
رییس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم  درادامه با انتقاد از 
توسعه بلندمرتبه سازی، گفت: طی ۳۰ سال گذشته محدوده شهر قم به رغم افزایش 

جمعیت هیچ گونه الحاق جدیدی نداشته است. 
امراللهی افزود: عدم افزایش محدوده شهری در قم سبب شده تا در عمل امکان 
پیاده سازی الگوهای سبک زندگی ایرانی و اسلامی غیرممکن باشد و مردم به ناچار 

به خاطر محدودیت زمین به سمت زندگی آپارتمان نشینی کوچ کنند.
وی اضافه کرد: پیاده سازی و معماری شهر و خانه بر اساس سبک دیرینه و سنتی با 
متراژهای محدود واحدهای مسکونی در شهرسازی مبتنی بر بلندمرتبه سازی ممکن 

نیست.
محدوده شهر افزایش نیابد راهی جز آپارتمان نشینی نداریم

وی با تاکید بر اینکه پیاده سازی سبک شهرسازی ایرانی و اسلامی در قم موفق نبوده 
است، یادآور شد: طی ۳۰ سال گذشته فقط ۲۰۰ هکتار به محدوده شهرک پردیسان 
به خاطر اجرای طرح های ساخت مسکن و مقداری نیز به محدوده منطقه جمکران 

افزوده شده است.
امراللهی با بیان اینکه تا وقتی محدوده شهر افزایش نیابد راهی جز آپارتمان نشینی و 
ادامه وضعیت فعلی وجود ندارد، گفت: محدودیت در زمین و سیاست های ادوار گذشته 
در واگذاری اراضی از عوامل اصلی در توسعه آپارتمان نشینی و فاصله گرفتن از سبک 

تمدنی در نظام معماری و شهرسازی بوده است.

رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور زائرین شورای اسلامی قم خبر داد:

رفع ۸۰ درصدی معضل آب گرفتگی 
در سطح مناطق شهری

رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور زائرین شورای اسلامی قم گفت: یکی از 
اقدامات مدیریت شهری برای حفظ باغ ها، تدوین شناسنامه باغ های موجود در شهر 

قم است.
سید مجتبی سبحانی ثابت در نشست خبری رؤسای کمیسیون های تخصصی 
شورای اسلامی شهر قم که در آستانه روز شورا در سالن رضوان شهرداری قم برگزار شد، 
اظهار کرد: در سال نخست دوره ششم شورای اسلامی شهر قم، سیاست گذاری ها و 

اهداف تعیین شد و مطابق این سیاست ها در حال حرکتیم.  
وی با بیان اینکه بودجه شهرداری قم متناسب با این سیاست ها تعیین می شود، 
افزود: در زمینه آتش نشانی و سیستم های سخت افزاری و نرم افزاری آتش نشانی که با 
جان شهروندان در ارتباط است، پیگیری های مطلوبی شده و فرایندها در زمینه تسریع 

خدمات به شهروندان انجام شده است.  
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی قم با تأکید بر اینکه کیفی سازی 
و ابنیه سازی فضای سبز در دستور کار این کمسیون قرار دارد، تصریح کرد: سیستم 
آبیاری و کاشت درختان مثمر در بوستان های سطح شهر در حال پیگیری است و 
بودجه لازم برای توسعه زیرساخت ها در بوستان ها مثل تقویت مجموعه های فرهنگی 

که فعالیت دارند، تعریف و پیش بینی شده است.  
تدوین شناسنامه باغ های شهر قم 

سبحانی ثابت با اشاره به اهمیت حراست از باغ های شهر قم ادامه داد: در راستای 
حفظ تمام باغ های سطح شهر درخواست تدوین شناسنامه داده شده است.  

وی با بیان اینکه دفن شهیدان گمنام در بوستان های شهری بسیار اثرگذار بوده، 
اضافه کرد: به منظور حفظ هویت فرهنگی شهر در بوستان ها، پنج نقطه از سطح شهر 

شناسایی و شهیدان گمنام در این پنج نقطه دفن شدند.
 رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی قم با اشاره به پروژه نقاط 
آب گرفتگی در سطح شهر عنوان کرد: در ابتدا بیش از ۲۵ نقطه در هر منطقه 
شهر، درگیر معضل آب گرفتگی بودند که پس از شناسایی ،۸۰ درصد از این نقاط 

رفع شد.
سبحانی ثابت معیشت مردم را از اهم موضوعات دانست و گفت: سیاست گذاری های 
خوبی در سازمان میادین و تره بار شهرداری قم در حال انجام است تا بتوانیم در بازارها 

وارد شویم و در شکست نرخ قیمت ها تأثیرگذار باشیم.
 

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم:

تشدید نظارت و بازرسی برای اجرای 
دقیق نرخ کرایه 

به گفته مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم، در صورت 
دریافت کرایه تاکسی بالاتر از نرخ مصوب سال ۱۴۰۳، با متخلفین برابر مقررات برخورد 

قاطع صورت می پذیرد.
قاسم طالبی با اشاره به ابلاغ نرخ کرایه تاکسی در سال ۱۴۰۳ اظهار داشت : با توجه 
به ابلاغ نرخ کرایه سال ۱۴۰۳، کلیه رانندگان ملزم به دریافت کرایه طبق نرخ ابلاغی 

هستند.
به گفته مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم، در صورت 
دریافت کرایه بالاتر از نرخ مصوب با متخلفین برابر مقررات برخورد قاطع  صورت 

می پذیرد.
وی با بیان اینکه به منظور رفاه حال تاکسیرانان و مسافرین و مشکل در تهیه پول خُرد، 
رانندگان در اسرع وقت نسبت به تهیه و استفاده از دستگاه کارت خوان اقدام کنند، 
ابراز کرد: در این خصوص طبق هماهنگی به عمل آمده با بانک رفاه کارگران استان، 
شرایط بسیار مناسبی به مدت محدود جهت دریافت  دستگاه کارت خوان ) پوز سیار( 

فراهم شده است .
طالبی خاطرنشان کرد: رانندگان با توجه به محدودیت زمانی هرچه سریع تر جهت 

دریافت فرم های مربوطه به سازمان تاکسیرانی، طبقه زیرزمین، اتاق ۶ مراجعه کنند.
وی با تأکید بر اینکه تمامی تاکسی ها موظف به رعایت نرخ کرایه مصوب و الصاق 
برچسب نرخ در معرض دید مسافرین هستند، تصریح کرد: با اخذ هرگونه کرایه اضافی 

به شدت برخورد خواهد شد .

اختلافی که پس از سال ها فیتیله اش روشن شد!
مجید قناد به تازگی در برنامه ای اظهاراتی جنجالی داشته که باعث شده یکی از عموهای فیتیله ای پس از سال ها به 
موضوع قهرشان واکنش نشان بدهد.مجید قناد در این برنامه تلویزیونی گفته بود:معمولا کسی از خانه خودش چیزی 
را بیرون نمی برد ولی آن زمان واقعاً دل من شکست به خاطر اتفاقی که افتاد.فقط کاری که آن زمان می کردم این بود در 
حین اینکه روزهای جمعه ساعت ۶:۳۰ صبح به شبکه دو می آمدم در خیابان های خلوت با صدای بلند فریاد می زدم.دلم 
می خواست با کسی که دعوا می کنم تصور کنم روبروی من است و من با شدت حرف هایم را می زدم، آنقدر که ناراحت 
بودم.علی فروتن در واکنش به اظهارت اخیر مجید قناد:ای کاش آقای قناد هم به جای اینکه در برنامه ای دیگر دلش 
بشکند شروع به کار کردن و تولید محتوا می کرد همینطور بجای اینکه ساعت شش صبح در خیابان ها فریاد بزند بهتر بود 

که با کسی که مشکل داشت صحبت می کرد.

منشی زن در ادارات دولتی ممنوع شد
استاندار کرمانشاه در جلسه اخیر شورای اداری این شهر از ممنوعیت بکارگیری منشی های زن خبر داد.

 استاندار کرمانشاه در جلسه اخیر شورای اداری گفت: »بکار گیری منشی های خانم برای مدیران در ادارات و سازمان 
های دولتی ممنوع شد؛ طی دو هفته بایستی در سازمان ها و ادارات دولتی این امر به اجرا در آید.«

شهادت ۱۴۱ خبرنگار در غزه
دفتر رسانه ای دولت حماس در غزه اعلام کرد که از ابتدای جنگ تاکنون ۱۴۱ خبرنگار در حملات رژیم اشغالگر به 
شهادت رسیده اند.در این اطلاعیه آمده است که صدها خبرنگار و عکاس خبری نیز زخمی شده و یا خانه هایشان ویران 
شده است.به گفته این نهاد، ارتش اشغالگر عامدانه اصحاب رسانه را در غزه هدف قرار می دهد تا بلکه بتواند جلوی نشر 

واقعیت ها در غزه را بگیرد.

عروس امام خمینی)ره( درگذشت
»معصومه حائری« عروس امام خمینی)ره( و همسر شهید آیت الله سیدمصطفی خمینی صبح امروز پس از یک دوره 
بیماری دار فانی را وداع گفت.آنگونه که جماران روایت کرده، معصومه حائری فرزند مرحوم آیت الله شیخ مرتضی حائری 
و از خاندان آیت الله العظمی شیخ عبدالکریم حائری بنیان گذار حوزه علمیه قم بود.وی در تاریخ ۱۷ فروردین ماه سال 

۱۳۳۳ با حاج آقا مصطفی خمینی ازدواج کرده بود.

وزارت بهداشت: به سیگارهای الکترونیک مجوز نمی دهیم
رئیس دبیرخانۀ ستاد کشوری کنترل دخانیات وزارت بهداشت: سیگارهای الکترونیک قاچاق به حساب می آیند. 
تقاضاهایی برای اجازۀ عرضه و رسمیت بخشیدن به این سیگارها صورت گرفته.وزارت بهداشت زیر بار صدور مجوز برای 

تولید، فروش و عرضۀ این سیگارها نمی رود.دربارۀ سرطان زایی سیگارهای الکترونیک گزارش داده ایم .

دستگیری ۴ متخلف آزمون سراسری
عبدالرسول پورعباس، رئیس سازمان سنجش آموزش کشور گفت: آزمون روز پنجشنبه خوشبختانه یکی از آزمون های 
بسیار خوب و سالم و امن بود. پورعباس افزود: در مجموع در کشور چهار متخلف دستگیر شدند.وی گفت: این دستگیری 
در مقایسه با سال گذشته که حدود ۱۰۰۰ نفر بود، در حد صفر بود. رئیس سازمان سنجش با تبریک به داوطلبان به علت 
همکاری خوب با این سازمان و دست رد به گروه های که تلاش می کردند داطلبان را اغفال کنند، از همکاری داوطلبان 

قدردانی کرد. پورعباس گفت: یکی از متخلفان دستگیر شده در تهران و سه نفر دیگر در شرق و غرب کشور بودند.

آخرین وضعیت بیماری ترانه علیدوستی
زهرا مینویی، وکیل ترانه علیدوستی در شبکه اجتماعی ایکس/توییتر نوشت: در روزهای اخیر دوستان بسیاری نگران 
اخبار مربوط به وضعیت سلامت ترانه علیدوستی هستند، برغم عدم تمایل موکلم به انتشار اخبار وضعیت جسمانی اش 
که طبیعتا مربوط به حریم شخصی و خصوصی ایشان است.برای رفع این نگرانی، لازم به توضیح است؛ خانم ترانه 
علیدوستی از مرداد ۱۴۰۲ به سندرم Dress مبتلا شده اند که پزشکان علت آن را یک تداخل دارویی تشخیص داده اند. 

خانم علیدوستی در حال حاضر و پس از طی دوره های طولانی درمان، در مسیر بهبود نسبی  هستند.

محروم  ترین و برخوردارترین استان  های ایران
مرکز پژوهش های مجلس با استفاده از شاخص فقر چندبعدی جهانی و با استفاده از داده های پرسشنامه درآمد و 
هزینه خانوار در سال ۱۴۰۱ تصویری از وضعیت موجود محرومیت در کشور ارایه کرده که بر مبنای آن، استان سیستان 
وبلوچستان با اختلاف بسیار بالایی، محروم ترین استان ایران شناخته شده است.پس از سیستان و بلوچستان، استان های 
کرمان و خراسان جنوبی بیشترین درصد محرومیت را داشته اند و سمنان، اصفهان و قزوین کمترین درصد محرومیت در 

بین خانوارها را دارا هستند.

طرح: محمدعلی رجبی

پاسخ مسخره!

استاندار قم :

نظارت بر مجتمع های بین راهی افزایش یابد

 استاندار قم با بیان اینکه نظارت ها بر مجتمع های 
گفت:  باشد،  داشته  افزایش  باید  نیز  راهی  بین 
راهی  بین  مجتمع های  تخلفات  از  گزارش هایی 
اعلام شده که اداره کل گردشگری موظف است 

نظارت ها را از این مجتمع ها افزایش دهد.  
آقامیری  به گزارش ندای قم، دکتر سیدمحمد 
شامگاه سه شنبه در پنجمین جلسه کارگروه تنظیم 
بازار استان اظهار کرد: این کارگروه مطابق مصوبه 
مدیریت،  راستای  در  دارد  اختیار  وزیران  هیات 
افزایش نرخ تورم روی  از  بازار و جلوگیری  تنظیم 

کالاها قیمت گذاری کند. 
 نماینده عالی دولت در استان قم ضمن تاکید 
بر اجرای طرح ناظران افتخاری در استان گفت: 
و  سودجویان  شناسایی  راه های  بهترین   از  یکی 
گران فروشان این است که مردم خود بر بازار نظارت 

کنند.  
 معیشت مردم خط قرمز مدیریت

 استان قم است
وی افزود: بعد از تلاش های فراوان و توسعه زیر 
ساخت های سامانه ۱۲۴، این سامانه آماده دریافت 
گزارشات مردمی  بوده و بازرسان حداکثر ظرف ۲۴ 
ساعت برای برخورد با واحد صنفی متخلف به آنجا 
اعزام خواهند شد.    استاندار قم در ادامه اظهار 
کالاهای  هستند  موظف  صنفی  واحدهای  کرد: 
خود را به نرخ مصوب شده فروش برسانند و اگر 
با  کند  اقدام  موضوع  این  خلاف  بر  فروشنده ای 

جریمه های سنگین تعزیرات مواجه خواهد شد.  
نماینده عالی دولت در قم گفت: معیشت مردم 
بخش  نه  نمی دهم  اجازه  و  بوده  بنده  قرمز  خط 

خصوصی و نه بخش دولتی اخلالی در آن ایجاد 
کند و با سودجویان مطابق قانون برخورد خواهیم 

کرد.
 فروش گوشت لاکچری در قم ممنوع شد 

دکتر آقامیری همچنین با بیان اینکه نظارت ها بر 
مجتمع های بین راهی نیز باید افزایش داشته باشد، 
گفت: گزارش هایی از تخلفات مجتمع های بین 
راهی اعلام شده که اداره کل گردشگری موظف 

است نظارت ها را از این مجتمع ها افزایش دهد.  
اشاره  با  از سخنان خود   وی در بخش دیگری 
به اینکه نظارت بر بازار یکی از عوامل کاهش تورم 
محسوب می شود، عنوان کرد: ما از همان اول بنا 
را بر این گذاشتیم که قم با به عنوان شهر ارزان در 
کشور معرفی کنیم و الحمدلله ماهانه به این موضوع 

نزدیک می شویم.
استان  بازار  تنظیم  کارگروه  جلسه  اصلی  سوژه 
قم در این هفته، عرضه گوشت قرمز با قیمت های 
نامتعارف بود که با دستور استاندار فروش گوشت 

لاکچری در قم ممنوع شد.
احیای واحدهای تولیدی راکد در اولویت قرار دارد 
 نماینده عالی دولت در استان قم همچنین در 
دومین جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید 
اجرایی  دستگاه های  همه  اینکه  بیان  با  استان 
استان باید در چهارچوب قانون از تولیدکنندگان 
حمایت کنند گفت: احیای واحدهای تولیدی نیمه 
راکد و راکد از برنامه های مهم دولت سیزدهم بوده 

که در طول این مدت در دستور کار بوده است. 
جهش  کرد:  اظهار  آقامیری  سیدمحمد  دکتر   
تولید با مشارکت مردم دستوری است که از سوی 

مقام معظم رهبری برای ما مسئولین صادر شده که 
دراین راستا مدیران استان موظف هستند دستور 

ایشان را اجرایی کنند. 
این  دنبال  به  استان  درمدیریت  ما  افزود:  وی   
حوزه  دراین  مردم  حضور  برای  را  مسیر  هستیم 
تسهیل کنیم تا جهش تولید با مشارکت مردم به 

معنای واقعی تحقق پیدا کند. 
از سخنان خود   استاندار قم در بخش دیگری 
بیان کرد: حمایت از تولیدکننده و سرمایه گذار جزو 
مسائلی است که همواره مورد تاکید رئیس جمهور 
بوده و آمار گواه این موضوع بوده است. براساس 
آمار در سال ۱۴۰۲  بیش از یکهزار واحد تولیدی 
غیرفعال در کشور احیا شده و به چرخه بازگشته 

است. 
 دکتر آقامیری تشریح کرد: سرمایه گذار باید با 
سرمایه خویش به این موضوع ورود کند، شخصی 
که با تسهیلات بانکی به دنبال سرمایه گذاری است 

گره ای از مشکلات ما باز نخواهد کرد.
قم در رتبه اول ساخت مسکن در کشور 

 استاندار قم همچنین در دومین جلسه کارگروه 
تسهیل و رفع موانع تولید استان  گفت: براساس 
ساخت  اول  رتبه  قم  استان  استعلامات؛  آخرین 
مسکن در کشور را به خود اختصاص داده که این 
دستاورد مهم مرهون تلاش و زحمات دستگاه های 

مربوطه همچون اداره کل راه و شهرسازی است.  
کرد:  اظهار  آقامیری  سیدمحمد  دکتر   
هماهنگی ها و مکاتبات لازم با بنیاد مسکن انقلاب 
واحد  هزار   ۳ تا  گرفت  خواهد  صورت  اسلامی 

مسکن برای محرومین ساخته شود.  
وی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه 
حدود ۷۱ هزار واحد مسکونی در استان درحال 
ساخت است، عنوان کرد: ۶۳ هزار واحد مسکن بر 
ما تکلیف شده بود اما درحال حاضر این تعداد  را به 

حدود ۷۱ هزار واحد افزایش داده ایم.  
 دکترآقامیری در ادامه سخنان خود ضمن انتقاد از 
عملکرد برخی بانک های خصوصی نسبت به طرح 
نهضت ملی مسکن، خاطرنشان کرد: گزارشهای  
عملکرد بانک هایی که اهتمامی به موضوع اجرای 
طرح نهضت ملی مسکن ندارند آماده شده و طی 
روزهای آینده به رییس جمهور و بانک مرکزی ارائه 
خواهد شد تا درخصوص فعالیت آن ها در استان 

تصمیم گیری شود.

قطعی شدن ادامه طرح نیمه تمام مونوریل و حرف و حدیث های مطرح شده در 
خصوص شروع یا حذف خط دوم قطار شهری قم مهم ترین محور صحبت های 

روز چهارشنبه اعضای شورای اسلامی شهر قم با اصحاب رسانه بود.
شورای  تخصصی  کمیسیون های  روسای  ،نشست  گزارش  این  براساس 
اسلامی شهر قم در حالی روز چهارشنبه در سالن رضوان شهرداری قم برگزار 
شد که طی آن رییس شورای اسلامی شهر قم از قطعی شدن ادامه اجرای طرح 

مونوریل قم خبر داد.
در خلال این نشست رسانه ای، محسن محرری رییس شورای اسلامی شهر 
قم با اشاره به جلسه اخیر معاون اجرایی دولت سیزدهم در خصوص مونوریل قم، 
از نهایی شدن اجرای این طرح نیمه تمام خبر داد و تاکید کرد که عملیات اجرایی 

این پروژه به زودی پس از حدود ۱۰ سال وقفه ازسرگرفته خواهد شد.
اراده دولت بر تکمیل مونوریل است

وی بیان کرد: ادامه مونوریل قم یک موضوع حاکمیتی است و اراده دولت 
سیزدهم برای اجرای این طرح نهایی شده و به زودی عملیات تکمیل آن آغاز 

خواهد شد.
محرری گفت: طبق ابلاغیه های دولت و سازمان برنامه وبودجه با ادامه طرح 
مونوریل قم تا پردیسان، خط دوم متروی قم کنار گذاشته می شود و دیگر هیچ 

اعتبار ملی به آن اختصاص نخواهد یافت.
رییس شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: در خصوص اینکه مدیریت شهری 
قم هم راستا با دولت مونوریل را ادامه خواهد داد ابهامی وجود ندارد؛ اما هنوز 
در طول خط آن و نحوه عبور از مقابل حرم مطهر حضرت معصومه)س(، مباحث 

کارشناسی ادامه دارد.
برای اجرای مونوریل در شورا اجماع وجود ندارد 

محرری تصریح کرد: طبق نظر مشاور این طرح راه اندازی مونوریل تا مصلای 
قدس یا حرم مطهر حضرت معصومه هیچ گونه توجیه فنی و ترافیکی ندارد و باید 

این طرح تا پردیسان ادامه پیدا کند.
رییس شورای اسلامی شهر قم همچنین گفت: از ابتدای مطرح شدن اجرای 
مونوریل در قم، هیچ وقت در بین اعضای شورای اسلامی شهر در اجرای آن 

اجماع نظر وجود نداشته است.
وی اظهار امیدواری کرد تا ادامه عملیات تکمیل مونوریل قم در طول ۶.۸ 

کیلومتر آن به زودی و هم زمان با سفر دور دوم رییس جمهوری به قم آغاز شود.

مونوریل هیچ کدام از خیابان های اصلی شهر را پوشش نمی دهد 
رییس کمیسیون برنامه وبودجه و سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر قم نیز 
گفت: دولت در مصوبه اخیر خود به صراحت بیان کرده که برای دو خط موازی 
اعتبار جداگانه اختصاص نخواهد داد و با این وضعیت خط دوم متروی قم حذف 

خواهد شد و مونوریل جایگزین آن می شود.
مجید اخوان با بیان اینکه مونوریل برخلاف مترو هیچ کدام از خیابان های 
اصلی قم را پوشش ترافیکی نمی دهد، ادامه داد: شورای شهر قم حاضر نیست 

به خاطر تکمیل مونوریل، خط دوم مترو را از دست بدهد.
وی اظهار کرد: اگر مونوریل از پردیسان آغاز و به حرم مطهر حضرت معصومه 
)س(منتهی می شد دارای توجیه فنی، ترافیکی و اقتصادی بود؛ اما آغاز آن از 
محل پارک سوار شمالی و ابهام در نحوه ادامه آن از بستر رودخانه قم، جذابیت 

ترافیکی ندارد.
ادامه مونوریل تا پردیسان توجیه ترافیکی دارد

رییس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم نیز گفت: دولت 
از ابتدای تصویب مونوریل اراضی ۷۴ هکتاری را در پردیسان به عنوان پشتوانه 
اجرای این طرح تصویب کرده تا هزینه چندانی بر بودجه عمومی شهرداری در 

تکمیل آن، تحمیل نشود.
سید محمدحسین دهناد با تاکید بر اینکه ادامه مونوریل تا پردیسان توجیه پذیر 
است، گفت: طبق قوانین علمی در کنار این مسیر می توان جذابیت سفر را با 
صدور پروانه های مختلف برای کاربری متعدد ایجاد کرد که قدم اول در این مسیر 
می تواند احداث پاکسوار و اتصال آن به خطوط مترو و تاکسیرانی بر اساس حمل 

نقل انبوه بر، باشد.
رونق  و  جذابیت  زمینه های  می تواند  مونوریل  ادامه  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
مسافرپذیری آن را افزایش دهد، گفت: ادامه این طرح تا پردیسان و در نهایت 
تا فرودگاه قم از سناریوهایی است که قابلیت اجرا دارد و مونوریل را به یک شبکه 

انبوه بر و باصرفه تبدیل می کند.
اجرای طرح مونوریل قم از سال ۱۳۸۹ در بستر رودخانه قمرود شهر قم آغاز 

شد که مرحله نخست این طرح از پارک سوار شمالی تا مصلای قدس است.
هشت  قم،  مونوریل  طرح  نخست  مرحله  کیلومتری  مسیر ۶.۸  طول  در 
ایستگاه از جمله ایستگاه پایانه، فرهنگیان، امام موسی صدر، پل رضوی، پل 

شهید رجایی، شهید مطهری، حرم مطهر و مصلا در نظر گرفته شده است.

در نشست خبری شورای اسلامی شهر قم چه گذشت؛

شورا تحت فشار دولت برای تکمیل مونوریل!

http://nedayeghom.ir
@nedayeghom.ir

آدرس سایت:
کانال ایتا:

دادستان عمومی و انقلاب قم خبرداد:

اخذ۶۳۰ رضایت با استفاده از ظرفیت مسجد جمکران 
دادستان عمومی و انقلاب قم از بررسی پرونده های قضایی به درخواست زندانیان در مرحله اجرای حکم 
و تلاش برای ایجاد مصالحه بین طرفین درکمیته صلح و سازش واقع در مسجد مقدس جمکران خبر داد و 

گفت: ۶۳۰ پرونده دراین کمیته منجر به آزادی زندانیان شد.
حجت الاسلام والمسلمین حسن غریب در گفت و گویی با تأکید بر نقش محوری و تأثیرگذار مساجد و اماکن 
مقدس از صدر اسلام تا پیروزی انقلاب اسلامی در پیوند میان مردم اصلاح ذات البین و گسترش عدالت گفت: 
به منظور استفاده از ظرفیت اماکن مقدس در دادرسی و حل اختلافات و اخذ رضایت از شکات در پرونده های 
زندانیان قم از اردیبهشت سال ۱۴۰۰ کمیته صلح و سازش زیر نظر قاضی ناظر بر زندان های استان قم در مسجد 
مقدس جمکران با همکاری تولیت محترم مسجد و تعدادی از طلاب جهادی تشکیل شد تا طرفین پرونده های 
قضایی با حضور در فضایی معنوی این مکان مقدس در ذیل عنایات حضرت ولیعصر)عج( با یکدیگر مصالحه 
نمایند. وی با اشاره به اینکه تاکنون ۱۰ مورد از پرونده های قتل و قصاص نفس نیز در این کمیته به مصالحه و 
آزادی زندانی انجامیده است افزود: از ابتدای شروع این طرح ۸۳۷ مورد به این کمیته مراجعه کردند که تاکنون 

منجر به رضایت ۶۳۰ مورد شده است و تعدادی نیز در جریان مصالحه می باشند.
 

با دستور معاون دادستان قم ؛

چاه های مسدود شده شهرداری قم فک پلمپ شد
با دستور معاون دادستان قم، فک پلمپ چاه های مسدود شده شهرداری قم انجام شد.

براساس این گزارش، در جلسه ای با حضور سلطانی معاون دادستان قم و مسئولان شهرداری و آب منطقه ای 
استان، دستور فک پلمپ ۴ حلقه چاه شهرداری قم صادر شد.گفتنی است چند روز گذشته خبری به نقل از 
سازمان آب منطقه ای مبنی بر پلمپ ۴ حلقه چاه شهرداری قم با عنوان حراست از منابع آبی استان و بر اساس 
دستور مقام قضایی منتشر شد که این موضوع با واکنش شدید مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز 
شهرداری قم روبرو شد. پیام جوادیان با بیان اینکه متأسفانه شرکت آب منطقه ای نسبت به پلمپ کامل و انسداد 
۴ حلقه چاه آب خام فضای سبز اقدام نموده است، افزود: این چاه ها متعلق به شهرداری قم بوده و سالیان سال 
جهت آبیاری درختان و فضای سبز استفاده شده است، و این چاه ها در راستای جداسازی کامل آب شرب از آب 
خام بوده و قطعاً این اقدام غیرمسئولانه آب منطقه ای باعث نابودی کامل فضای سبز و درختان شهر خواهد 
شد.در این راستا دستور رفع پلمپ این چاه ها توسط معاون دادستانی استان صادر شد و این چاه فک پلمپ شد.

 
رییس مرکز اورژانس 11۵ استان قم خبرداد :

افزایش ۸ درصدی ماموریت های اورژانس 
با مدت مشابه سال گذشته،  مقایسه  در  امسال  فروردین   قم گفت:  استان  اورژانس ۱۱۵  مرکز  رییس 

ماموریت های کارشناسان این مرکز هشت درصد افزایش یافته  است. 
عزت اله بهزادی نیا درگفت وگویی افزود: کارشناسان اورژانس ۱۱۵ قم در فروردین ماه پارسال، ۹ هزار و ۱۹۱ 
ماموریت انجام دادند، درحالی که در مدت مشابه امسال با افزایش ۷۶۶ ماموریت، ۹ هزار و ۹۵۷ ماموریت 
انجام شده است. وی با اشاره به افزایش پنج درصدی تماس با این مرکز، اضافه کرد: در فروردین ماه سال 
گذشته، ۲۴ هزار و ۴۵۳ مورد تماس با این مرکز انجام شد که با افزایش یک هزار و ۳۳۸ تماس به ۲۵ هزار 
و ۷۹۱ مورد در سال جاری رسیده است. به گفته وی، در این بازه زمانی، تعداد مددجویان اورژانس ۱۱۵ قم 
نیز افزایش چهار درصدی داشته و از هشت هزار و ۲۶۴ نفر در فروردین سال گذشته به هشت هزار و ۶۲۶ نفر 
رسیده است. بهزادی نیا گفت: در این مدت تعداد تصادفات و مصدومان ناشی از تصادفات به ترتیب ۲ و یک 
درصد کاهش نشان می دهد. وی افزود: همچنین تعداد تصادفات شهری پنج درصد کاهش و جاده ای ۶ 

درصد افزایش یافته است.

رییس پلیس فتای استان قم هشدار داد؛

معرفی متخلفان فضای مجازی به مراجع قضایی
رییس پلیس فتای استان قم گفت: متخلفان فضای مجازی در صورت استمرار بر انتشار محتواهای 

مجرمانه شان به مراجع قضایی معرفی می شوند.
سرهنگ فرزادپور پیش از ظهر پنجشنبه در گفت وگو با خبرنگاران اظهارکرد: بیش از ۵۰۰ صفحه از کسب و 
کارهای خانگی، اصناف و افراد معروف در پیام رسان های داخلی و خارجی در راستای طرح نور مورد بررسی 
قرار گرفته اند که به ۱۵۰ نفر از آنان تذکر داده شده است. رییس پلیس فتای استان قم بیان کرد: عناوین 
عدم رعایت عفت عمومی در بستر فضای مجازی مشتمل بر نداشتن پوشش مناسب، استفاده از کلام و 

موسیقی های مبتذل، بهره گیری از نمادهای فِرق و گروه های نامناسب و ترویج سبک زندگی غربی می باشد.
محتواهای  انتشار  بر  استمرار  صورت  در  مجازی  فضای  متخلفان  کرد:  خاطرنشان  فرازپور  سرهنگ 

مجرمانه شان به مراجع قضایی معرفی می شوند.


